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Nationell samverkan för en
ledande life science-nation
Publicerad 17 november 2021

Den 10 november var det åter dags för
samverkansgruppen för Hälsa och Life Science att
samlas. Genom att koppla samman offentlig sektor,
näringsliv och akademi skapas bättre förutsättningar för
att möta de samhällsutmaningar Sverige står inför och
uppfylla målsättningarna i life science-strategin.
Det är snart två år sedan life science-strategin lanserades och ett flertal
insatser har gjorts inom de åtta prioriterade områden som ska leda fram till
målet om att Sverige ska vara en ledande life science-nation. En viktig del av
det arbetet är samverkansgruppen för Hälsa och Life Science som leds av
Jenni Nordborg, nationell life science-samordnare:

– Arbetet i samverkansgruppen är viktigt för life science-branschen i stort
och gruppen bidrar till att sätta frågorna högt på agendan. Genom att
offentlig sektor, näringsliv och akademi samverkar skapas goda
förutsättningar att uppfylla målsättningarna i life science-strategin. En av
regeringens insatser som verkligen har tyngd för området är forsknings- och
innovationspropositionen, där en halv miljard skjuts till årligen för hälsa,
välfärd och life science.  

Samverkansgruppen gav värdefulla inspel både till life science-strategin och
propositionen. Konkreta exempel lyftes upp både på pågående och avslutade
insatser. Till exempel gav regeringen Vinnova i oktober uppdraget att
etablera en innovationshubb för avancerade läkemedel och vacciner i
samverkan med företaget NorthXBiologics i Matfors. Frågan om
kompetensförsörjning till life science-sektorn lyftes även från flera håll. Från
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akademin presenterades till exempel initiativet Ledarskap för framtiden i
hälso- och sjukvården och life science-sektorn, där möjligheten att skapa en
ledarskapsutbildning under grundutbildning i vårdyrken undersöks. Även
kompetens att arbeta med välfärdsteknik inom omsorgen, att omsätta
innovationer till nytta för breda grupper, lyftes som ett viktigt område för
Sverige framöver. En av de inbjudna gästerna till samverkansgruppens möte
var Business Sweden som presenterade en internationell utblick där Sveriges
konkurrenskraft diskuterades.

Life science-konferens

Samverkansgruppen för Hälsa och Life Science träffas regelbundet och
kommande möte sker den 4 februari 2022. Den 17 januari 2022 bjuder
Regeringskansliet tillsammans med Västra Götalandsregionen och Health
Innovation West in till en digital nationell konferens. Boka in datumet redan
nu!

 



Artikel från Arbetsmarknadsdepartementet, Finansdepartementet,
Miljödepartementet, Näringsdepartementet, Infrastrukturdepartementet

Regeringens klimatkollegium
diskuterar det vetenskapliga läget
och behovet av negativa utsläpp
Publicerad 27 september 2021

Idag hade klimatkollegiet sitt fjärde möte som leddes av
statsminister Stefan Löfven. Under mötet gjordes en
internationell utblick och mot bakgrund av IPCC:s
senaste rapport diskuterades Sveriges klimatarbete
utifrån de senaste vetenskapliga rönen samt hur
Sverige kan nå negativa utsläpp. Johan Rockström,
chef för Potsdam Institute for Climate Impact Research,
var inbjuden att inleda dagens tema.
Den senaste rapporten från FN:s vetenskapliga klimatpanel IPCC visar att
världen är på väg mot en global uppvärmning på över 2,7 grader. Det är långt
över Parisavtalets mål om att begränsa temperaturökningen till 1,5 grader.
För att undvika de värsta effekterna av klimatförändringarna så måste alla
världens länder vidta ytterligare och kraftfullare åtgärder, inte minst de rika
länderna. Vid FN:s klimatförhandlingar vid COP26 i Glasgow i november i år
måste länderna därför visa att de vidtar klimatåtgärder som som är i linje
med vetenskapen. Länderna måste också stå upp för internationellt
samarbete och multilaterala lösningar.

Klimatkollegiet diskuterade under mötet hur Sverige kan svara upp mot
behovet av ökad global omställningstakt och hur regeringen kan agera för att
se till att de svenska klimatmålen är i linje med Parisavtalets 1,5 graders-mål.
Det klimatpolitiska ramverket anger att Sverige ska nå nettonollutsläpp
senast 2045 och ha negativa nettoutsläpp därefter. Under mötet diskuterade
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man därför hur Sverige kan förena en bioekonomi med ökade kolsänkor, hur
regeringen kan främja investeringar i negativa utsläpp samt vilken
långsiktighet som krävs för klimatågärderna.

 



Artikel från Näringsdepartementet

”Våra livsmedelssystem måste
globalt ställas om”
Publicerad 23 september 2021

Mat spelar en central roll i våra liv. Näringsrik och säker
mat garanterar vår hälsa och vårt välmående, men har
också kulturella och känslomässiga värden. Maten kan
också användas som maktmedel i krig och konflikt. Våra
livsmedelsystem påverkar inte bara människors hälsa
och välbefinnande utan har stor betydelse för miljön,
klimatet, den biologiska mångfalden samt ekonomisk
och social utveckling. Därför måste våra
livsmedelssystem globalt ställas om, skriver
näringsminister Ibrahim Baylan, miljö- och
klimatminister Per Bolund och biståndsminister Per
Olsson Fridh.
Vid FN:s toppmöte om livsmedelssystem, Food Systems Summit 2021 (FSS)
den 23 september, diskuteras hur vi kan ställa om våra livsmedelssystem till
att bli mer hälsosamma, mer inkluderande, mer rättvisa och mer hållbara.

I Sverige har vi, som alla länder, både vår del av ansvaret och vår unika
möjlighet att bidra till lösningar. Vi har potential att driva förändring och visa
på möjligheter. Den svenska regeringen har under året arbetat intensivt för
att inkludera så många perspektiv som möjligt i processen fram till
toppmötet.

Livsmedelssystemen är nödvändiga och genererar kollektiva nyttigheter.
Samtidigt är många av dagens livsmedelssystem ohållbara och sårbara. När
våra livsmedelssystem inte fungerar hotas såväl allas vår hälsa, ekonomin,
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miljön och klimatet som mänskliga rättigheter, fred och säkerhet. Rätten till
mat är en mänsklig rättighet i sig, som är långt ifrån uppfylld globalt.

Världens matproduktion står för 30 procent av världens utsläpp av
växthusgaser och markomvandling är den ledande orsaken till förluster av
biologisk mångfald i världen.

Ohälsosamma matvanor är den snabbast ökande orsaken till övervikt och
fetma, och en av de största riskfaktorerna för ohälsa i världen.

Idag produceras tillräckligt med mat i världen för att mätta oss alla, men
tillgången är ojämnt fördelad och en tredjedel av all mat som produceras
slängs, eller förstörs. Konflikter, klimatförändringar och ekonomiska chocker
driver på hungern globalt och felnäring i alla dess former. Covid 19-
pandemin har bidragit till ytterligare ökning av antal hungrande, upp till 20
procent på bara ett år och idag står över 41 miljoner människor i 43 olika
länder, på tröskeln till svält. FN konstaterar att dagens globala livsmedelskris
saknar motstycke. För att långsiktigt producera tillräckliga mängder mat i
världen måste jordbruket producera 50 procent mer år 2050 än vad det gör
idag.

Vi måste också öka kapaciteten för livsmedelsproduktion i utvecklingsländer
och se till att mer av den mat som odlas där kommer det egna folket till del. I
många länder är dock odlingsmarken begränsad och den mark som redan
används krymper i takt med klimatförändringar och förlust av biologisk
mångfald på grund av till exempel utarmning, erosion och ett mer
oberäkneligt klimat. För att undvika ytterligare avskogning till förmån för
jordbruksmark och hålla oss inom de planetära gränserna så måste vi
producera mer inom nuvarande ramar.

Utmaningarna är många och stora, och dessa utmaningar finns inom
livsmedelssystemen, men det betyder också att många lösningar finns där.
Det är möjligt att föda en växande befolkning, samtidigt som vi skyddar vår
planet och bidrar till en mer positiv hälsoutveckling i världen.

Sverige gör redan mycket och vi ska vara stolta över det engagemang som
finns för att skapa en mer hållbar framtid. Det finns dock mer att göra.
Sverige bidrar till en tryggad livsmedelsförsörjning såväl genom vårt
bilaterala bistånd som genom stöd till och samarbete med de globala miljö-
och klimatfonderna, de multilaterala utvecklingsbankerna och FN-systemet.
Sverige är bland annat en av IFAD:s största givare. Under 2021 har Sverige
stöttat deras arbete med 205 miljoner kronor. Utmaningen är att utveckla det



övergripande systemperspektivet så att förändringar görs i alla delar där det
behövs.

Vi ska också fortsätta att bygga på de starka partnerskap vi har i Sverige
kring våra livsmedelssystem. Ett brett samarbete mellan olika aktörer, inte
minst med civilsamhälle och näringsliv, behövs för att ta ett helhetsgrepp.

Toppmötet är inte målet i sig, utan början på en lång och viktig process.
Målsättningarna är tydliga. Sverige ska vara ledande i arbetet med Agenda
2030, och arbetet med att ställa om våra livsmedelssystem är centralt för en
mer hållbar värld.

Ibrahim Baylan, näringsminister
Per Bolund, miljö- och klimatminister
Per Olsson Fridh, minister för internationellt utvecklingssamarbete



Artikel från Näringsdepartementet

Arbetet från
samverkansprogrammet ledde till
kraftsamling för klimatomställning
genom standardisering
Publicerad 13 september 2021 Uppdaterad 13 september 2021

Som ett resultat från regeringens samverkansprogram
Näringslivets klimatomställning fick Kommerskollegium
nyligen i uppdrag att inrätta ett rådgivande organ med
nyckelkompetenser för att främja innovativ och
klimatfokuserad standardisering och Vinnova får
uppdraget att stödja i arbetet.
– Uppdraget innebär en verklig möjlighet för Sverige att kraftsamla och
arbeta strategiskt med svenska styrkeområden med hög grad av innovation
som fossilfritt stål, grön vätgas, hållbara batterier, giftfria och biobaserade
produkter och hållbara städer, inte minst då standardisering också är
högprioriterat i Kommissionens arbetsprogram för 2022, säger
näringsminister Ibrahim Baylan.

–  Sverige ska fortsätta att ligga i framkant och bana väg för globala
standarder. Standardiseringen har en stor betydelse för svensk utrikeshandel
och konkurrenskraft, säger Anna Hallberg, utrikeshandelsminister och
minister med ansvar för nordiska frågor.

Omställningen till en cirkulär ekonomi är avgörande för att nå miljö- och
klimatmålen. Förslag om standardiseringens roll i detta arbete har även
lämnats i flera färdplaner kopplat till Fossilfritt Sverige samt av Delegationen
för cirkulär ekonomi.
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– Det här kommer stärka omställningen mot en cirkulär ekonomi.
Standardisering kan utgöra ett viktigt verktyg för att säkerställa
resurseffektiv, cirkulär och giftfri produktdesign och det är någonting vi ska
främja, säger miljö- och klimatminister Per Bolund.

Ett resultat från samverkansprogrammet

Kommerskollegium har idag i uppgift att i samarbete med svenska
intressenter följa utvecklingen av EU:s standardiseringspolitik och att hålla
regeringen underrättad om viktiga skeenden inom standardiseringen som är
av betydelse för svensk ekonomi. Det nya uppdraget är en del av
genomförandet av regeringens strategier för standardisering, omställning till
en cirkulär ekonomi samt export- och investeringsstrategin och är ett resultat
av arbetet i regeringens samverkansprogram Näringslivets klimatomställning.

Viveca Bergstrand, är projektledare för samverkansprogrammet
Näringslivets klimatomställning och är väldigt nöjd med hur arbetet därifrån
resulterade i uppdraget.

– Arbetsgruppen har sedan den påbörjade sitt arbete innan midsommar 2020
outtröttligt med många olika kompetenser och erfarenheter arbetat med flera
olika spår som samtliga har att göra med definitioner och mätbarhet för ökad
tydlighet –  i syfte att höja hastigheten på klimatomställningen. Samtliga
initiativ och dialoger inom gruppen kopplar direkt eller indirekt till
standardiseringsfrågorna.

”Unik möjlighet för innovativ och klimatfokuserad
standardisering”



Artikel från Näringsdepartementet

Budgetsatsningar på näringslivets
gröna och digitala omställning
Publicerad 08 september 2021

Regeringen föreslår i budgetpropositionen för 2022
höjd garantiram för gröna investeringar, att
Tillväxtverket tillförs ytterligare medel för att driva
arbetet med ett grönt och digitalt omställningslyft, samt
en satsning på Sveriges deltagande i det europeiska
industriella samarbetsprojektet IPCEI.
Näringslivets roll i den gröna och digitala omställningen är avgörande för att
Sverige ska nå högt uppsatta miljö- och klimatmål, öka konkurrenskraften
samt skapa förutsättningar för en grön återstart i hela landet.

– Sverige ska bli världens första fossilfria välfärdsland. Näringslivet och
industrin står för en stor del av våra utsläpp men är samtidigt en central del
av lösningen för att minska klimatpåverkan. Nu föreslår regeringen utökade
satsningar för näringslivets och industrins gröna och digitala omställning för
ökad konkurrenskraft och framtidens jobb, säger näringsminister Ibrahim
Baylan.

Regeringen föreslår höjd garantiram för gröna investeringar

Med hjälp av garantiprogrammet för gröna investeringar främjar staten stora
industriinvesteringar som bidrar till att nå målen i miljömålssystemet och det
klimatpolitiska ramverket. Sedan regeringen gav Riksgäldskontoret i uppdrag
att ställa ut kreditgarantier i juni 2021, har ett flertal företag visat intresse för
kreditgarantierna och intresset bedöms öka kommande år.

Med syftet att möjliggöra än fler gröna investeringar föreslår därför
regeringen i budgetpropositionen 2022 en höjd garantiram, från 15 miljarder
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kronor till 50 miljarder för 2022. Garantiramen beräknas därefter till 65
miljarder kronor 2023 och 80 miljarder kronor 2024.

Kreditgarantierna kan ges till industriinvesteringar där kapitalbeloppet för
det garanterade lånet uppgår till minst 500 miljoner kronor. Garantin får
täcka högst 80 procent av det garanterade lånet och ha en maximal löptid om
15 år.

Ytterligare medel föreslås för att stärka Tillväxtverkets gröna
och digitala omställningslyft

Klimatomställningen och omställningen till en cirkulär ekonomi är en central
drivkraft där nyttiggörande av klimatteknik, digital teknik och cirkulära
affärsmodeller kräver att företagen utvecklar såväl nya förmågor som ny
kompetens. Den snabba digitala utvecklingen driver den digitala
strukturomvandlingen. Digital omställning är nödvändig för framtida
konkurrenskraft och möjliggör bland annat automation, bättre
resursutnyttjande, strategisk användning av data och artificiell intelligens
samt nya affärsmodeller. Näringslivets förmåga att dra nytta av sådan teknik
är avgörande för den gröna omställningen.

Tillväxtverket föreslås nu att tillföras ytterligare medel i budgetpropositionen
omfattande 92 miljoner kronor 2022 för att driva arbetet med ett grönt och
digitalt omställningslyft. Tillväxtverket tillförs även 8 miljoner kronor 2022
för förlängning av Jobbsprånget. Regeringen beräknar att 92 respektive 8
miljoner kronor avsätts för åren 2023 och 2024.

Satsningen, som bygger på arbetet inom samverkansprogrammen
Näringslivets klimatomställning och Näringslivets digitala
strukturomvandling, ska stärka både etablerade och yngre företags förmåga
att hantera den gröna och den digitala omställningen, inklusive att förbättra
företagens motståndskraft och hantering av kommande kriser. Till målen hör
ökad konkurrenskraft, minskade utsläpp samt bättre resursutnyttjande i
näringsliv och industri.

Jobbsprånget är en pågående satsning som syftar till att, genom
praktikplatser, skapa kontaktytor mellan nyanlända med högre utbildning
och arbetsgivare. Tillväxtverket har fått i uppdrag att fördela medel till IVA
2018 – 2021 för att genomföra Jobbsprånget. En mängd aktiviteter har
genomförts och av de som deltagit har en stor majoritet fått anställning efter
avslutad praktik. Jobbsprånget kopplar till regeringens Smart industri-



strategi.

Satsning på industriella samarbetsprojekt för grön och
digital omställning

Sverige deltar i europeiska industriella samarbetsprojekt, så kallade viktiga
projekt av gemensamt europeiskt intresse (IPCEI), med syftet att dessa ska
bidra till den gröna och digitala omställningen. För att säkerställa att Sverige
kan delta i projekten behövs samordning och finansiering.

Regeringen föreslår i budgetproposition 2022 en satsning om 100 miljoner
kronor 2022 och beräknar att ytterligare 70 miljoner kronor kommer tillföras
2023 och 2024 till industriella samarbetsprojekt för grön och digital
omställning. Sverige deltar redan i två projekt på batteriområdet och
Energimyndigheten har fått i uppdrag att förbereda svenskt deltagande i
projekt inom vätgas med syftet minska klimatutsläppen i industrin. Förslaget
innebär att ytterligare medel tillskjuts ändamålet utöver de 200 miljoner
kronor år 2022 och beräknade 70 miljoner 2023–2027 som avsattes i
budgetproposition 2021.

Syftet med IPCEI är att möjliggöra stöd från medlemsländerna till projekt
som kommissionen bedömer uppfyller vissa kriterier. Projektet måste ha
flera medlemsländer bakom sig, ha ett tydligt europeiskt mervärde som
uppväger eventuella snedvridningar på den inre marknaden, vara storskaligt,
tydligt bidra till unionens konkurrenskraft, hållbara tillväxt eller andra
centrala mål, samt ge positiva spridningseffekter. Stödet måste vara
nödvändigt för att projektet överhuvudtaget ska komma till stånd.  Jämfört
med andra typer av statsstöd tillåter IPCEI fler typer av stöd (till exempel
förhandslån, garantier och stöd) och även möjlighet att täcka högre andel av
projektkostnader.

 



Artikel från Näringsdepartementet

Förstärkt finansiering för
företagarsajten verksamt.se
Publicerad 07 september 2021

Regeringen föreslår i budgetpropositionen för 2022 en
långsiktig förstärkning av grundfinansieringen av
verksamt.se genom att avsätta 15 miljoner kronor och
beräknar att samma belopp kommer att avsättas
kommande år för ändamålet. Medlen fördelas med 5
miljoner kronor till Bolagsverket och med 10 miljoner
kronor till Tillväxtverkets förvaltningsanslag.
Verksamt.se samlar myndighetsinformation och har under pandemin även
tillhandahållit samlad information riktad till företagare om de temporära
stödåtgärder som införts.

Det finns ett stort värde i att tillgängliggöra företagsanpassad
myndighetsinformation och ta tillvara digitaliseringens möjligheter i den
offentliga förvaltningen, vilket inte minst visat sig under pandemin, då
efterfrågan på information och tjänster på verksamt.se har ökat kraftigt.

- Regeringens arbete med förenkling för företag är en viktig del av
näringspolitiken och bidrar till att stärka den svenska konkurrenskraften och
för att skapa fler jobb i växande företag. Den är även ett viktigt verktyg för
regeringens arbete med att stödja företagens återhämtning. Det ska vara lätt
för företagare att starta och driva sin verksamhet och tillgång till information
och stöd är en viktig del i detta, säger näringsminister Ibrahim Baylan.
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Artikel från Näringsdepartementet

Näringsminister Ibrahim Baylans
tal vid Pre-Summit
Publicerad 27 juli 2021

I september 2021 bjuder FN in till ett toppmöte om
livsmedelssystem, Food Systems Summit 2021 (FSS), i
syfte att förändra våra livsmedelsystem till att bli mer
hållbara. Inför toppmötet arrangeras konferensen Pre-
Summit i Rom 26-28 juli. Näringsminister Ibrahim
Baylan höll under konferensens andra dag ett tal om det
arbete som hittills har utförts och de svenska
prioriteringarna. Talet fokuserade bland annat på de
nationella dialogerna, vikten av jämlikhet och
jämställdhet, skolmatens betydelse, mål för hållbar och
hälsosam livsmedelskonsumtion samt våra goda
erfarenheter av att bygga starka partnerskap.
Excellencies, colleagues, ladies and gentlemen,

It is an honour to address the Pre-Summit of the Food Systems Summit. Let
me express my gratitude to the UN Secretary-General, the Deputy-Secretary
General, and the Special Envoy for the Food Systems Summit, for enabling
our discussions.

Looking towards the Food System Summit, it is my firm belief that the
Summit should generate an ambitious outcome. A successful transformation
of our food systems can only happen if all three dimensions of sustainability
are addressed at the same time.

The right to food is a human right. We must address inequalities. We cannot
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accept a world where some suffer from the lack of food, while others have
more food than they need. Gender equality is a major transformative power
in this regard.

We also need to ensure robust systems, which are resilient and continue to
serve their purpose even when there is a crisis. To achieve this, we need
continued worldwide openness and collaboration.

In preparation for the Food Systems Summit, Sweden has held seven national
dialogues and participated in the Nordic Council of Ministers’ regional Food
Systems Dialogue. One of our main conclusions from our dialogues is that
the level of knowledge is high, and the will to contribute to change is even
higher. This is true across sectors and stakeholders, not the least the private
sector.

We can also see much engagement from youth. But we cannot wait for the
next generation. We must act now and do what we can to provide a better
future.

Please let me highlight a few aspects that we are working on in our draft
national pathway, based on our national dialogues.

Firstly, substantial work has been done based on our current food strategy,
adopted by Parliament in 2017. It has enabled us to build strong partnerships
in the Swedish food system. A key to deliver change will be to enhance and
develop our national partnerships even further.

Secondly, the public sector is a fantastic infrastructure for change, and in
particular school meals. Free and nutritious school meals are a legal right for
all school children in Sweden. We know how important the school meal is in
terms of nutrition, health, equality and learning aspects, with direct bearing
on sustainable development.

Therefore, Sweden welcomes the initiative to strengthen work on school
meals through the School Meal Coalition that is being proposed for the Food
System Summit.

Thirdly, we cannot continue to waste resources. We must reduce food loss
and waste. Sweden has developed a new method for measuring food losses
in primary production, and in the food industry. It will provide more
knowledge and information on how we can reduce food loss.

Fourthly, we are working to enhance sustainable and healthy food



consumption efforts in Sweden by setting national targets and indicators. The
government has given an assignment to two government agencies to propose
how sustainable and healthy food consumption goals in Sweden should be
designed, and to propose relevant milestones.

Finally, innovation is key to sustainable food systems. Over the past years,
Sweden has made substantial efforts on research and innovation in the
agricultural and food sector – efforts that will continue over the coming
years.  

Innovation is also a key to deliver a diversity of solutions. Countries and
their individual contexts require a multitude of solutions.

But the goal must be a joint one – together we must reach the Sustainable
Development Goals as set out in the 2030 Agenda.

Thank you!



Artikel från Näringsdepartementet

Ekologiskt jordbruk, handelsfrågor
och kalkoner på
jordbruksministermöte
Publicerad 16 juli 2021

När jordbruksministrarna möts i Bryssel den 19 juli ska
de bland annat diskutera en handlingsplan för
utvecklingen av det ekologiska jordbruket,
handelsrelaterade jordbruksfrågor och ett antal
djurskyddsfrågor. Den amerikanska jordbruksministern
Tom Vilsack kommer även vara med på en informell
lunch och diskutera hållbarhetsfrågor.

Ekologiskt jordbruk

Jordbruksministrarna inleder mötet med att anta slutsatser om
kommissionens handlingsplan för att utveckla den ekologiska produktionen i
EU. I handlingsplanen finns åtgärder för att hjälpa ekologiska lantbrukare,
producenter och handlare att hantera olika utmaningar i den ekologiska
sektorn.

Regeringen välkomnar handlingsplanen men anser att den ska baseras på
frivillighet. Regeringen anser att marknadsorientering, konkurrenskraft och
lika konkurrensvillkor samt stärkta miljö- och klimatambitioner ska vara
vägledande.

Handelsrelaterade jordbruksfrågor

På möter kommer EU-kommissionen även informera om pågående
diskussioner om jordbruksfrågor i världhandelsorganisationen WTO. Det är
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till exempel begränsningar av handelsstörande jordbruksstöd, offentlig
lagerhållning av livsmedel i utvecklingsländer, tillträde till marknader och
exportrestriktioner. Dessutom kommer ministrarna att få information om
läget i olika frihandelsförhandlingar och om hur handeln med
jordbruksprodukter utvecklas.

Ordförandeskapets arbetsprogram

Jordbruksministrarna kommer även få information om det slovenska
ordförandeskapets program för det kommande halvåret. På jordbrukssidan
kommer ordförandeskapet prioritera den pågående reformen av den
gemensamma jordbrukspolitiken, långsiktig utveckling av landsbygden och
handlingsplanen för ekologisk produktion.

Ändrade regler för fiskerikontroll, förhandlingarna om fiskemöjligheter för
2022 och förhandlingarna med Storbritannien är prioriterade frågor på
fiskesidan.

Inom djur- växt- och livsmedelsområdet kommer ordförandeskapet prioritera
frågor om lantbrukarnas ställning i livsmedelskedjan, ursprungsmärkning och
arbetet med att förebygga förekomsten av farliga växtsjukdomar och
afrikansk svinpest.

Förbättrat djurskydd för kalkonuppfödning och medborgarinitiativet End the
Cage Age

Som en övrig fråga kommer Österrike ta upp hur djurskyddet kan förbättras
för kalkoner då det saknas EU-regler om hur kalkoner ska hållas. Vidare vill
Tyskland och Frankrike uppmana kommissionen att se över möjligheterna att
förbjuda systematisk avlivning av tuppkycklingar i äggproduktionen.

EU-kommissionen kommer också informera ministrarna om ett
medborgarinitiativ om att förbjuda burar för vissa djur som värphöns,
slaktkycklingar, ankor, gäss och vaktlar.

Ambassadör Torbjörn Haak och lantbruksråd Fredrik Langdal representerar
Sverige på mötet



Artikel från Näringsdepartementet

Samverkan ger konkreta resultat
för en framtida arbetsmarknad
Publicerad 23 juni 2021

På den svenska arbetsmarknaden finns idag
kompetensbrist inom många områden samtidigt som
det finns ett stort antal arbetslösa. Skulle en datadriven
lösning kunna bidra till att hantera missmatchningen?
Det tror flera av ledamöterna i samverkansgruppen för
kompetensförsörjning och livslångt lärande.
När samhället och arbetslivet förändras och utvecklas ökar behovet av
kompetensutveckling och omställning.

– För den enskilda individen är möjligheten till utbildning och livslångt
lärande en viktig faktor för att öka förutsättningarna för ett långt och hållbart
arbetsliv, säger näringsminister Ibrahim Baylan som har ett särskilt ansvar
för regeringens strategiska samverkansprogram.

Inom samverkansprogrammet Kompetensförsörjning och livslångt lärande
har möjligheten att stärka individers ställning på arbetsmarknaden och
tillgodose privat och offentlig sektors kompetensbehov genom utvecklade
digitala tjänster lyfts som ett centralt behov. För att möjliggöra detta behöver
flera utmaningar i bland annat myndigheters datainfrastruktur hanteras.

Regeringsuppdrag till flera myndigheter

Regeringen har med detta som bakgrund gett en rad myndigheter i uppdrag
att utveckla förutsättningarna för att data och digital information om
utbildning och arbetsmarknad ska bli mer tillgänglig. I uppdraget ingår även
att etablera former för förvaltning av en sammanhållen datainfrastruktur för
kompetensförsörjning och livslångt lärande. Syftet med uppdraget är att
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långsiktigt främja effektiv kompetensförsörjning och livslångt lärande samt
underlätta omställning på arbetsmarknaden.

Marie Wall, projektledare för samverkansprogrammet, tycker att arbetet som
lett fram till regeringsuppdraget är ett utmärkt exempel på vad samverkan
kan leda till:

– Det uppdrag som regeringen nu har beslutat om visar på styrkan i
samverkan mellan representanter från olika delar av samhället. Uppdraget
ges till ett antal myndigheter, men näringslivet har varit en aktiv part i att
lyfta de behov myndigheternas datainfrastruktur behöver möta, säger Marie
Wall.

Några röster från samverkansgruppen för
kompetensförsörjning och livslångt lärande

Jannie Jeppesen, Swedish Edtech Industry



Artikel från Näringsdepartementet

Ny ledamot i Näringslivets
klimatomställning
Publicerad 09 juni 2021

I början av juni utsåg regeringen Östen Ekengren, IVL
Svenska Miljöinstitutet, att ingå som ny ledamot i
samverkansgruppen Näringslivets klimatomställning.
Östen Ekengren hoppas kunna bidra genom att
förstärka samverkan med export och
innovationsplattformen Smart City Sweden.
Näringsminister Ibrahim Baylan, ansvarig minister för
samverkansprogrammen välkomnar valet av Östen Ekengren som ny
ledamot:

– Han har en gedigen erfarenhet och en profil som passar bra in i
samverkansgruppens sammansättning samt programmets inriktning mot
export av hållbara innovationer. Han har också flera medarbetare som redan
är engagerade i olika arbetsgrupper i programmet, så det finns alla
förutsättningar att snabbt komma in i arbetet, säger Ibrahim Baylan.

Östen Ekengren har en lång meritlista från energi-och miljöbranschen som
bland annat innehåller rollen som affärsutvecklare i Smart City Sweden. Han
har jobbat vid IVL sedan 1978, där han har byggt upp miljöteknik-enheten
och även den enhet som arbetar med hållbar produktion och konsumtion.
Han har en positiv syn på arbetet i samverkansprogrammet:

– Näringslivets ökade engagemang i kombination med politikens stora
intresse ger en stabil grund för att nå uppsatta mål. Men jag anser att vi
måste öka hastigheten i omställningen och därför måste ta bort en del
flaskhalsar som hämmar utvecklingen. Exempel på detta är alltför långa
handläggningstider och brist på integrerat synsätt när nya verksamheter ska
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etableras. Det gläder mig att samverkansprogrammen angriper dessa
utmaningar och även har en proaktiv agenda för att skapa de hållbara
lösningar som också kan exporteras, säger Östen Ekengren.

Brinner för hållbara klimatlösningar

Östen har varit aktiv i Kina sedan 1986 men även i många andra länder, där
han förutom kapacitetsuppbyggnad även bidragit till att öka exporten av
svenska lösningar. Uppdraget Smart City Sweden ger en möjlighet att
omvandla intresserade besök till affärsmöjligheter.

– Jag har en relativt god bild över de utmaningar vi står inför men också över
de lösningar som växer fram. Vi kan exportera mer av dessa lösningar och
där hoppas jag kunna bidra främst genom att förstärka samverkan med
export och innovationsplattformen Smart City Sweden men även genom
mina kunskaper om tillväxtländernas situation. Jag ser också stora
möjligheter för svenskt näringsliv att hävda sig väl genom att ligga i
framkant. Jag hoppas att jag även där kan ge värdefullt bidrag.
Kombinationen starka basindustrier och ledande ICT bolag borde kunna
utvecklas ytterligare och visa på digitaliseringens styrka.

Östen Ekengren ser fram emot att sätta sig in i vad som redan har gjorts och
är på gång inom arbetet i samverkansgruppen.

– Jag vill bidra så mycket jag kan. Jag brinner för att vi ska skapa hållbara
klimatlösningar som vi även ska exportera. Det blir vårt viktigaste bidrag till
att världen som helhet ska kunna klara klimatmålen samtidigt som vi skapar
meningsfull sysselsättning i Sverige.

Fotnot: I samband med att Östen Ekengren utsågs till ledamot i
samverkansgruppen avslutade Stefan Krook sitt deltagande, på grund av
tidsskäl.



Artikel från Arbetsmarknadsdepartementet, Finansdepartementet,
Miljödepartementet, Näringsdepartementet, Statsrådsberedningen,
Infrastrukturdepartementet

EU:s klimatlag och
tillståndsprocesser i fokus på
regeringens klimatkollegium
Publicerad 02 juni 2021

När Regeringens klimatkollegium sammanträdde för
tredje gången var tillståndsprocesser samt EU:s
klimatpolitik och ”Fit for 55” på agendan.
Klimatkollegiet, som leds av statsminister Stefan Löfven, hade två
högaktuella ämnen med stor betydelse i samhällsomställningen mot ett
fossilfritt Sverige på dagens agenda.

För att uppnå nettonollutsläpp 2045 står Sverige inför en omfattande
samhällsomställning, vilket kommer leda till att ett stort antal verksamheter
behöver ändrade eller nya tillstånd. Väl fungerande och effektiva
tillståndsprocesser bidrar till ett gott investeringsklimat, vilket främjar den
gröna omställningen. Samtidigt är det viktigt att ett högt miljöskydd
bibehålls. Det pågår just nu ett stort antal regeringsinitiativ och åtgärder för
att utreda och effektivisera tillståndsprocesser för att främja den gröna
omställningen. Vid mötet diskuterades hur regeringen kan bidra till att skapa
bättre förutsättningar för välfungerande tillståndsprocesser.

Sverige har en viktig roll att driva på för en ambitiös klimatpolitik i
förhandlingarna i EU. EU-kommissionen ska i juli presentera den lagstiftning
som ska bidra till att man når det skärpta målet för 2030 i EU:s klimatlag.
Lagstiftningspaketet går under namnet ”Fit for 55”. Vid mötet diskuterades
hur Sverige kan påverka och kommer påverkas av den kommande
lagstiftningen.
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Om klimatkollegiet

Klimatkollegiets syfte är att samordna och inrikta genomförandet av den
klimatpolitiska handlingsplanen samt följa upp regeringens arbete att nå
klimatmålen. Alla politikområden måste dra åt samma håll och klimatfrågan
måste integreras i alla relevanta politikområden.

Kollegiet har regelbundna möten som leds av statsministern. Utöver
statsministern och miljö- och klimatministern ingår ytterligare sex ministrar
vars områden är avgörande för klimatomställningen. Dessa är: näringsminis‐
tern, finansministern, infrastrukturministern, energi- och digitaliserings‐
ministern, landsbygdsministern samt jämställdhets- och bostadsministern.

Dagens möte gästades även av försvarsministern och EU-ministern.



Artikel från Näringsdepartementet

Livskraftiga företag ska klara sig
igenom krisen
Publicerad 12 maj 2021

Sedan pandemins början har regeringen, Centerpartiet
och Liberalerna lagt fram en rad ekonomiska stöd för att
ge företag det andrum som krävs för att överbrygga
krisen. Nu föreslår regeringen och samarbetspartierna
att flera av stöden förlängs till att även gälla tredje
kvartalet i år.
På regeringen.se/foretag finns samlad information om de åtgärder som
regeringen vidtagit för att mildra virusutbrottets konsekvenser för jobb och
företag i Sverige.
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Artikel från Näringsdepartementet

Nedslag i arbetsgrupperna för
samverkansprogrammet
Näringslivets digitala
strukturomvandling
Publicerad 26 april 2021

Arbetet inom samverkansgrupperna inom de fyra
samverkansprogrammen är i full gång sedan de
presenterades i juni 2019. I den här artikeln lyfter vi
fram resultatet från tre av arbetsgrupperna inom
Näringslivets digitala strukturomvandling.
Näringsminister Ibrahim Baylan är ansvarigt statsråd och har ett särskilt
uppdrag att samordna samverkansprogrammen. I sin dialog med
samverkansgrupperna och dess ledamöter har han varit tydlig med att de har
mandat att ifrågasätta givna sanningar för att tillsammans få fram och
genomföra nya idéer som svarar på samhällsutmaningarna för att rusta
Sverige för framtiden och stärka vår konkurrenskraft.

– Den ökade digitaliseringen ger stora möjligheter att göra saker på nya sätt,
det är också något som återkommer i alla fyra samverkansprogram. I
samverkansprogrammet för näringslivets digitala strukturomvandling arbetar
vi tillsammans för att öka digitaliseringens bidrag till lösningar på
samhällsutmaningar och för affärsnytta i näringslivet, säger Ibrahim Baylan.

Emilie Anér är projektledare för samverkansprogrammet Näringslivets
digitala strukturomvandling och är både nöjd och imponerad över den kraft
med vilket arbetet fortlöper i de olika arbetsgrupperna:

 – Vi ser ett mycket stort engagemang i de fem arbetsgrupperna i
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programmet, många aktörer ger av sin stora kunskap och begränsade tid för
att tillsammans göra skillnad.

Emilie Anér menar att i vissa fall kan grupperna själva genomföra
nödvändiga förändringar och ibland kan regeringen med hjälp av
myndigheter bidra till och växla upp gruppernas arbete. Ett exempel på det
senare arbetssättet är planeringsuppdraget till Vinnova och Vetenskapsrådet
med flera, som bland annat följer av arbetet inom arbetsgruppen Avancerad
digitalisering. 

Uppdrag att föreslå utformning av ett strategiskt program för att möta och
leda i den digitala strukturomvandlingen

Några exempel från arbetsgrupperna

Digital kompetensförsörjning



Artikel från Näringsdepartementet, Utrikesdepartementet

20 miljoner till regionalt
exportfrämjande och
turistfrämjande
Publicerad 12 april 2021 Uppdaterad 12 april 2021

Regeringen föreslår att anslaget för exportfrämjande
verksamhet ökas med 10 miljoner kronor för att
förstärka den regionala exportrådgivningen och att
anslaget för turistfrämjande ökas med 10 miljoner
kronor. Regeringens förslag bygger på en
överenskommelse mellan regeringspartierna,
Centerpartiet och Liberalerna.
Den regionala exportrådgivningen är ett viktigt område i Sveriges export-
och investeringsstrategi som beslutades i december 2019. Anslaget till
exportfrämjande verksamhet ökas med 10 miljoner kronor för att förstärka
den regionala exportrådgivningen för att skapa jobb och tillväxt i hela landet,
som genomförs inom ramen för den utvecklade export- och
investeringsstrategin. Förstärkningen görs för att upprätthålla nivån på den
regionala exportrådgivningen genom Business Sweden. 

Besöksnäringen har drabbats hårt av pandemin. De ekonomiska
konsekvenserna är omfattande då i princip allt resande från utlandet och
affärsresandet har upphört. Trots detta har den inhemska turismen bidragit
till att besöksnäringen ändå har kunnat upprätthållas på många håll. Detta
visar på vikten av att marknadsföra Sverige även för inhemska målgrupper.
Visit Sweden tillförs ytterligare 10 miljoner kronor för detta ändamål.
Insatsen ska bidra till en snabbare omstart av besöksnäringen. Under 2020
har Visit Sweden fått ett nytt uppdrag att också marknadsföra Sverige inom
landet.

https://www.regeringen.se/


Båda förslagen ingår i regeringens vårändringsbudget som föreläggs
riksdagen för beslut i vår.



Artikel från Näringsdepartementet

Omställningslyftet, ett resultat från
samverkansprogrammet
Näringslivets klimatomställning
Publicerad 08 april 2021

Ett tankepapper om hur man kan länka ihop
klimatomställningen med kompetenssatsningar inom
samverkansprogrammet Näringslivets klimatomställning
ledde i förlängningen till Kickstart klimat och
Omställningslyftet.
Sedan årsskiftet finansierar Vinnova en förstudie till ett Omställningslyft som
kommer rapporteras preliminärt i juni och med slutrapport i augusti 2021.
Förstudien är ett resultat från arbetet inom samverkansprogrammet
Näringslivets klimatomställning och arbetsgruppen Kunskap/kompetens.

Näringsminister Ibrahim Baylan är ansvarigt statsråd och har ett särskilt
uppdrag att samordna samverkansprogrammen. Samverkansgrupperna och
dess ledamöter arbetar ttillsammans för att få fram nya idéer och förslag på
lösningar som svarar på samhällsutmaningarna för att rusta Sverige för
framtiden och stärka vår konkurrenskraft.

– Omställningslyftet är ett bra exempel på hur samverkansprogrammen som
arbetsform verkligen kan bidra till lösningen av utpekade
samhällsutmaningar. Jag ser fram emot resultatet av förstudien som en viktig
del i hur kunskap och kompetensfrågan med koppling till klimatutmaningen
bör adresseras, säger Ibrahim Baylan.

Arbetsgruppen Kunskap/kompetens

Marie Nilsson, förbundsordförande IF Metall och Johanna Sandahl,
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ordförande Naturskyddsföreningen är båda ledamöter i samverkansgruppen
för Näringslivets klimatomställning. Under våren 2020 tog de fram ett
diskussionsunderlag till samverkansgruppen som ledde vidare till att
arbetsgruppen Kunskap/kompetens bildades.



Artikel från Arbetsmarknadsdepartementet, Finansdepartementet,
Miljödepartementet, Näringsdepartementet, Statsrådsberedningen,
Infrastrukturdepartementet

Andra mötet med regeringens
klimatkollegium idag
Publicerad 09 mars 2021 Uppdaterad 09 mars 2021

Regeringens klimatkollegium som leds av statsminister
Stefan Löfven har idag sammanträtt för andra gången.
Mötet skedde digitalt.
Tema på klimatkollegiets möte var hållbar stadsutveckling och elektrifiering.
Det är två ämnen som har stor potential att bidra till minskade utsläpp, ökad
välfärd, konkurrenskraft och sysselsättning.

Ansvaret för hållbar stadsutveckling delas mellan lokal, regional och
nationell nivå och kräver därför god samordning. En förutsättning för sådan
är att det finns en samsyn mellan de olika nivåerna om de övergripande
målsättningarna samt att roller och ansvar är väl definierade.

För att klara nettonollutsläpp 2045 står Sverige inför en omfattande
elektrifiering av bland annat industri, transporter och arbetsmaskiner. Det är
en stor möjlighet för Sverige, men även en utmaning att planera så att
utvecklingen av elsystemet och infrastrukturen går i takt med behoven.

Vid dagens möte diskuterades bland annat hur regeringen kan stödja en
omställning till hållbara städer i hela landet och vilka åtgärder som är
viktigast för ett Sverige som är ett föregångsland inom elektrifieringen.

Om klimatkollegiet

Klimatkollegiets syfte är att samordna och inrikta genomförandet av den
klimatpolitiska handlingsplanen samt följa upp regeringens arbete att nå
klimatmålen. Alla politikområden måste dra åt samma håll och klimatfrågan
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måste integreras i alla relevanta politikområden.

Kollegiet har regelbundna möten som leds av statsministern. Utöver
statsministern och miljö- och klimatministern ingår ytterligare sex ministrar
vars områden är avgörande för klimatomställningen. Dessa är: näringsminis‐
tern, finansministern, infrastrukturministern, energi- och digitaliserings‐
ministern, landsbygdsministern samt jämställdhets- och bostadsministern.



Artikel från Kulturdepartementet, Näringsdepartementet

Sverige ska vara en stark
kulturnation även efter pandemin
Publicerad 12 februari 2021 Uppdaterad 12 februari 2021

Den 11 februari bjöd kultur- och demokratiminister
Amanda Lind och näringsminister Ibrahim Baylan in till
ett digitalt studiosamtal om behovet av att utveckla de
kulturella och kreativa näringarna framåt och
gemensamt. Samtalet finns tillgängligt till och med den
19 februari.
Missade du Amanda Linds och Ibrahim Baylans samtal så kan du nu och
fram till och med den 19 februari gå in på Folk och Kulturs webbplats och
lyssna gratis i efterhand. Hör ministrarna blicka framåt och samtala med
representanter från kulturskaparna, de kreativa företagen, kulturarvet och
regionerna om vad som behöver göras för att stötta den kulturella och
kreativa sektorn. Och vad som krävs för att Sverige ska fortsätta vara en
stark kulturnation även efter pandemin.

Medverkande

Samtalet modereras av Stefan Ingvarsson och medverkar gör Ola Jacobson,
utvecklare kulturella och kreativa näringar & internationella relationer
Region Skåne, Jeanette Gustafsdotter, generalsekreterare Sveriges Museer,
Johan Holmer, ordförande Kreativ Sektor och Ulrica Källén,
verksamhetsledare KLYS.

Bakgrund

De senaste årtiondena har kulturella och kreativa näringar bidragit till en
växande ekonomi lokalt, regionalt, nationellt och internationellt. Men
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pandemin har fått stora effekter för kulturella och kreativa näringar, vilket
har satt ytterligare fokus på näringarnas betydelse för Sverige och i världen. I
ljuset av detta bjöd statsråden Lind och Baylan in till samtal för att
tillsammans kunna verka för de kulturella och kreativa näringarnas
möjligheter, framåt.

Vad är Folk och Kultur?

Folk och Kultur är ett kulturpolitiskt konvent. Förutom samtal, debatter och
seminarier, presenterar Folk och Kultur ett digert program av professionella
konstnärliga föreställningar och upplevelser. Årets upplaga 2021 är den
fjärde i ordningen och är digital, gratis och öppen för allmänheten.
Läs mer på Folk och Kulturs webbplats.



Artikel från Näringsdepartementet, Socialdepartementet,
Utbildningsdepartementet

Ett år med life science-strategin –
vad har hänt?
Publicerad 01 februari 2021

I december 2019 presenterades den nationella life
science-strategin, ett resultat av ett nära samarbete med
samverkansprogrammet för hälsa och life science. I
strategin har regeringen satt upp 30 målsättningar som
bedöms vara särskilt angelägna att uppnå. Nu har det
gått ett drygt år sedan strategin presenterades, vad har
hänt inom de olika områdena?
Regeringens mål är att Sverige ska vara en ledande life science-nation.

– Därför är det givetvis glädjande att vi ett år efter att den nationella
strategin presenterades kan konstatera att mycket redan har genomförts och
att arbetet med målsättningarna går framåt, där samverkan mellan aktörer är
centralt. Life science-sektorn är en av Sveriges ekonomiska basnäringar
vilket inte minst covid-19-pandemin synliggjort, säger näringsminister
Ibrahim Baylan.

I förordet till den nationella life science-strategin skrev näringsminister
Ibrahim Baylan tillsammans med Matilda Ernkrans – minister för högre
utbildning och forskning och Lena Hallengren – socialminister: ”Tillsammans
med hela life science-sektorn ska vi lägga grunden för fortsatta framsteg –
för att förbättra hälsan i befolkningen, utveckla sjukvården och stärka
Sveriges ekonomiska välstånd.”

– Nya kunskaper, upptäckter och innovationer inom life science kan leda till
utveckling av behandlingar som potentiellt kan bota cancer och ärftliga
sjukdomar. Regeringen gör därför stora satsningar inom cancerområdet på
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till exempel precisionsmedicin, bland annat individanpassade diagnostik och
behandling. Det är en viktig förutsättning för att patienter i Sverige även
framöver ska kunna erbjudas en hälso- och sjukvård i världsklass.
Framstegen ska komma alla till del, säger socialminister Lena Hallengren.

– Genom forskningspropositionen gör regeringen breda satsningar inom hälsa
och life science. På så sätt skapas bättre förutsättningar för utveckling och
införande av nya läkemedel och tekniker, så att svenska patienter kan få
tillgång till den allra bästa sjukvården med avancerade och effektiva
behandlingar i framkant, säger Matilda Ernkrans, minister för högre
utbildning och forskning.

Jenni Nordborg, nationell samordnare för life science, är positiv till det
gångna året.

–Många olika insatser har gjorts av flera olika aktörer, vilket var tydligt
under den nationella konferensen i januari i år. Jag hoppas och tror att
strategin och Life science-kontoret bidragit till att öka takten i arbetet.
Mycket hade kanske gjorts ändå, men med en strategi i ryggen är det lättare
att få en gemensam riktning. Vi har fått till stånd en rad åtgärder, däribland
samverkansstrukturer, myndighetsuppdrag, utredningar, insatser för
innovationsbolag i pandemins spår och nu kraftigt ökade satsningar i
forsknings-och innovationspropositionen, berättar Jenni Nordborg. Nu
fortsätter arbetet med att implementera satsningarna i forsknings- och
innovationspropositionen.

– Två samverkansstrukturer är helt centrala för framgång i life science-
strategin: Samverkansgruppen för hälsa och life science, vars
sammansättning består av representanter från hela sektorn inklusive
patientperspektivet, samt det regionala-nationella partnerskapet, menar Jenni
Nordborg. När målsättningar omsätts i regionala handlingsplaner kommer
resultatet bli än mer konkret.

Genomförda insatser

Den nationella life science-strategin innehåller 30 målsättningar inom åtta
olika områden. Inom flera av dessa målsättningar är arbetet påbörjat och har
i vissa fall kommit en bra bit på väg. Parallellt med regeringens arbete har
många av sektorns övriga aktörer tagit initiativ till insatser som stärker
svensk life science. Två exempel är Knut och Alice Wallenbergs stiftelses
satsning på datadriven life science och SKR:s uppdaterade positionspapper
om klinisk forskning. Satsningen på datadriven life science görs med



målsättning att Sverige ska hålla sig bland de världsledande nationerna inom
området och är en långsiktig satsning på totalt 3,7 miljarder kr.

På denna sida kan du ta del av exempel på regeringens åtgärder inom de
olika områdena, du kan komma direkt till respektive mål genom
innehållsförteckningen.



Artikel från Näringsdepartementet

Satsningar på
samverkansprogrammen i
forsknings- och
innovationspropositionen
Publicerad 17 december 2020 Uppdaterad 17 december 2020

Genom satsningarna i forsknings- och
innovationspropositionen vill regeringen se till att
Sverige kan möta samhällets utmaningar och
omställning samt bidra till näringslivets globala
konkurrenskraft.
Sverige är i dag ett framgångsrikt forsknings- och innovationsland. För att
möta nya samhällsutmaningar behöver flexibiliteten och
anpassningsförmågan i innovationssystemet öka. Satsningarna som
presenteras i forsknings- och innovationspropositionen syftar till att utveckla
Sverige som framstående kunskapsnation, samtidigt som entreprenörskap
och människors kreativitet tas tillvara.

– Dagens samhällsutmaningar är ofta tvärsektoriella och komplexa. Vi
behöver alla aktörer i innovationssystemet, i våra olika roller, bli ännu bättre
på att angripa utmaningar utifrån hur olika delar hänger ihop i system, om vi
ska lyckas. Samverkan mellan aktörer och sektorer är fortfarande vår
främsta strategi för att nå resultat och lösningar som kommer samhället till
del, säger närings- och innovationsminister Ibrahim Baylan.

Fyra samverkansprogram för att möta upp
samhällsutmaningarna

https://www.regeringen.se/


Regeringen tillsatte 2019 fyra samverkansprogram för att kunna möta upp
mot de stora samhällsutmaningarna:

Hälsa och life science,
Näringslivets digitala strukturomvandling,
Näringslivets klimatomställning,
Kompetensförsörjning och livslångt lärande.  

Dessa teman speglar flera av de samhällsutmaningar som även pekas ut i
forsknings- och innovationspropositionen. Målet med regeringens strategiska
samverkansprogram är att identifiera innovativa lösningar på de utpekade
samhällsutmaningarna samt att bidra till svensk konkurrenskraft.

Regeringens strategiska samverkansprogram

Spets, bredd och nytta inom Näringslivets digitala
strukturomvandling

Flera satsningar i forsknings- och innovationspropositionen har koppling till
regeringens strategiska samverkansprogram för Näringslivets digitala
strukturomvandling där spets, bredd och nytta är ledord i arbetet med att
understödja den pågående omställningen.

Exempel på föreslagna satsningar

Regeringen avser ge i uppdrag att utveckla och stärka förmågan hos
svenska aktörer inom avancerade digitala teknologier,
kompetensområden och affärsmodeller.
Research Institutes of Sweden AB (RISE AB) avses få i uppdrag att
samla spetskompetens och resurser inom avancerade digitala lösningar.
Syftet är bland annat att bättre kunna sprida kunskap och möjliggöra
tillämpning av dessa lösningar, till exempel inom AI, brett i näringslivet.
Vinnova föreslås få en anslagsökning från och med 2024 för en satsning
på nästa generations forsknings- och innovationsmiljöer med inriktning
mot den datadrivna ekonomin och AI. Satsningen omfattar finansiering
av projekt kopplade till tvärsektoriella forsknings-, test- och
innovationsmiljöer inriktade på data, AI och digital teknik.

Mot ett klimatneutralt samhälle: Näringslivets
klimatomställning



Regeringen ger i forsknings- och innovationspropositionen förslag för att
bidra till hållbara innovationer och utveckla samhället i riktning mot att bli
mer klimatneutralt, biobaserat och cirkulärt.

Exempel på föreslagna satsningar

För att bidra till näringslivets klimatomställning genom hållbara
innovationer föreslås att det bör etableras ett nationellt resurscentrum
för industriell och urban symbios vid RISE. Det handlar om att öka
värdet av bi- och restprodukter genom samverkan mellan olika aktörer
och sektorer lokalt och regionalt.
Regeringen föreslår att RISE bör får i uppdrag att bidra med stöd till
genomförandet av färdplanerna inom initiativet Fossilfritt Sverige. Inom
ett sådant uppdrag ska RISE då även föra dialog med aktörer på lokal
och regional nivå i syfte att uppnå synergier mellan satsningar på olika
geografiska nivåer.
I budgetpropositionen för 2021 föreslår regeringen en ökning av anslaget
för Institutens strategiska kompetensmedel (RISE AB) fram till år 2024.
Inom ramen för de ökade anslagen ska en särskild del avsättas för
utveckling av hållbara innovationer som genom samverkan bidrar till
Sveriges klimatmål.

Kompetensförsörjning och livslångt lärande för fortsatt
utveckling och tillväxt

För att möta framtidens arbetsmarknad behöver tillgång till
kompetensutveckling möjliggöras under hela arbetslivet. För individen är
möjligheten till utbildning och livslångt lärande, inte minst högre upp i
åldrarna, en viktig faktor för att öka förutsättningarna för ett långt och
hållbart arbetsliv.

Exempel på föreslagna satsningar

Regeringen föreslår i forsknings- och innovationspropositionen att det i
högskolelagen införs en bestämmelse om att högskolorna i sin
verksamhet ska främja det livslånga lärandet.
För att öka möjligheterna till kompetensutveckling eller omställning
avser regeringen även att ge Vinnova i uppdrag att finansiera innovativa
samverkansprojekt mellan aktörer i näringsliv och aktörer från olika
delar av utbildningssystemet i syfte att stärka och utveckla
infrastrukturen för kompetensförsörjning och det livslånga lärandet.
Inom ramen för Vinnovas anslagsökning för forskning och utveckling



avsätts i Forsknings- och innovationspropositionen särskilda medel för
utvecklad samverkan för kompetensförsörjning och livslångt lärande.

Hälsa och life science för ökad kvalitet i vård och omsorg

Regeringens mål är att Sverige ska vara en ledande life science-nation.
Sverige ska även vara ett föregångsland när det gäller att implementera
individanpassad diagnostik och behandling i hälso- och sjukvården.
Samverkansprogrammet Hälsa och life science ska bidra till att dessa mål
uppnås och till förverkligandet av den nationella life science-strategin.

I forsknings- och innovationspropositionen aviserar regeringen ett flertal
satsningar inom hälsa och life science, vilka bland annat ska stärka det
förebyggande, hälsofrämjande arbetet och bygga upp forskningskapacitet i
primärvården.

Exempel på föreslagna satsningar

Ett nationellt forskningsprogram inom virus och pandemier inrättas och
forskningscentret Science for Life Laboratory, som bidragit med
testverksamhet under pandemin, får ökad finansiering för att
vidareutveckla sina teknikplattformar.
För att stärka den tvärsektoriella forskningen inom life science-fältet
görs flera satsningar på forskning i samverkan mellan lärosätena och
andra aktörer såsom företag, regioner och kommuner. Dessa satsningar
berör bland annat precisionsmedicin, välfärdsteknik och biologiska
läkemedel.
Regeringen tar också ett viktigt steg för att öka nyttiggörande av hälso-
och vårddata för forskning och innovation genom inrättande av en
rådgivande funktion vid Vetenskapsrådet.  



Artikel från Näringsdepartementet

Näringsdepartementets områden i
forsknings och
innovationspropositionen
Publicerad 17 december 2020 Uppdaterad 17 december 2020

Den 17 december presenterade regeringen sin
forsknings- och innovationsproposition som pekar ut
riktningen för forskningspolitiken under de kommande
åren. I den här artikeln presenteras ett urval av viktiga
satsningar inom Näringsdepartementets områden.
Sverige är ett av världens mest innovativa länder, men det behövs fortsatta
investeringar för att bibehålla och utveckla konkurrenskraften. Innovation
effektiviserar och transformerar ekonomiska, miljömässiga och sociala
system och driver på samhällsutveckling. Regeringen anser att det nationella
innovationssystemet behöver stärkas såväl i glesa som i täta miljöer.

Innovationssystemet behöver utvecklas för att förbättra samhällets
omställningsförmåga, möta samhällsutmaningar och bidra till att stärka det
globalt konkurrensutsatta näringslivet.

I regeringens forsknings- och innovationsproposition finns en rad satsningar
som direkt förstärker och utvecklar innovationssystemet inom flera av de
områden som Näringsdepartementet ansvarar för.

Nästa generations strategiska innovationsprogram
2.0

Regeringens ambition är att nästa generations strategiska
innovationsprogram 2.0 i större omfattning adresserar områden med bred
samhällsrelevans utifrån Agenda 2030 för att få till stånd
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systemförändringar. Inom ramen för Vinnovas anslagsökning för forskning
och utveckling avsätts särskilda medel för satsningar kopplade till strategiska
innovationsprogram.

Test och demonstrationsmiljöer

Tillgången till test- och demonstrationsmiljöer blir allt viktigare i takt med
alltmer komplexa samhällsutmaningar. Vinnova tillförs medel för
vidareutveckling och investeringar i test och demo samt för att stimulera
nyetableringar av detta. De ökade medlen ska även användas för att
stimulera en bredare användning av och tillgång till testbäddsmiljöer i hela
landet samt i EU och internationellt.  Det kan även gälla komplexa problem
där teknikutveckling, etik, lagar och regler behöver hanteras i en samtida
process.

Regeringen gör även en satsning på forskningsinstituten i Sverige genom att
anslaget till RISE (Research Institutes of Sweden AB) ökar under kommande
fyra år.

Det svenska deltagandet i europeiska
partnerskapsprogram ska öka

Horisont Europa är det europeiska ramprogrammet för forskning och
innovation som ska genomföras under perioden 2021–2027. Programmet
kommer att få stor betydelse för forskare och näringslivet i Sverige och för
det svenska forsknings- och innovationssystemet. Offentlig medfinansiering
är en förutsättning för att deltagande av nationella aktörer ska vara möjligt i
vissa av dessa partnerskapsprogram. Här ser regeringen ett stort värde av att
svenskt näringsliv och forskare har möjlighet att delta och stärka sin globala
konkurrenskraft. Särskilda medel tilldelas via Vinnova i syfte att kunna
finansiera svenskt deltagande i europeiska partnerskapsprogram som inte
uppenbart sammanfaller med de nationella satsningarna. Det behövs ett
starkare europeiskt samarbete och regeringen avser att presentera en strategi
för svenskt deltagande i Horisont Europa i början av 2021.

Regeringens strategiska samverkansprogram

För att främja samverkansprogrammens sektorsövergripande arbete förstärks
Vinnovas anslag för satsningar inom samverkansprogrammen.

Artikel: Satsningar på samverkansprogrammen i forsknings- och



innovationspropositionen

Forskningsinfrastruktur av särskild vikt för industrin

För att öka svenska företags förmåga att nyttja och utveckla svenska och
internationella forskningsanläggningar tillförs Vinnova ytterligare resurser.
De ökade medlen ska även bidra till finansiering av särskilt intressant
forskningsinfrastruktur för näringslivet som användare och leverantör.

Sänkta trösklar för nyttiggörande och
kommersialisering

Insatsen (sänkta trösklar) syftar till att öka nyttiggörandet och
kommersialiseringen av forskningsbaserad kunskap, bland annat rörande
immaterialrättsliga tillgångar, och föra nya innovationer ut till marknaden,
genom att utveckla stödet till företag, organisationer, forskare och
uppfinnare. Vinnova tillförs medel på detta område.

Programmet fordonsstrategisk forskning och
innovation (FFI)

Programmet fortsätter som ett avtalsreglerat program för samverkan och
med oförändrad ambitionsnivå. Därutöver har regeringen i
budgetpropositionen för 2021 föreslagit att programmet förstärks under två
år genom en särskild satsning riktad mot stöd till forskning, utveckling och
marknadsintroduktion för arbetsmaskiner.

NFP Hållbart samhällsbyggande, landsbygd och
regional utveckling

Många delar av landet kännetecknas av glesare miljöer och mer kunskap
behövs om hur dessa miljöer kan ges möjlighet att bidra till hållbar
utveckling och jobb i hela landet. En förstärkning av det nationella
forskningsprogrammet om hållbart samhällsbyggande inom
landsbygdsutveckling och regional utveckling möjliggör en sådan samlad
forskningsbaserad kunskapsutveckling.

Det nationella forskningsprogrammet för livsmedel
förstärks  



För att öka den långsiktiga konkurrenskraften och kunna leverera hållbart
producerad, hälsosam och god mat behövs det mer behovsdriven och
tillämpad forskning. Genom metod- och teknikutveckling och digitalisering
kan produktiviteten höjas, många arbetsmiljörisker elimineras och
miljöpåverkan minskas och klimatnytta uppnås.

Ett innovativt, konkurrenskraftigt och hållbart livsmedelssystem bidrar till att
uppfylla målen i strategin En livsmedelsstrategi för Sverige – fler jobb och
hållbar tillväxt i hela landet (prop. 2016/17:104).

Informationssida: En livsmedelsstrategi för jobb och hållbar tillväxt i hela
landet

Ett hållbart livsmedelssystem skapar motståndskraft mot klimatförändringar,
främjar klimatanpassning och säkerställer trygg och säker
dricksvattenförsörjning. Utvecklingen av morgondagens livsmedel spelar en
avgörande roll för det svenska livsmedelssystemets långsiktigt hållbara
konkurrenskraft. Därför behöver också kunskapen om marknaden, t.ex. vad
gäller konsumtionstrender, nutrition och hälsa, öka. Den ökade efterfrågan
på växtbaserade livsmedel är en sådan trend. Inom ramen för Formas
anslagsökning för forskning och utveckling avsätts särskilda medel för det
nationella forskningsprogrammet för livsmedel.

Hållbar utveckling av den gröna och blå biobaserade
ekonomin

Regeringen anser att det behövs en forskningssatsning som kan bidra till att
den cirkulära och biobaserade ekonomin utvecklas i de gröna och blå
näringarna, dvs. från jord, skog och vatten.

Forskning och innovation behövs för att säkra en klimatanpassad och
konkurrenskraftig primärproduktion inklusive en god och säkerställd tillgång
till hållbart producerad biomassa från skogen, i linje med strategin för det
nationella skogsprogrammet. Förutom skogsråvara finns även potential för
utveckling av biobaserade värdekedjor från jordbruk, hav och vatten, samt
restströmmar från industrier och samhällen.

Med nya medel förstärks även satsningarna på forskning och innovation
inom nya biobaserade material inklusive teknologi som medför lönsamhet i
tillvaratagande av restströmmar. Formas får en anslagsökning för forskning
och utveckling för en satsning på hållbar tillväxt och utveckling av den gröna



 
Område 2021 2022 2023 2024
Vinnova 545 492 409 614
Varav:
Samverkansprogram – alla 37 29 18 18
Digitalisering 76 70 65 65
Life science 170 136 90 90
Kompetensförsörjning 19 18 14 14
Strategiska innovationsprogram 2.0 40 38 37 37
Test- och demonstrationsmiljöer 113 112 111 111
Sänkta trösklar för nyttiggörande och kommersialisering 38 38 23 23
Europeiska partnerskapsprogram 24 23 23 23
Forskningsinfrastruktur för industrin 28 28 28 28
Datadriven ekonomi och AI 0 0 0 205

Formas (inom Näringsdepartementets satsningar i utgiftsområde 23. För
övriga satsingar inom utgiftsområde 20 hänvisas till forsknings- och
innovationspropositionen i sin helhet.)

117 135 160 160

Varav till nedan områden:

Hållbar utveckling av den gröna och blå biobaserade ekonomin 30 40 40 40

NFP Hållbart samhällsbyggande, landsbygd och regional utveckling 12 10 10 10

NFP Livsmedel 75 85 110 110

RISE AB 95 88 75 75
Varav:
Digitalisering 20 19 15 15
Klimat 7 6 5 5
Samhällets omställning 68 63 55 55

och blå biobaserade ekonomin.

Tabell: Satsningar och fördelning av medel inom
Näringsdepartementets områden i Forsknings- och
innovationspropositionen (miljoner kronor)

 



Artikel från Utbildningsdepartementet

Matilda Ernkrans och Ibrahim
Baylan berättar om innehållet i
forsknings- och
innovationspropositionen
Publicerad 17 december 2020 Uppdaterad 03 februari 2021

Hör Matilda Ernkrans, minister för högre utbildning och
forskning och Ibrahim Baylan, näringsminister berätta
om innehållet i forsknings- och
innovationspropositionen.
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Artikel från Näringsdepartementet

”Nedslag” i
samverkansprogrammet
Näringslivets klimatomställning
Publicerad 15 december 2020

Arbetet inom samverkansgrupperna inom de fyra
samverkansprogrammen är i full gång sedan de
presenterades i juni 2019. Viveca Bergstrand är
projektledare för samverkansprogrammet Näringslivet
klimatomställning och tycker att det redan finns goda
resultat att visa från arbetet i samverkansgruppen.
Sedan samverkansgruppen sattes samman i februari i år har man haft fyra
gemensamma möten, där ledamöterna bland annat kommit fram till vilka
områden som man särskilt ska fokusera på och prioritera.

– Utifrån de prioriterade områdena arbetar nu nio arbetsgrupper, alla med en
talesperson från ledamöterna, för att rent konkret ”göra verkstad” inom
samverkansprogrammet. Arbetsgrupperna har mellan
samverkansgruppsmötena arbetat i högt tempo under hösten, de inledde i
praktiken sitt arbete så sent som i augusti, säger Viveca Bergstrand.

Samverkansprogrammen bidrar till att samverkan över traditionella sektors-
och branschgränser, samt bidrar till en samordning av nationella
innovationssatsningar och kraftsamling inom utpekade tematiska
samhällsutmaningar. Näringsminister Ibrahim Baylan är ansvarigt statsråd
och har ett särskilt uppdrag att samordna samverkansprogrammen. Han följer
arbetet noga. I sin dialog med samverkansgrupperna och dess ledamöter har
han varit tydlig med att de har mandat att ifrågasätta givna sanningar för att
tillsammans få fram och genomföra nya idéer som svarar på
samhällsutmaningarna för att rusta Sverige för framtiden och stärka vår
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konkurrenskraft.

– För mig som ansvarig minister är det mycket glädjande att snart få ta del av
konkreta resultat från samverkansprogrammet. Coronapandemin har snabbat
på redan pågående strukturförändringar i samhället och vi har nu chansen att
bygga in den nödvändiga klimatomställningen i återhämtningen,
kommenterar näringsminister Ibrahim Baylan.

Nio arbetsgrupper

Programmets nio arbetsgrupper arbetar samtliga med förslag till
gemensamma insatser som bidrar till fokus för programmet; 2045-målet
genom export av hållbara innovationer. Arbetet genomförs i samverkan med
relevanta myndigheter och organisationer som grupperna har identifierat.

Ledamöterna har även gjort inspel till några viktiga och centrala processer
som påverkar näringslivets klimatomställning i Sverige, exempelvis till
utredningen En modern och effektiv miljöprövning (dir 2020:86).

Kommittédirektiv: En modern och effektiv miljöprövning

Några exempel från arbetsgrupperna under hösten
2020

Cecilia Tall, TEKO



Artikel från Näringsdepartementet

Stärkt konkurrenskraft genom
gröna investeringar på
ministermöte
Publicerad 18 november 2020

När EU:s ministrar för inre marknad och industri möts i
ett videomöte 19 november kommer de främst diskutera
hur EU kan bli mer konkurrens- och motståndskraftigt
genom klimatsmarta investeringar. Sveriges
näringsminister Ibrahim Baylan företräder Sverige på
mötet.

Ett konkurrenskraftigt EU i grön framkant

Videomötet startar med en diskussion om hur EU:s återhämtningsplan – som
tagits fram för att tackla effekterna av coronapandemin – ska användas på
bästa sätt. EU:s målsättning är att industrin ska bli mer konkurrenskraftig
globalt och att göra den oberoende och motståndskraftig. Frågan nu är hur
EU-länderna ska uppnå detta genom investeringar i den gröna omställningen.

Regeringens hållning är att EU-ländernas motståndskraft måste stärkas för
att kunna hantera framtida kriser.

EU bör också skapa förutsättningar för mer produktion av varor och tjänster,
samt att göra europeiska företag till attraktiva affärspartners som kan ingå i
produktionskedjor. EU-länderna ska uppnå detta bland annat genom
satsningar på forskning och innovation riktade mot industrin, för att stärka
dess konkurrenskraft och omställningsförmåga.

För att lyckas med den gröna omställningen behöver EU också skapa
förutsättningar för europeiska företag att utveckla nya, klimatneutrala
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lösningar, bland annat genom att bidra till att skapa marknader för fossilfria
alternativ.

Ny strategi för konsumentpolitiken

Ministrarna kommer också bli informerade om EU-kommissionens nya
konsumentagenda för 2021-2025 som presenterades 13 november. Syften
med den nya agendan är att stärka konsumenternas ställning och att möta
utmaningar till följd av digitalisering och behovet av grön omställning.

Strategin pekar ut ett antal åtgärder för de kommande åren, bland annat ett
nytt lagstiftningsförslag för attge konsumenterna bättre information om
hållbarhet, anpassning av den befintliga lagstiftningen till den digitala
omställningen och en handlingsplan för produktsäkerhet med Kina.

Situationen för små och medelstora företag

Ministrarna får information om den årliga rapport där nätverket av
företrädare för små och medelstora företag, SME Envoys Network, beskriver
årets viktigaste frågor. I år handlar det främst om hur företagen påverkats av
coronapandemin och vilket stöd de har fått.

Sveriges näringsminister Ibrahim Baylan företräder Sverige på videomötet.

 



Artikel från Finansdepartementet, Miljödepartementet,
Näringsdepartementet, Statsrådsberedningen, Infrastrukturdepartementet

Första mötet med regeringens
klimatkollegium idag
Publicerad 09 november 2020

Regeringens nyinrättade klimatkollegium som leds av
statsminister Stefan Löfven har idag sammanträtt för
första gången. Mötet skedde digitalt.
 – Sverige ska bli världens första fossilfria välfärdsland och för att klara det
behöver vi en fortsatt stark svensk konkurrenskraft och nya jobb inom allt
från koldioxidfritt stål till en ökad produktion av hållbara biodrivmedel, säger
statsminister Stefan Löfven.

 – Alla politikområden måste dra åt samma håll och klimatfrågan måste
integreras i alla relevanta politikområden. Det är därför som regeringen
inrättat ett klimatkollegium inom Regeringskansliet. Klimatkollegiet får en
central roll i arbetet med att driva på omställningen och genomföra den
gröna återhämtningen, säger Isabella Lövin, miljö- och klimatminister.

Klimatkollegiets syfte är att samordna och inrikta genomförandet av den
klimatpolitiska handlingsplanen samt följa upp regeringens arbete att nå
klimatmålen.

Kollegiet kommer att ha regelbundna möten som leds av statsministern.
Utöver statsministern och miljö- och klimatministern ingår ytterligare sex
ministrar vars områden är avgörande för klimatomställningen. Dessa är:
näringsministern, finansministern, infrastrukturministern, energi- och
digitaliseringsministern, landsbygdsministern och finansmarknads- och
bostadsministern.

Mötets tema var flygets klimatomställning och
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Sveriges biodrivmedelsproduktion

Temat på klimatkollegiets första möte var flygets klimatomställning och
Sveriges biodrivmedelsproduktion. Det är två ämnen som är nära
sammankopplade och med stor potential att bidra till minskade utsläpp.

Flyget behövs men flyget behöver ställa om. Diskussionerna på dagens möte
handlade om hur flygets omställning ska realiseras. Det krävs insatser för att
såväl säkerställa tillgängligheten i hela landet som att minska flygets
klimatpåverkan.

Med reduktionsplikt för vägtransporter och flyg har regeringen skickat en
tydlig signal till industrin om att det kommer finnas en stor efterfrågan på
biodrivmedel. Sverige har en hög användning av biodrivmedel men
importerar merparten. Det finns stor potential att öka produktionen av
biodrivmedel i Sverige. Det kan bidra till att vi når våra klimatmål men också
till att skapa nya gröna jobb och öka Sveriges försörjningstrygghet. Ökad
svensk biodrivmedelsproduktion kan givetvis också vara förknippat med
utmaningar. En av dem är att ett ökat uttag av biomassa kan ha påverkan på
den biologiska mångfalden.

Vid dagens möte diskuterades bland annat hur den inhemska produktionen
kan underlättas och bidra till att skapa nya gröna jobb och regional
utveckling.



Artikel från Näringsdepartementet

Satsningar inom
Näringsdepartementets områden i
budgeten för 2021
Publicerad 21 september 2020

Här kan du läsa om satsningarna som görs i
budgetpropositionen för 2021 inom
Näringsdepartementets områden. Förslagen bygger på
en överenskommelse mellan regeringspartierna,
Centerpartiet och Liberalerna.
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Artikel från Finansdepartementet, Miljödepartementet,
Näringsdepartementet, Infrastrukturdepartementet

Budgetåtgärder för att minska
utsläppen från transporter
Publicerad 14 september 2020

I budgetpropositionen för 2021 föreslår regeringen
satsningar för 5,4 miljarder kronor för att minska
transportsektorns klimatpåverkan. Regeringens förslag
bygger på en överenskommelse mellan
regeringspartierna, Centerpartiet och Liberalerna.

Vägtransporter

Bonus-malus

Regeringen vill förenkla och förstärka miljöstyrningen i bonus-malus-
systemet. Bonus-malus ökar incitamenten att köpa nollutsläppande bilar och
på så vis bidra till ett succesiv utbytande av fordonsparken genom att ge bilar
med låga utsläpp en klimatbonus medan nya bilar med stor klimatpåverkan
istället får en förhöjd fordonsskatt under tre år.

Det högsta bonusbeloppet, som ges till fordon som släpper ut noll gram
koldioxid, kommer höjas från 60 000 kronor till 70 000 kronor. För att öka
incitamenten att välja laddhybridbilar med låga koldioxidutsläpp och
begränsa kostnadsökningen för klimatbonus kommer regeringen att sänka
koldioxidgränsen för bonus från 70 till 60 gram per kilometer. Det högsta
bonusbeloppet för fordon med utsläpp över noll kommer då uppgå till
omkring 45 000 kronor.

För att förstärka miljöstyrningen och finansieringen av systemet kommer
malus höjas. Förändringarna innebär sammantaget för bensin- och
dieseldrivna lätta fordon att koldioxidbeloppet under de tre första åren från

https://www.regeringen.se/


det att fordonet blir skattepliktigt för första gången bör vara summan av 107
kronor per gram koldioxid som fordonet vid blandad körning släpper ut per
kilometer utöver 90 gram och upp till och med 130 gram och 132 kronor per
gram koldioxid som fordonet vid blandad körning släpper ut per kilometer
utöver 130 gram. Det förbättrade bonus-malus systemet bidrar till att nå
transportsektorns mål om att minska utsläppen med 70 procent till 2030
genom att styra mot fordon med lägre utsläpp. Förslag bereds för att minska
risken för att bonus-bilar exporteras utanför Sverige. Det kommande
förslaget bedöms kunna träda i kraft den 1 april 2021.

Reduktionsplikt

Bränslebytet är ett av regeringens viktigaste styrmedel för att minska
utsläppen av växthusgaser och nå Sveriges klimatmål. Enligt klimatpolitiska
rådet är detta det mest effektiva styrmedlet för att minska utsläppen i
transportsektorn.  Regeringen avser att fatta beslut om att förstärka
bränslebytet, och skapa bättre långsiktighet genom successivt ökade
reduktionsnivåer i reduktionsplikten fram till 2030 med en kontrollstation
2022 samt införa en reduktionsplikt för flyget.

Pressmeddelande: Bränslebytet förstärks med högre inblandning av
förnybart i drivmedel

Stöd för upprätthållande av kollektivtrafik

Kollektivtrafiken måste fungera även under tider där samhället står under
stora påfrestningar. Det är viktigt att trafiken kan köras i den omfattning som
behövs för att minska risken för trängsel och ökad smittspridning.

Att exempelvis vård- och omsorgspersonal på ett säkert sätt kan ta sig till
sina arbetsplatser under coronapandemin är viktigt för att samhället ska
kunna fungera. Samtidigt har det minskade resande under coronapandemin
lett till minskade biljettintäkter.

Regeringen avsätter därför ytterligare två miljarder kronor under 2021 i ett
riktat stöd till de regionala kollektivtrafikmyndigheterna.

Produktion av förnybara drivmedel

Fortsatt produktionsstöd till biogas



Biogas kan bidra till omställningen från ett fossilberoende till ett fossilfritt
samhälle. För att öka produktionen av biodrivmedel och stärka
producenternas konkurrenskraft föreslår regeringen att biogasstödet förlängs
tillfälligt och att 200 miljoner kronor tillförs i budgeten för 2021 för detta
ändamål. Regeringen har remitterat Biogasutredningens betänkande Mer
biogas! För ett hållbart Sverige (SOU 2019:63) och avser att återkomma med
förslag på området. Utredningen föreslår bland annat mål för svensk
produktion av biogas och olika former av stöd för produktion av biogas.

Biogas är en förnybar energikälla med hög miljöprestanda. En stor del av det
material som används för att framställa biogas kommer från lantbruket och
livsmedelskedjan, till exempel gödsel, rester från mejerier,
livsmedelsförädling och slakterier. I arbetet med att nå en mer cirkulär och
biobaserad ekonomi i Sverige kommer lantbruket och livsmedelskedjan att
spela en central roll i omställningen.

Utökad analyskapacitet för biodrivmedel

Regeringen avser att ge Energimyndigheten i uppdrag att utreda behovet av
ytterligare styrmedel för att främja vissa biodrivmedelsanläggningar. Idag
importeras nära 85 procent av svensk efterfrågan på biodrivmedel trots att
Sverige har goda resurser att förse en större del av sin efterfrågan. I
Färdplanerna som lämnas in till Fossilfritt Sverige nämns ökad
biodrivmedelsanvändning som en viktig del i arbetet för att minska utsläppen
i flertalet sektorer. För att utöka analyskapaciteten till detta uppdrag föreslås
Energimyndigheten tillföras 5 miljoner kronor 2021.

Järnväg och godstransporter

Miljökompensation för godstransporter på järnväg

För att fortsätta bidra till en överflyttning av godstransporter från väg till
järnväg föreslår regeringen att miljökompensationen förlängs och
vidareutvecklas. Det innebär att 400 miljoner kronor årligen avsätts mellan
2021–2025. Det bidrar till ett mer miljövänligt transportsystem och till att nå
våra högt ställda klimat- och miljömål. Regeringen har tidigare infört en
miljökompensation för att stärka järnvägens konkurrenskraft och få fler att
välja tåget för att skicka gods.

Regeringen ser nu över miljökompensationens utformning i syfte att göra den
mer ändamålsenlig så att den bidrar till en verklig fortsatt överflyttning av



godstransporter från väg till järnväg. Ambitionen är att effektivisera
miljökompensationen för att ytterligare öka miljöstyrningen och
träffsäkerheten.

Pressmeddelande: Storsatsning för fler godstransporter på järnväg

Kapitaltillskott till GreenCargo

Green Cargo är den enskilt största järnvägsoperatören för godstransportörer i
Sverige och en viktig del av svenskt näringsliv. Över 95 procent av Green
Cargos transportarbete sker med eldrivna tåg där klimatpåverkan, i
jämförelse med andra trafikslag, är mycket låg. Green Cargo har en viktig
funktion att fylla för att säkerställa fortsatt god tillgänglighet av
godstransport på järnväg i hela landet.

Regeringen föreslår ett kapitaltillskott om 1 400 miljoner kronor till Green
Cargo AB. Med kapitaltillskottet ges Green Cargo förutsättningar att stärka
sin finansiella ställning för att fortsatt kunna bedriva godstransporter på
järnväg.  

Regeringen bedömer att kapitaltillskottet är av vikt för att nödvändiga
investeringar ska kunna genomföras och säkra långsiktig stabilitet och
lönsamhet i Green Cargo. Kapitaltillskottet ges mot bakgrund av den
miljökompensation för godstransporter på järnväg som samtidigt föreslås för
riksdagen. Genom miljökompensationen stärks järnvägens konkurrenskraft
genom att godsoperatörerna tillförs 400 miljoner kronor per år under
perioden 2021-2025 genom en förlängd och vidareutvecklad
miljökompensation.

Underhåll av järnväg

God tillgänglighet, genom ett pålitligt, robust och långsiktigt hållbart
transportsystem, är en förutsättning för att människor och näringsliv ska
kunna leva och verka i hela landet.

Regeringen fortsätter därför nu att stärka den statliga
transportinfrastrukturen genom att öka anslagen till underhåll för järnvägar.

Utöver att förbättra standarden och stärka tillgängligheten främjar åtgärderna
också sysselsättning i företag inom till exempel bygg- och
anläggningssektorn, maskinentreprenörer och leverantörer i hela landet.



Förbättra mobil uppkoppling på fjärrtåg

Regeringen satsar på förbättrad mobil uppkoppling på fjärrtåg. Tillgång till
mobil uppkoppling under tågresan är viktigt för att kunna arbeta under sin
tågresa, vilket bidrar till att vi ska kunna bo, leva och verka i alla delar av
landet.

Regeringen välkomnar att branschen aviserat att ta fram en
överenskommelse för att förbättra uppkopplingen på tåg. Medlen som
regeringen vill satsa bör komplettera marknadens egna förbättringsåtgärder.

Övriga transportsatsningar

Cykelsatsningar

Regeringen vill att andelen som reser med cykel ska öka. En ökad och säker
cykling kan bidra till att minska resandets miljöpåverkan, stärka folkhälsan
och bidra till bättre stadsmiljöer och minskad trängseln i tätorter.

Regeringen ser ett behov av att fortsätta att utveckla cykelvägnätet. Det
handlar både om att förbättra befintlig infrastruktur och att skapa nya
cykelförbindelser. Regeringen satsar nu på en förstärkning av statens
cykelinfrastruktur och kommuners möjlighet till cykelinvesteringar genom
stadsmiljöavtalen. Även samverkan med civilsamhället för ökad cykling
främjas.

Upprustning av Göta kanal

Regeringen förstärker satsningen på upprustningen och underhåll av Göta
kanal. Renoveringsprojektet innebär att det kulturhistoriska byggnadsverket
rustas upp och bevaras samt att turistattraktionen med mer än tre miljoner
besökare årligen vidmakthålls.



Artikel från Miljödepartementet, Näringsdepartementet

Höstbudgetsatsningar för Sveriges
natur
Publicerad 14 september 2020

Regeringen föreslår satsningar för totalt 2,2 miljarder
kronor nästa år på vår svenska natur. Satsningen ska
bland annat bidra till att hejda artutrotningen.
Regeringens förslag bygger på en överenskommelse
mellan regeringspartierna, Centerpartiet och
Liberalerna.

Värdefull och vacker natur

Naturen som tillflykt i krisens spår

Under året har människor vallfärdat till Sveriges 30 nationalparker och mer
än 5 000 naturreservat, många viktiga för friluftsliv och turism. Områdena
behöver förvaltas och skötas för biologisk mångfald och friluftsliv. Statliga
leder i fjällen och vandringsleder i skyddade områden ökar tillgängligheten
samt ger bättre förutsättningar för friluftsliv och naturturism. Förvaltningen
och skötseln skapar sysselsättning över hela landet.

Regeringen föreslår att medlen för åtgärder för värdefull natur förstärks med
400 miljoner kronor under 2021. Medel kommer att användas i huvudsak för
länsstyrelsernas arbete med skötsel av natur och anläggningar för friluftsliv
t.ex. vandringsleder. Tillsammans med satsningen mot invasiva arter
förväntas denna satsning skapa cirka 450 årsarbetstillfällen.

Mer värdefull natur ska skyddas

Välmående och livskraftiga ekosystem är viktiga för människans livsmiljö
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och kan inte tas för givna. Den biologiska mångfalden minskar globalt,
ekosystemtjänsterna försämras och en miljon arter riskerar att utrotas från
jordens yta. I Sverige har antalet arter som riskerar utrotning ökat med 11
procent de senaste fem åren.

Resurserna för skydd av värdefull natur ska säkras. Regeringen förslår därför
att medlen för skydd av värdefull natur förstärks med 600 miljoner kronor
under 2021. På så sätt kan Naturvårdsverket och länsstyrelserna öka arbetet
med att skydda värdefull natur. Arbetet går ut på att Naturvårdsverket
betalar ut ersättning till markägaren och att länsstyrelserna beslutar om
bildande av naturreservat.

Naturen gör klimatjobbet åt oss genom restaurerade
våtmarker

Utsläpp från dikade torvmarker, som tidigare var våtmarker, står för 11
miljoner ton koldioxidekvivalenter, dvs. mer än Sveriges personbilstrafik.
Genom att återväta dikade torvmarker till naturligt fungerande våtmarker,
kan avgången av växthusgaser från dessa marker minska relativt snabbt.

Återskapandet av våtmarker och återvätning av dikade torvmarker bidrar
därmed till många stora positiva effekter på både klimatet och biologisk
mångfald. Utöver det bidrar det till att balansera vattenflöden, öka tillskottet
till grundvattnet samt minska övergödningen.

Nu föreslår regeringen en satsning på återvätning av våtmarker. Satsningen
innebär att anslaget Åtgärder för värdefull natur ökas med 350 miljoner
kronor 2021, och beräknas öka med 325 miljoner kronor för 2022 och 100
miljoner kronor för 2023.

Gröna naturnära jobb

För att skapa naturnära jobb i hela landet, inriktade på natur- och
skogsvårdande skötsel, föreslår regeringen i budgetpropositionen för 2021 att
det avsätts 180 miljoner kronor för 2021 och 110 miljoner kronor för 2022.
Med satsningen lindras arbetslösheten.

Skogsvårdande skötsel kan exempelvis bidra till att minska spridningen av
växtskadegörare som granbarkborre. I uppdraget ingår att ta fram metoder
för kompetensutveckling inriktad på röjning och plantering i
produktionsskogar. Åtgärder för värdefull natur inom naturvård, friluftsliv



och biologisk mångfald kan t.ex. inriktas på skötsel av naturreservat,
upprustning av ledsystem som staten ansvarar för samt bekämpning av
invasiva främmande arter.

Skogsstyrelsen samordnar arbetet som sker i samarbete med
Naturvårdsverket, Länsstyrelserna, Sveriges geologiska undersökning och
Arbetsförmedlingen.

Operativt arbete mot invasiva arter

Invasiva främmande arter är ett av de största globala hoten mot biologisk
mångfald. Sverige har en skyldighet enligt EU:s lagstiftning att vidta åtgärder
mot vissa utpekade invasiva främmande arter. Flera av dessa är under
spridning men fortfarande möjliga att bekämpa. Därför föreslår regeringen en
satsning med 50 miljoner kronor för 2021 för att stärka arbetet med
bekämpning av främmande arter.

Sverige som hållbart besöksmål

Coronakrisen har slagit hårt mot besöksnäringen och stora delar av näringen
drabbades tidigt. Förutsättningarna och intresset att resa till och inom Sverige
har förändrats.

Besöksnäringen finns över hela landet och är personalintensiv. Hög andel
unga samt män och kvinnor med utländska bakgrund får sin första
anställning inom besöksnäringen. I budgetpropositionen för 2021 föreslår
regeringen en satsning på 20 miljoner kronor till Visit Sweden för 2021 för
insatser som ska bidra till omställning och utveckling mot en hållbar
besöksnäring. Visit Swedens uppdrag är att marknadsföra svenska
destinationer och Sverige som turistland för att bidra till hållbar turism och
växande besöksnäring.

För att möjliggöra för Visit Sweden att fortsatt ha en nyckelroll i
marknadsföringen av Sverige och för att öka Sveriges attraktionskraft som
besöksmål utvidgas bolagets uppdrag till att avse marknadsföring av Sverige
som besöksmål inte bara för utländska utan också inhemska målgrupper.

Stärkt miljöövervakning

Miljöövervakningen är avgörande för att få kunskap om tillståndet i miljön
och kunna vidta rätt åtgärder för att nå miljömålen. Miljöövervakningen är



också avgörande för att se hur arbetet går med att nå miljömålen och den ger
underlag för väl underbyggda beslut. Regeringen föreslår därför en satsning
på ökad miljöövervakning. Regeringen föreslår att medlen för
miljöövervakning ökar med 50 miljoner kronor per år från och med nästa år.
Förslaget innebär ökade medel för miljöövervakning för att behålla dagens
ambitionsnivå, samt att kunna utveckla vad som övervakas och hur
övervakningen ska utföras.

Stödpaket till rennäringen

Rennäringen står inför flera utmaningar. Behovet av anpassning till
klimatförändringarna blir allt mer påtagligt. En annan viktig fråga för
rennäringen är samexistens med rovdjuren och berörda myndigheters och
rennäringens arbete för att begränsa rovdjursskadorna. Rovdjursskadorna är
påtagliga för rennäringen varför rennäringen bör kompenseras för de
rovdjursskador som kvarstår genom ersättning för rovdjursförekomst.

Mot bakgrund av dessa utmaningar föreslår regeringen en förstärkt
finansiering av Sametingets främjandearbete. Regeringen höjer därför
anslaget Främjande av rennäringen med 15 miljoner kronor 2021. Fr.o.m.
2022 beräknas ökningen vara 12 miljoner kronor årligen.

Rent hav och vatten

Stärkt havs- och vattenmiljöarbete

Regeringen bedömer att havs- och vattenmiljöarbetet behöver förstärkas
bl.a. för att öka takten i att nå de havs- och vattenrelaterade
miljökvalitetsmålen. Satsningen syftar framför allt till att genomföra den nya
lagstiftningen om att vattenkraften ska förses med moderna miljövillkor, utan
att prövningen blir onödigt administrativ och ekonomiskt betungande för den
enskilde i förhållande till den eftersträvade miljönyttan, samt till arbete med
invasiva främmande arter i akvatisk miljö. Regeringen föreslår därför att
anslaget Åtgärder för havs- och vattenmiljö ökas med 105 miljoner kronor
2021 och beräknas öka med 100 miljoner kronor 2022 för detta ändamål.

Ett mer hållbart fiske

Regeringen bedömer vidare att arbetet med fiskerikontroll samt arbetet för
att underlätta genomförande och uppföljning av ett generellt stopp för
bottentrålning i skyddade områden behöver förstärkas. Möjlighet till



begränsade undantag kan ges i förvaltningsplanen. Regeringen föreslår
därför att anslaget till Havs- och vattenmyndigheten ökas med 7 miljoner
kronor från 2021 och framåt.

Minskade läkemedelsutsläpp

Regeringen vill att utsläpp av läkemedelsrester till miljön ska minimeras. För
detta krävs åtgärder i läkemedlens hela livscykel – från tillverkning, vid
användning och i avfallsledet. I Sverige når läkemedel ut i miljön
huvudsakligen genom avloppsvattnet. Den största delen av läkemedlen på
vår marknad tillverkas utanför EU. Tillverkningen är en stor källa till utsläpp
i produktionsländerna. Läkemedelsrester kan ha negativa effekter på
ekosystemen. Antibiotika som når ut i miljön kan också påverka människors
hälsa negativt genom att bidra till utveckling och spridning av
antibiotikaresistens.

Regeringen vill öka takten i uppgraderingen av de kommunala
avloppsreningsverken så att de kan ta hand om läkemedel och andra
svårnedbrytbara ämnen. Regeringen föreslår därför att satsningen på
avancerad rening förstärks med ytterligare 75 miljoner kronor per år 2021
och 2022. Regeringen föreslår ytterligare 5 miljoner kronor för 2021 för att
starta en försöksverksamhet för en miljöpremie i
läkemedelsförmånssystemet. Genom att ställa krav på miljöhänsyn vid
tillverkning kan utsläppen minska.

Sanering

Vi behöver komma åt de källor till utsläpp av miljögifter som finns i dag. Det
finns fler än 1 100 förorenade områden som utgör en mycket stor risk för
människors hälsa och miljön. Miljögifter från förorenade områden kan
spridas vidare till hav och vatten och kan även utgöra ett hot mot vårt
dricksvatten. Längs Sveriges kust finns också hundratals vrak som innehåller
miljöfarliga ämnen, varav ett 30-tal vrak utgör en akut miljöfara och riskerar
att läcka. Förorenade områden och miljöfarliga vrak riskerar hota
människors hälsa, den biologiska mångfalden samt havs- och vattenmiljön.
Regeringen vill att fler förorenade områden inklusive sedimenten ska saneras
och att de mest akut miljöfarliga vraken ska hanteras. Regeringen gör därför
en satsning på 350 miljoner kronor 2021 för att öka takten i saneringsarbetet
av de mest förorenade miljöskulderna på land, i hav och vatten.



Artikel från Finansdepartementet, Miljödepartementet,
Näringsdepartementet, Infrastrukturdepartementet

Industrins gröna omställning i
höstbudgeten
Publicerad 14 september 2020 Uppdaterad 14 september 2020

Regeringen föreslår industrisatsningar för 950 miljoner
kronor i budgetpropositionen för 2021. Dessutom
föreslås statliga kreditgarantier för hållbara
investeringar. Det här är satsningar för att minska
utsläppen och skapa nya jobb. Regeringens förslag
bygger på en överenskommelse mellan
regeringspartierna, Centerpartiet och Liberalerna.

Industriklivet breddas och förstärks

För att nå klimatmålen krävs omfattande investeringar i ny teknik som ofta
inte är kommersialiserad. Vägen mot nettonollutsläpp kräver satsningar på
innovativa och teknikskiftande lösningar. Industrin har en viktig roll att spela
inte bara genom att minska sina egna utsläpp utan också genom att till
exempel framställa förnybara cirkulära produkter som kan ersätta fossila och
därigenom bidra till en cirkulär och biobaserad ekonomi. Genom att utveckla
klimatsmart teknik som kan bidra till mer cirkulära och fossilfria lösningar
skapas konkurrensfördelar, sysselsättning och exportmöjligheter.

Sedan 2018 har Industriklivet gett stöd till att utveckla lösningar för att
minska de processrelaterade utsläpp inom industrin som ofta är svåra att
komma åt och sedan 2019 även tekniker för s.k. negativa utsläpp. Nu satsar
vi även på att kunna ge stöd till andra industriprojekt såsom biodrivmedel,
plastreturraffinaderier, vätgasproduktion, återvinningsanläggningar och
batteriproduktion. Breddningen knyter därmed också an till den nyligen
beslutade strategin för cirkulär ekonomi som bidrar till att nå miljö- och

https://www.regeringen.se/


klimatmålen. Industriklivet föreslås stärkas för 2021 med 150 miljoner
kronor till knappt 750 miljoner kronor.

Grön kreditgaranti för svensk konkurrenskraft

I ljuset av coronakrisen är det centralt för Sverige att investera i, stärka och
diversifiera våra värdekedjor samtidigt som vi framtidssäkrar vårt näringsliv
till en klimatneutral och cirkulär ekonomi. Näringslivet har en avgörande roll
i den gröna återhämtning där framtidens arbetstillfällen skapas.

För att skapa förutsättningar för att Sverige ska kunna ställa om för att nå
miljö- och klimatmålen och samtidigt förbättra sin konkurrenskraft, behöver
fördelarna i ett teknikskifte för ökad hållbarhet tas tillvara.

Teknikskiftet kräver kapitalintensiva investeringar med lång livslängd och
stora risker vilket innebär utmaningar vad gäller möjligheterna att få
finansiering för investeringarna.

Statliga kreditgarantier för gröna investeringar i Sverige bidrar till att
möjliggöra finansiering av samhällsviktiga industriinvesteringar, vilket ökar
möjligheterna för en omställning till en mer cirkulär ekonomi och till att nå
målen i miljömålssystemet och det klimatpolitiska ramverket.

Kreditgarantierna föreslås kunna ställas ut under flera år med start under
2021. Kreditgarantierna kan uppgå till maximalt 10 miljarder kronor under
2021. Detta beräknas öka till 15 miljarder kronor 2022 och 25 miljarder
kronor 2023.

Pressmeddelande: Statliga kreditgarantier öppnar för fler gröna investeringar
i Sverige

Bättre förutsättningar för näringslivets gröna
omställning

Tillskott till RISE för att modernisera och komplettera
testbäddar för bioraffinaderier runt om i Sverige

Innovativa lösningar är helt avgörande för att visionen om att Sverige ska bli
världens första fossilfria välfärdsnation ska lyckas. En rad forsknings- och
utvecklingsprojekt inom bioekonomi har placerat Sverige i en internationellt
ledande position avseende teknologier, processer och produkter i tidig



utvecklingsfas. En stor utmaning hittills har varit att det har saknats en
samlad industriell pilot- och demonstrationsmiljö i Sverige där innovatörer,
entreprenörer, marknadsförare och forskare kan mötas för att realisera ny
teknik. Genom att modernisera och komplettera RISE testbäddar för
bioraffinaderi kan Sverige förbättra förutsättningarna för kommersialisering
av nya lösningar. Satsningen kan bidra till företagsetableringar och
internationella investeringar, samt etableringen av ett centrum i världsklass
för en resurseffektiv, giftfri och cirkulär bioekonomi.

I budgetpropositionen föreslår regeringen därför en förstärkning av det
statliga forskningsinstitutet RISE för att utveckla och modernisera testbäddar
för bioraffinaderi runt om i Sverige. Test- och demonstrationsmiljöer behövs
för att påskynda kommersialiseringen av nya teknologier, produkter och
tjänster. 

Regeringen föreslår att 200 miljoner tillförs RISE för ändamålet 2021 och
beräknar att 150 miljoner kronor behöver tillföras 2022.

Medfinansiering av Fonden för en rättvis omställning (JTF)

Regeringen anslår 150 miljoner kronor 2021 för att medfinansiera EU:s
satsning på klimatomställning genom Fonden för en rättvis omställning (Just
Transition Fund, JTF) för programperioden 2021–2027. Medlen ska göra det
möjligt för regioner och människor att hantera de sociala, ekonomiska och
miljömässiga effekterna av omställningen till en klimatneutral ekonomi.
Denna satsning är en viktig del för EU:s gemensamma ambition att uppnå
klimatneutralitet till 2050.

Klimatklivet stärks och förlängs

För att minska klimatutsläppen i hela landet och bidra till en grön
återhämtning föreslår regeringen att Klimatklivet förstärks och förlängs.
Detta investeringsstöd har sedan 2015 finansierat klimatprojekt runtom i
Sverige som minskar utsläppen med totalt 29 miljoner ton och skapat över
4 000 nya arbetstillfällen Regeringen föreslår nu att ytterligare 100 miljoner
kronor tillförs anslaget under 2021. För att skapa en långsiktighet föreslår
regeringen att stödet förlängs till 2026 och att Naturvårdsverket ges
möjlighet att stötta fler stora klimatprojekt, genom att den så kallade
bemyndiganderamen höjs. Genom dessa satsningar på Klimatklivet tar
Sverige viktiga steg i klimatomställningen och samtidigt bygger vi vårt
samhälle starkare än det var innan krisen. Satsningarna på Klimatklivet kan



bidra till en grön återhämtning genom att minska utsläppen och samtidigt
skapa jobb, vilket också bidrar till omställningen till en cirkulär ekonomi.

Elnät och förnybar energi

Utökad befrielse från energiskatt för egenproducerad el

Regeringen går nu vidare i arbetet med att ge solel bästa möjliga villkor. I
budgetpropositionen avser regeringen därför avisera förslag som ger fler
aktörer som producerar el möjlighet till fullständig skattebefrielse.

Regeringen avser att föreslå att undantaget från skatteplikt för
egenproduktion av el i bl.a. mindre solanläggningar utvidgas genom höjda
effektgränser. Regeringen avser även föreslå att förnybar el, inklusive solel,
från mindre anläggningar får fullständig skattebefrielse genom utvidgning av
den nuvarande möjligheten till avdrag i deklarationen.

Majoriteten av den förnybara el som framställs i mindre anläggningar på
samma ställe som elen förbrukas är sedan tidigare helt befriad från
energiskatt. Förslagen innebär bland annat att detta undantag utvidgas
genom att gränsen för vad som utgör en mindre anläggning höjs liksom
gränsen för hur stor produktionskapacitet en producent sammanlagt får ha
för att tillgodoräkna sig skatteundantaget. För till exempel en solelproducent
kommer detta innebära att denne kan få skattebefrielse så länge
produktionskapaciteten understiger 500 kW. Skatteundantaget gäller den el
som förbrukas där den framställs.

Fortsatt stöd för investering i solceller för andra än
privatpersoner

Regeringen förlänger solcellsstödet till kommuner och företag. Förslaget
innebär en 10 procent i stödnivå för kommuner och företag under 2021.
Regeringen föreslår att 260 miljoner kronor ska gå till stödet 2021.
Regeringen återkommer till hur stödet ska utformas och fördelas. För
privatpersoner har regeringen nyligen remitterat förslag om att införa ett
grönt avdrag för bland annat solceller.

Utbyggnad av elnät: höjt anslag till
Energimarknadsinspektionen



Sveriges elnät står inför omfattande investeringar. Dels behöver gamla
ledningar bytas ut, dels behöver nya ledningar och stationer byggas. För att
inte tappa fart är det angeläget att Energimarknadsinspektionen har de
resurser som krävs för att kunna hantera kommande ansökningar i tid.
Genom att tillföra 15 miljoner kronor till myndigheten under 2021 och 5
miljoner kronor 2020 i höständringsbudgeten bedöms en stor del av
befintliga ärendebalanser kunna avslutas och på så sätt frigöra resurser
framåt. Regeringen gör även en permanent satsning och höjer anslaget med 4
miljoner kronor per år från 2022.

Ökad takt i omställningen till en cirkulär ekonomi

Återhämtningen som samhället nu behöver från coronakrisen ska skynda på
omställningen till en mer cirkulär och biobaserad ekonomi. Det kan bidra till
att miljö- och klimatmålen nås, skapa nya jobb samt till att stärka
näringslivets konkurrenskraft. Vi behöver förändra dagens ohållbara
resursanvändning, eftersom den leder till utarmning av biologisk mångfald,
spridning av farliga ämnen och bidrar till klimatförändringarna. 

Ökad återvinning av metaller

För att främja övergången till en cirkulär ekonomi ökar nu regeringen
möjligheterna till återvinning och sekundär utvinning av metaller. Sekundär
utvinning av metaller är ett växande alternativ till primär brytning. För att
åstadkomma sekundär utvinning på ett strukturerat och tillförlitligt sätt
behöver bland annat kartläggning, statistik och spårbarhet utvecklas. I
budgetpropositionen för 2021 föreslår regeringen en satsning på 25 miljoner
kronor årligen för år 2021 och 2022 för Sveriges geologiska undersökning
(SGU), och Naturvårdsverket föreslås få ta del av medlen för att bidra till
arbetet.

Gruv- och mineralnäring är viktig för Sverige – inte bara som en ekonomisk
motor men även för den mineralförsörjning som behövs för den gröna
omställningen. Det finns ett ökande behov av metaller för fossilfria
energitekniker som vindkraft och solenergi, men även för omställningen av
transportsektorn med laddinfrastruktur, batterier och elbilar. Omställningen
till en cirkulär ekonomi har en stor potential att minska resursanvändningen
och därmed begränsa klimat- och miljöpåverkan. Vägledande för
omställningen är regeringens strategi om cirkulär ekonomi där
innovationskritiska metaller och mineral pekas ut som en prioriterad ström i
omställningen.



Giftfritt från början

Regeringen stärker arbetet för en giftfri miljö och giftfria kretslopp. En
cirkulär ekonomi förutsätter att kretsloppen är giftfria så att produkter och
varor kan återanvändas och återvinnas på ett säkert och lönsamt sätt.

Kemikalier sprids över länders gränser via luft och vatten, samt via varor och
produkter. Den ökade e-handeln är en särskild utmaning för
kemikaliekontrollen. Regeringen vill att Sverige ska fortsätta att vara ett av
de mest aktiva medlemsländerna inom EU:s kemikaliearbete. Sverige arbetar
också aktivt för ett ambitiöst globalt avtal för kemikalier och avfall efter
2020.

Regeringen föreslår att Kemikalieinspektionen får 25 miljoner per år 2021
och 2022 för en särskild satsning på att varor och produkter ska vara giftfria
från början. Anslaget för bilateralt miljösamarbete inom områdena
kemikalier och avfall förstärks också med 5 miljoner kronor per år under
åren 2021 och 2022.

Vägledning för en cirkulär ekonomi

Omställningen stärks genom att nya avfallsregler införs med utgångspunkt i
reviderad EU-lagstiftning, i där värdet på produkter, material och resurser
ska behållas i ekonomin så länge som möjligt.

Naturvårdsverket får ökade medel för att kunna driva på arbetet med
omställningen till en mer cirkulär ekonomi och genomföra, revidera samt
tillämpa EU-lagstiftningen på området. Genom att Naturvårdsverket ser över
och reviderar sina vägledningar kring avfallslagstiftningen så att ett mer
cirkulärt förhållningssätt främjas kan mer avfall användas och utnyttjas som
en resurs. Regeringen föreslår att Naturvårdsverket får 10 miljoner kronor
per år för genomförande av lagstiftning och stärkt arbete med cirkulär
ekonomi. Det kommer också bidra till bättre förutsättningar för näringslivet
att ställa om. Genom att ligga i framkant i omställningen kan svenska företag
stärka sin konkurrenskraft.

Mer tillförlitlig statistik

Den svenska avfallsstatistiken behöver utvecklas. Som ett led i detta får
kommunerna ett utpekat ansvar för att hantera och rapportera statistik om
kommunalt avfall. Naturvårdsverket arbetar för att införa en digital lösning



för spårbarhet av farligt avfall och förbättrad avfallsstatistik, vilket kommer
leda till bättre kontroll av materialströmmar och illegal avfallshantering.

Regeringen föreslår att Naturvårdsverket får 10 miljoner kronor 2021 särskilt
för att kunna få ett system för statistik och spårbarhet på plats. Regeringen
föreslår också att kommunerna kompenseras med 12,5 miljoner kronor för
de kostnader som uppstår till följd av de nya uppgifterna inom statistik på
avfallsområdet.



Artikel från Näringsdepartementet

En framtidssäkrad bolagsportfölj
Publicerad 16 juni 2020

Regeringen har i dag överlämnat skrivelsen 2020 års
redogörelse för företag med statligt ägande till
riksdagen. I skrivelsen framkommer att det
sammanlagda värdet på statens bolagsportfölj ökade
under 2019 med cirka 10 miljarder kronor, till totalt 640
miljarder kronor. Även omsättningen och resultatet för
portföljen ökade under året. I skrivelsen redogörs också
för statens ägarpolicy och principer för bolag med
statligt ägande. Efter årsstämmorna 2020 är kvinnor för
andra året i rad i majoritet på ordförandeposterna.
– Resultatmässigt var 2019 ännu ett bra år för den statliga bolagsportföljen
och de flesta nyckeltal utvecklades i rätt riktning. Under 2019 inledde vi
även ett revideringsarbete av statens ägarpolicy och detta arbete resulterade
i att regeringen i februari 2020 beslutade om en uppdaterad version av
statens ägarpolicy och regeringens principer för bolag med statligt ägande. I
den nya ägarpolicyn har kraven på bolagen skärpts inom flera viktiga
områden för att framtidssäkra bolagsportföljen, säger näringsminister
Ibrahim Baylan.

Skrivelsen till riksdagen är regeringens årliga återrapportering kring
uppdraget att förvalta bolagen med statligt ägande. Verksamhetsberättelsen
för bolag med statligt ägande, som finns med som en bilaga, har till syfte att
öka genomlysningen och utvärderingen av det statliga ägandet samt att ge en
samlad bild av bolagsförvaltningen under året.

Positiv värdeutveckling
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Under 2019 ökade värdet på den statliga bolagsportföljen med cirka 10
miljarder kronor, eller knappt 1,5 procent, jämfört med föregående år.
Beaktat bolagsportföljens utdelningar om cirka 20 miljarder kronor uppgick
totalavkastningen till knappt 5 procent under året. De största
värdeförändringarna i den statliga bolagsportföljen under det gångna året
stod sektorerna basindustri/energi, fastighet och transport för. Sammantaget
summeras en ökning av värdet av dessa sektorer till cirka 43 miljarder
kronor.

Effekterna av det nya coronaviruset avspeglas inte i de finansiella prognoser
som ligger till grund för värderingen och påverkar därmed inte portföljvärdet
per den 31 december 2019.

Omsättningstillväxt och starkt resultat

Omsättningen i den statliga bolagsportföljen ökade med drygt 6 procent
jämfört med föregående år och uppgick till 371,2 miljarder kronor för helåret
2019. Resultatet efter skatt ökade också och uppgick till 46,5 miljarder
kronor. Störst positiva bidrag till det konsoliderade resultatet efter skatt kom
från Vattenfall, LKAB, Akademiska Hus och Telia Company. Totala
utdelningar för verksamhetsåret 2019 uppgår till 17,6 miljarder kronor och
de största utdelningarna står LKAB och Vattenfall för, 6,1 respektive 3,6
miljarder kronor.

Ägarpolicy

I verksamhetsberättelsen redogör regeringen även för statens ägarpolicy och
principer för bolag med statligt ägande 2020, dvs. den reviderade version
som beslutades av regeringen i februari 2020. Den tidigare ägarpolicyn och
tillhörande riktlinjer gällde dock under verksamhetsåret 2019 och har varit
oförändrad sedan 2017 års redogörelse för företag med statligt ägande (skr.
2016/17:140).

Kraven på bolagen har skärpts inom flera viktiga områden för att den statligt
ägda bolagsportföljen ska fortsätta visa vägen mot långsiktigt hållbart
värdeskapande. Genom att ställa krav på arbetsrättsliga villkor hos sina
leverantörer ska de statligt ägda bolagen bidra i det gemensamma arbetet att
hantera de utmaningar som kan finnas i leverantörsledet. Som ett led i att
framtidssäkra den statligt ägda bolagsportföljen ställer regeringen nu krav på
att bolagen ska bedriva ett aktivt, systematiskt, ambitiöst och ansvarsfullt
säkerhetsarbete. Detta bidrar till att skapa långsiktigt hållbara bolag som



säkrar viktiga funktioner för samhället. Den statligt ägda bolagsportföljen ska
även vara en viktig del av omställningen till ett samhälle med minskade
utsläpp av växthusgaser.

Regeringen avser att inom ramen för denna ägarpolicy fortsätta att utveckla
bolagsstyrningen samt att vid behov revidera statens ägarpolicy.

Efter årsstämmorna 2020 är andelen kvinnor i den statliga bolagsportföljens
bolagsstyrelser 48 procent och andelen kvinnor som styrelseordförande 51
procent. Denna sammanställning görs årligen och presenteras i
verksamhetsberättelsen.



Artikel från Näringsdepartementet

Helena Markstedt ny
statssekreterare i
Näringsdepartementet
Publicerad 07 maj 2020

Regeringen har den 6 februari 2020 fattat beslut om att
utse Helena Markstedt till statssekreterare i
Näringsdepartementet fram till och med 21 januari
2021.
Helena Markstedt kommer senast från en tjänst som biträdande stabschef
och planeringschef i statsministerns stab och kommer, från den 22 februari
2020 till som längst 18 januari 2021, tjänstgöra som statssekreterare hos
Näringsminister Ibrahim Baylan i Näringsdepartementet.

Helena Markstedt ersätter statssekreterare Stina Billinger under hennes
tjänstledighet. Sedan tidigare är även Emil Högberg statssekreterare hos
Ibrahim Baylan.
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Artikel från Finansdepartementet, Näringsdepartementet

Samlad information för företagare
på regeringens webbplats med
anledning av virusutbrottet
Publicerad 23 april 2020

Många företagare hör av sig till Regeringskansliet med
frågor om de åtgärder som regeringen har vidtagit för att
stödja och underlätta för företag att ta sig igenom den
här krisen. På regeringen.se/foretag finns samlad
information om dessa åtgärder. Det är nu viktigt att
informationen om hur företag kan ta del av åtgärderna
når ut till alla berörda företagare runt om i Sverige.
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Artikel från Finansdepartementet, Näringsdepartementet

Regeringen har beslutat om
tillfällig rabatt för fasta
hyreskostnader i utsatta branscher
Publicerad 16 april 2020 Uppdaterad 07 juli 2020

Efter att EU-kommissionen godkände regeringens
anmälan om statligt stöd kunde regeringen torsdag den
16 april besluta om en förordning om rabatt för fasta
hyreskostnader i utsatta branscher som ett sätt att
mildra de ekonomiska konsekvenserna av virusutbrottet.
Stödet bygger på en överenskommelse mellan
regeringen, Centerpartiet och Liberalerna.
Det nya coronaviruset har snabbt fått stora ekonomiska konsekvenser i hela
Sverige. Läget är mycket allvarligt för stora delar av hotell- och
restaurangbranschen samt handeln. I regeringens extra ändringsbudget
avsatte regeringen 5 miljarder kronor i stöd för sänkta fasta hyror för utsatta
branscher inom sektorer som sällanköpshandel, hotell, restaurang och vissa
andra verksamheter. Här omfattas exempelvis butikshandel, logiverksamhet,
restauranger samt arrangemang av kongresser/mässor men även
konsumenttjänster så som tandläkare, fysioterapeutisk verksamhet, hår- och
kroppsvård.

Den fullständiga listan på branscher som omfattas av stödet och som ingår i
förordningen publiceras nedan.

– Det här är ett av flera initiativ som regeringen vidtagit för att hjälpa företag
i Sverige och det är viktigt att hyresrabatten nu kommer företagen till del,
säger näringsminister Ibrahim Baylan.

Då det handlar om statsstöd behövde regeringens anmälan om statligt stöd
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först godkännas av EU innan regeringen kunde fatta beslut. Efter att EU-
kommissionen godkände statsstödet den 15 april kunde regeringen fatta
beslut om förordningen.

– Både företagare och deras hyresvärdar tjänar på att klara sig genom den
här krisen. Därför är det viktigt att staten kan gå in och underlätta för att
fastighetsägarna kan ta ett ansvar och ta en del av hyran, säger 
finansmarknads- och bostadsminister Per Bolund.

Stödet innebar att den hyresvärd som sänkte den fasta hyran för hyresgäster i
dessa utsatta branscher under perioden 1 april till 30 juni kunde söka stöd för
att kompensera en del av nedsättningen. Kompensationen gavs med
maximalt 50 procent av den nedsatta fasta hyran, det vill säga själva
rabatten, dock maximalt 25 procent av den ursprungliga fasta hyran.

Kompensationen söktes av hyresvärden i efterhand genom digitalt
ansökningsförfarande via länsstyrelsernas webbplatser och omfattade alla
hyresvärdar. I och med att stödet söktes i efterhand av hyresvärdarna mottog
länsstyrelserna ansökningar från och med den 1 julioch fram till senast den
31 augusti.



Artikel från Finansdepartementet, Näringsdepartementet

Näringsministern om
likviditetsförstärkning via
skattekontot
Publicerad 07 april 2020

Den 26 mars och 3 april beslutade riksdagen om
regeringens förslag om att företag ska kunna få anstånd
med skatteinbetalningar under ett år. Målet är att snabbt
och i en betydande omfattning stärka företagens
likviditet – i hela företagssektorn. Näringsminister
Ibrahim Baylan kommenterar åtgärden.
– När coronakrisen drabbar företaget och dess likviditet kan du få hjälp via
skattekontot med likviditetsförstärkning. Det gäller retroaktivt från 1 januari
och mer information, både om likviditetsförstärkningen och vilka regler som
gäller, finns att få på Skatteverket.se, säger näringsminister Ibrahim Baylan.
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Artikel från Finansdepartementet, Näringsdepartementet

Näringsministern om
korttidspermittering
Publicerad 03 april 2020

Förslaget om korttidspermittering bygger på ett tidigare
förslag om ett nytt system för stöd vid korttidsarbete,
men subventioneringsgraden utökas kraftigt. Förslaget
innebär att arbetsgivarens lönekostnader kan minska
med hälften samtidigt som arbetstagaren får ut över 90
procent av lönen. Syftet är att drabbade företag ska
kunna behålla sin personal och växla upp snabbt igen
när läget vänder. Näringsministern kommenterar
åtgärden.
– När krisen drabbar ditt företag hjälps vi åt. Företaget, löntagarna och staten
hjälps åt för att bära lönekostnaden genom den här väldigt svåra krisen. Mer
information finns att hitta på verksamt.se och på Tillväxtverket.se. Undan för
undan kommer vi att sätta ut ännu mer information så att du vet hur det går
att använda, säger näringsminister Ibrahim Baylan.
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Artikel från Näringsdepartementet

Näringsministern uppmärksammar
företagsinitiativ i virusutbrottets
spår
Publicerad 02 april 2020

Hör näringsminister Ibrahim Baylan uppmärksamma
svenska företagsinitiativ med anledning av
virusutbrottet.
För cirka två veckor sedan bjöd jag och socialminister Lena Hallengren in ett
stort antal företag för att diskutera hur man kan hjälpa till. Det genom att öka
produktionen av skyddsmaterial och - om man i dag i inte producerar
skyddsmaterial - hur man kan lägga om. Vad behöver man då göra?

Sedan dess har vi sett ett stort antal företag, som gör sitt yttersta för att
hjälpa till i den här väldigt svåra coronakrisen. Både genom att öka
produktionen, att gå in med personal och hjälpa till, men också genom att
lägga om sin egen produktion för att ta fram och hjälpa sjukvården bekämpa
den här smittan.

Jag skulle vilja från djupet av mitt hjärta tacka er. Vi är i ett läge där vi
behöver hjälpas åt. Vi kommer försöka se till att uppmärksamma det här. Jag
har själv sett att företag som Scania Bactiguard, Sekab och Absolut är med
och försöker producera varor och produkter som de tidigare inte gjort, just
för att se till att hjälpas åt i det läge vi nu är i. Fortsätt med det goda arbetet
och stort tack!

/Näringsminister Ibrahim Baylan
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Artikel från Finansdepartementet, Näringsdepartementet

Näringsministern om tillfällig rabatt
för fasta hyreskostnader
Publicerad 01 april 2020

Regeringen har beslutat om en tillfällig rabatt för fasta
hyreskostnader i utsatta branscher som ett sätt att
mildra de ekonomiska konsekvenserna av virusutbrottet.
Näringsminister Ibrahim Baylan kommenterar åtgärden.
– Mitt i coronakrisen sinar intäkterna för väldigt många företag, framförallt
inom hotell och restaurang och delar inom sällanköpshandeln. Det är därför
regeringen föreslår att vi hjälps åt genom att till exempel via hyresvärdarna
kunna reducera de fasta hyreskostnaderna. Vi jobbar intensivt för att se till
att reda ut detaljerna och kommer allteftersom lägga ut information så att du
vet var du kan vända dig och hur det går till när man ska ansöka om detta,
säger näringsminister Ibrahim Baylan.
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Artikel från Finansdepartementet, Näringsdepartementet

Tillfällig rabatt för fasta
hyreskostnader i utsatta branscher
Publicerad 26 mars 2020 Uppdaterad 26 mars 2020

Regeringen har tagit fram ett förslag till förordning om
rabatt för fasta hyreskostnader i utsatta branscher som
ett sätt att mildra de ekonomiska konsekvenserna av
virusutbrottet. Det nya stödet bygger på en
överenskommelse mellan regeringen, Centerpartiet och
Liberalerna.
Det nya coronaviruset har snabbt fått stora ekonomiska konsekvenser i hela
Sverige. Läget är nu mycket allvarligt för stora delar av hotell- och
restaurangbranschen samt handeln. I regeringens extra ändringsbudget
avsätter regeringen 5 miljarder kronor i stöd för sänkta fasta hyror för utsatta
branscher inom sektorer som sällanköpshandel, hotell, restaurang och vissa
andra verksamheter. Här omfattas exempelvis butikshandel, logiverksamhet,
restauranger samt arrangemang av kongresser/mässor men även
konsumenttjänster så som tandläkare, fysioterapeutisk verksamhet, hår- och
kroppsvård.

Den fullständiga lista som skickats in till EU-kommissionen och som kommer
ingå i förordningen publiceras på regeringens webbplats och länkas till från
detta pressmeddelande. 

Regeringen har arbetat fram ett förslag till förordning som har skickats till
EU-kommissionen. Då det handlar om statsstöd så måste satsningen
godkännas av EU. Regeringens förhoppning är att kunna fatta ett beslut om
förordningen under nästa vecka.

Stödet innebär att den hyresvärd som sänkt den fasta hyran för hyresgäster
under perioden 1 april till 30 juni i dessa utsatta branscher kommer att kunna
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söka stöd för att kompensera en del av nedsättningen. Kompensationen ges
med maximalt 50 procent av den nedsatta fasta hyran, det vill säga själva
rabatten, dock maximalt 25 procent av den ursprungliga fasta hyran.

Kompensationen söks av hyresvärden i efterhand via länsstyrelserna och
omfattar alla hyresvärdar. Som hyresvärd måste du dock skicka in din
ansökan till Länsstyrelsen senast den 31 augusti 2020. Det är därför viktigt
att hyresvärdar nu tar ansvar för att ingå avtal för att på så sätt stödja sina
hyresgäster.

Ansökningsförfarandet kommer att ske digitalt och informationen om hur du
går tillväga läggs ut på Länsstyrelsernas webbplatser när förordningen är på
plats.



Artikel från Näringsdepartementet

Almi får 3 miljarder i kapitaltillskott
för att öka utlåningen till små och
medelstora företag
Publicerad 20 mars 2020

Med anledning av det nya coronaviruset har regeringen
tillsammans med Centerpartiet och Liberalerna
presenterat ytterligare åtgärder som ska underlätta för
svenska företag, särskilt små och medelstora, att
finansiera sig i ett besvärligt läge. Genom att tillföra
resurs- och kapitaltillskott för Almi Företagspartner är
syftet att öka utlåningen till små och medelstora företag
i hela landet och därmed underlätta finansieringen för
företagen.
Spridningen av coronaviruset har lett till betydande störningar i det
finansiella systemet och på den internationella kapitalmarknaden.
Försämrade förutsättningar för företag att hitta finansiering är ett allvarligt
problem för den svenska ekonomin. Sysselsättning och tillväxt i sunda
företag hotas och det är därför angeläget att så snabbt som möjligt vidta
åtgärder som kan underlätta företagens tillgång till finansiering.

Almi Företagspartner har en organisation med 40 kontor i hela landet med
kompetenta rådgivare som med kort varsel kan ställa om för att möta nya
behov hos företagen. Erfarenheter från finanskrisen 2008 visar att Almi kan
spela en viktig roll för små och medelstora företag i en svår tid.

För att säkerställa en fungerande kreditförsörjning och mildra virusutbrottets
effekter på svenska jobb och företag kommer Almi få ett kapitaltillskott på 3
miljarder kronor och därmed kunna öka sin utlåning till små och medelstora
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företag. Med denna förstärkning kommer Almi att ha en hög beredskap för
att möta behoven hos företag vars verksamhet drabbas negativt av
coronavirusets avbrott.

Utöver kapitaltillskottet till Almi presenterade regeringen tillsammans med
Centerpartiet och Liberalerna idag också mer resurser och utökade
låneramar för Svensk Exportkredit och Exportkreditnämnden:

Svensk Exportkredits (SEK) låneram ökas från 125 till 200 miljarder
kronor och kan användas till att ge ut både statsstödda och kommersiella
krediter till svenska exportföretag.
Exportkreditnämndens (EKN) tak för kreditgarantier utökas till totalt
500 miljarder och minskad självrisk hos bankerna ger företag nya och
förbättrade möjligheter att låna.



Artikel från Näringsdepartementet

Framtidssäkrad bolagsportfölj med
schyssta villkor
Publicerad 04 mars 2020

Regeringen beslutade den 27 februari om statens
ägarpolicy och regeringens principer för bolag med
statligt ägande. I den nya ägarpolicyn har kraven på
bolagen skärpts inom flera viktiga områden.
Förändringarna i statens ägarpolicy och regeringens principer för bolag med
statligt ägande inbegriper:

Strategiska mål för hållbart värdeskapande

Regeringen fortsätter höja ambitionen inom hållbart företagande och vill
förflytta bolagen från separata hållbarhetsstrategier till hållbara strategier
med ett långsiktigt hållbart värdeskapande i centrum. Ett viktigt steg i det
arbetet är att de statligt ägda bolagen ska sätta tydliga strategiska mål i
riktning mot ett långsiktigt hållbart värdeskapande. Regeringen inför även
nya krav på att bolagen ska hantera och transparent redogöra för
verksamhetens klimatrelaterade finansiella risker och möjligheter. I
ägarpolicyn understryks även att bolagens arbete ska fortsätta att vägledas
av Agenda 2030 och att barns rättigheter är en viktig del av ett hållbart
företagande.

Krav på arbetsrättsliga villkor vid inköp

Schyssta villkor är prioriterat för regeringen. Regeringen säkerställer i den
nya ägarpolicyn att bolagen med statligt ägande ställer ändamålsenliga krav
på arbetsrättsliga villkor vid inköp, som bidrar till det gemensamma arbetet
med att hantera de utmaningar som kan finnas i leverantörsledet. Kraven
innebär ett förtydligande av de ambitioner som regeringen sedan tidigare har
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haft, att bolagen med statligt ägande ska arbeta för bl.a. en sund och säker
arbetsmiljö, respekt för mänskliga rättigheter samt goda och anständiga
arbetsvillkor. Ett område där det blir tydligare är att det nu ingår att
huvudleverantören ska ställa kraven vidare på underleverantörer.

Systematiskt och ambitiöst säkerhetsarbete

Mot bakgrund av det försämrade säkerhetsläget i omvärlden lyfter
regeringen fram vikten av den nya säkerhetsskyddslagen. Det är också
viktigt att alla bolag med statligt ägande bedriver ett aktivt, systematiskt,
ambitiöst och ansvarsfullt säkerhetsarbete. Ett ambitiöst säkerhetsarbete
över den statliga bolagsportföljen bidrar såväl till att skapa långsiktigt
hållbara bolag som till att säkerställa viktiga funktioner för samhället.

Nya regler i aktiebolagslagen och Svensk kod för
bolagsstyrning kring ersättningar till ledande
befattningshavare i noterade aktiebolag

Styrelserna i bolag med statligt ägande ska behandla frågor om ersättning till
de ledande befattningshavarna på ett medvetet, ansvarsfullt och transparent
sätt. Den totala ersättningen ska vara rimlig, präglad av måttfullhet och väl
avvägd samt bidra till en god etik och företagskultur.

Regeringens ersättningsprinciper har uppdaterats mot bakgrund av nya regler
i aktiebolagslagen (ABL) och Svensk kod för bolagsstyrning (Koden) kring
ersättningar till ledande befattningshavare i noterade bolag som följer av
implementering av EU-direktiv. Ändringarna innebär att de statligt ägda
bolagen fortsatt ska följa de regler som gäller för noterade bolag kring
ersättningar till ledande befattningshavare. För att säkerställa en fortsatt hög
grad av transparens kring ersättningar i statligt ägda bolag krävs årliga
stämmobeslut för bolagets ersättningsriktlinjer och kravet på särredovisning
av ersättningar till samtliga ledande befattningshavare kvarstår.



Artikel från Arbetsmarknadsdepartementet, Miljödepartementet,
Näringsdepartementet, Socialdepartementet, Statsrådsberedningen,
Utbildningsdepartementet, Infrastrukturdepartementet

Ledamöter med uppdrag att göra
skillnad för Sverige – och världen
Publicerad 11 februari 2020

Samverkansgruppernas ledamöter är utsedda. I
måndags träffades ledamöterna i de fyra
samverkansprogrammen. Statsminister Stefan Löfven,
fem statsråd och flera statssekreterare var på plats på
mötet för att visa att hela regeringen står bakom
initiativet.
Statsminister Stefan Löfven inledde mötet.

– Vi står inför helt nya utmaningar, en av de största är förstås
klimatförändringarna. Vi kan inte hantera det genom att göra som vi alltid
gjort. Det krävs innovation! Jag kan inte se något annat land som är bättre
lämpat än Sverige att ta sig an den här utmaningen, sa Stefan Löfven.

– Ni kan göra skillnad – som individer, genom era företag och organisationer,
genom samverkan. Ni är med i något som har betydelse för vårt land och för
en hel värld, fortsatte han, vänd till ledamöterna i samverkansgrupperna.

Näringsminister Ibrahim Baylan har ett särskilt uppdrag för att samordna
samverkansprogrammen.

– I Sverige är vi bra på att samverka. Själva idén bakom
samverkansprogrammen är att tillsammans få fram och genomföra nya idéer
som svarar på de samhällsutmaningar vi ser. Så rustar vi oss inför framtiden
och stärker Sveriges konkurrenskraft. Känn att ni har mandat att ifrågasätta
givna sanningar, sa Ibrahim Baylan.
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Samverkansprogrammen sträcker sig över flera departement. Anna Ekström,
utbildningsminister, Matilda Ernkrans, minister för högre utbildning och
forskning, Eva Nordmark, arbetsmarknadsminister och Anders Ygeman,
energi- och digitaliseringsminister talade också under mötet. Även
Miljödepartementet och Socialdepartementet är involverade i
samverkansprogrammen.

Samverkansgrupperna består av experter och företrädare för näringsliv,
akademi och civilsamhället så väl som det offentliga samhället och har en
rådgivande roll. Varje samverkansgrupp har omkring 20 ledamöter. Med
gemensam kompetens, beslutskraft, resurser och nätverk ska
samverkansgrupperna bistå med att hitta innovativa lösningar som möter de
stora samhällsutmaningarna och bidrar till svensk konkurrenskraft.



Artikel från Näringsdepartementet

Framåtriktad diskussion om
samverkansprogrammen på
Nationella Innovationsrådets möte
Publicerad 26 november 2019

Regeringens samverkansprogram diskuterades på
Nationella Innovationsrådets möte i måndags, den 25
november. Det nationella innovationsrådet leds av
statsminister Stefan Löfven och består av utvalda
ledamöter från regeringen, samt från näringsliv,
akademi och andra delar av samhället.
Nationella Innovationsrådet har till uppgift är att bidra med synpunkter och
råd på regeringens politik inom områden där innovation kan bidra med
lösningar på de stora samhällsutmaningarna och verka för ett långsiktigt
konkurrenskraftigt och hållbart Sverige.

Näringsminister Ibrahim Baylan inledde med en övergripande beskrivning av
samverkansprogrammen, både resultaten och erfarenheterna från förra
mandatperiodens samverkansprogram, samt inriktningen på mandatperiodens
fyra samverkansprogram. Varje program presenterades närmare för att
berätta om de specifika förutsättningar som finns för respektive ämne,
varefter programmen diskuterades med Innovationsrådets medlemmar.
Diskussionen var framåtblickande och syftade bland annat till att ge
innovationsrådet möjlighet att i uppstartsfasen spela in sina erfarenheter och
perspektiv. Fokus i diskussionen kretsade framför allt runt dessa frågor:

Vilka är framgångsfaktorerna för att samverkansprogrammen ska kunna
bidra med prioriteringar inom kompetens, beslutskraft, resurser och
nätverk som stärker Sveriges globala innovations- och konkurrenskraft?
Vilka frågor är viktiga att adressera inom vart och ett av de fyra
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samverkansprogrammen?
Vilka EU- och internationella processer är relevanta för respektive
samverkansprogram att förhålla sig till?

 



Artikel från Näringsdepartementet, Socialdepartementet,
Statsrådsberedningen

Diskussioner, möten och
samverkan utvecklar Sverige
Publicerad 24 oktober 2019

Intressanta diskussioner och nya perspektiv präglade
Nationella innovationsrådets möte och temadag vid
Linnéuniversitetet i Kalmar den 23 oktober. Syftet med
rådets regionala möten är att lära av lokala och
regionala erfarenheter för att utveckla den nationella
politiken. Parallellt med mötet arrangerades också
Innovationsrådets dag med olika workshops.
Innovationsrådets möten, som leds av statsminister Stefan Löfven, fokuserar
på hur samhället genom innovation och samverkan kan ta sig an komplexa
samhällsutmaningar. Rådet sammanträder 6 gånger per år, två av dessa
möten är regionala. Mötet och temadagen i Kalmar samplanerades med
Länsstyrelsen och Region Kalmar och hade utöver kärnfrågorna samverkan
och innovation två teman, e-hälsa och hållbar vattenanvändning, två viktiga
frågor för regionen. Deltagarna på mötet diskuterade den problembild som
finns med vattenbrist och de utmaningar som finns med en allt äldre
befolkning som utmanar hälso- och välfärdssektorn med fokus på e-hälsa.
Ett stort fokus fanns på de lösningar och möjligheter som innovation och ny
teknik kan erbjuda.

Lena Miranda som är VD Science Park Mjärdevi och ledamot av nationella
innovationsrådet deltog på mötet i Kalmar.

Varför är det viktigt att innovationsrådet har möten runt om i olika
regioner i Sverige?

– Regeringen har uttryckt att man vill se mer innovation – inte bara i
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näringslivet utan i samtliga verksamheter – inte bara i storstäderna, utan
även runt om i landet. Jag tror att det är rätt väg att gå. ”Innovation happens
everywhere”, och det är vårt jobb att skapa bästa möjliga förutsättningar för
att bidra till detta. Vi måste få människor att känna att de är med och skapar
”impact”, inkludering är oerhört viktigt för att också säkerställa demokratins
fortlevnad, säger Lena Miranda och fortsätter,

– Runt om i vårt land finns många goda exempel på lokal och regional nivå,
som det är viktigt att vi ser och förstår på nationell nivå när det ska fattas
beslut om nya satsningar. Ur detta perspektiv är Innovationsrådets besök ute
i landet viktiga.

I mötet deltog statsministern, statsråd och rådsledamöter tillsammans med
regionala aktörer från akademi, näringsliv och samhälle. En av deltagarna
var Cecilia Schelin Seidegård, vikarierande landshövding i Kalmar län.

Vad ser du som viktiga lärdomar från mötet idag och som relevant för
den nationella politiken?

– Det sker innovationer i hela landet. Vi behöver hitta former för att sprida
goda idéer mellan olika regioner, för att dra nytta av allt som redan finns.
Kalmar län är gärna en del av olika testbäddar, både inom vattenfrågorna
och e-hälsa. Det finns en stark vilja att jobba tillsammans för att göra
skillnad. Vi har initiativkraft och kan testa i det lilla för att sedan
implementera i det stora, säger Cecilia Schelin Seidegård.

Hög aktivitet på Innovationsrådets dag

Parallellt med mötet pågick Innovationsrådets dag med aktivt arbete i
workshops under ledning av Vinnova och Hack for Sweden. Här fick
deltagarna testa metoder för att samverka och hitta gemensamma mål och
vägar att lösa samhällsutmaningar. Även här var temat hållbar
vattenanvändning och e-hälsa.

Programmet för dagen avslutades med att deltagarna i Innovationsrådets
möte och workshopdeltagarna möttes för att gemensamt redovisa
erfarenheter från dagen. Många vittnande om vinsterna med att olika aktörer
möts för att diskutera och bidra med olika perspektiv och lösningar på
komplexa samhällsutmaningar. Statsministern lyfte avslutningsvis fram
vikten av regional samverkan för innovation, liksom en öppen dialog mellan
lokalt, regionalt och nationellt arbete. Ambitionen är nu arbeta vidare med
de idéer, synpunkter och förslag som uttryckts under dagens gemensamma



arbete.



Artikel från Näringsdepartementet, Utbildningsdepartementet

Hållbar tillväxt i
konkurrenskraftsrådet
Publicerad 02 oktober 2019

Hållbar tillväxt stod i fokus på konkurrenskraftsrådet 26
och 27 september. Näringsminister Ibrahim Baylan och
forskningsminister Matilda Ernkrans representerade
Sverige.

Industripolitiken ska bidra till hållbar tillväxt

På konkurrenskraftsrådet 26 september diskuterade näringsministrarna
kopplingen mellan industripolitiken och den inre marknaden samt hur
industripolitiken kan bidra till en hållbar tillväxt.

– EU:s industri bör ta ledningen i klimatomställningen. Vi ska bygga vår
politik på en robust inre marknad, en stark konkurrenspolitik och en öppen
handel med tydliga regler, sa näringsminister Ibrahim Baylan på mötet.

Forskning för hållbar tillväxt

På mötet 27 september diskuterade EU:s forskningsministrar hur forskning
och innovation ska bidra till hållbar tillväxt.

– Vi hade ett riktigt bra samtal om det här. Jag lyfte fram hur viktigt det är
att EU:s forskningsprogram Horisont Europa använder minst 35 procent av
medlen till klimatomställningen, sa forskningsminister Matilda Ernkrans.

Näringsminister Ibrahim Baylan och forskningsminister Matilda Ernkrans
representerade Sverige på mötena i Bryssel.
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Artikel från Näringsdepartementet

Hållbar tillväxt i fokus när
näringsministrar möts i Bryssel
Publicerad 25 september 2019

När näringsminister Ibrahim Baylan träffar sina EU-
kollegor i konkurrenskraftsrådet den 26 september ska
ministrarna diskutera en framtida långsiktig strategi för
hållbar tillväxt.
Konkurrenskraftsrådet och Europeiska rådet uppmanade i våras EU-
kommissionen till att ta fram en långsiktig strategi för EU:s industripolitik.
Enligt ministrarna och stats- och regeringscheferna borde kommissionen ta
fram ett förslag innan året är slut.

På konkurrenskraftsrådet den 26 september ska ministrarna fortsätta att
diskutera kopplingen mellan industripolitiken och den inre marknaden samt
hur industripolitiken kan bidra till en hållbar tillväxt. Inför mötet har det
finska ordförandeskapet tagit fram ett dokument med en vision för en
långsiktig strategi för hållbar tillväxt. Dokumentet ska ligga till grund för
diskussionen i konkurrenskraftsrådet.

Regeringen vill se en industripolitik som bidrar till omställningen till ett
klimatneutralt samhälle och ser därför positivt på att ordförandeskapet lyfter
de här frågorna.

Näringsminister Ibrahim Baylan representerar Sverige på mötet i Bryssel.
Efter rådsmötet deltar Ibrahim Baylan också i ett högnivåmöte med
Europeiska batterialliansen på EU-kommissionen.
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Artikel från Näringsdepartementet

Näringsdepartementet i
budgetpropositionen för 2020
Publicerad 18 september 2019

Nedan är ett urval av Näringsdepartementets satsningar
i budgetpropositionen för 2020.

Exportstrategin

Den svenska regeringen utvecklar sin exportstrategi som svar på en
efterfrågan från näringslivet. Strategin kommer att innehålla satsningar för
att stärka svenska företags exportförmåga och internationell
konkurrenskraft. Insatserna ska bidra till jobb och tillväxt i hela landet och
ha fokus på hållbarhet, ekonomiskt, socialt och miljömässigt. Regeringen
tillför 175 mnkr per år för insatser kopplade till exportstrategin.

Satsningarna omfattar främjandet av näringslivets internationalisering i bred
bemärkelse med särskild betoning på ökad export och ökade utländska
investeringar. Regeringen bereder för närvarande den utvecklade export-
och investeringsstrategin med bl.a. fokus på insatser som stärker små- och
medelstora företags möjligheter att exportera och bidra till jobb och tillväxt i
hela landet.

Almi

Almi ska bidra till tillväxt och förnyelse i näringslivet och därigenom stärka
den svenska konkurrenskraften och skapa förutsättningar för fler och
växande företag. För att långsiktigt säkerställa Almis verksamhet föreslår
regeringen i budgetpropositionen för 2020 att 110 miljoner kronor tillförs
Almis anslag fr.o.m. 2020. Med regeringens satsning får Almi ett permanent
tillskott som ger bolaget en stabil grund och gör att Almi i större utsträckning
kan erbjuda finansiering och rådgivning till företag och därigenom bidra till
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att företag utvecklas i hela landet.

Nationella innovationsrådet

Sveriges starka utveckling är beroende av förmågan att med innovation
kunna bidra med lösningar på olika samhällsutmaningar. För att finna och
utveckla nya innovativa lösningar är dialog och samverkan mellan olika delar
av samhället central. Det nationella innovationsrådet, under ledning av
statsministern, fortsätter sitt arbete under mandatperioden. Regeringen
föreslår i budgetpropositionen för 2020 fortsatta medel för insatser med
koppling till innovationsrådet.

Totalt avsätts 100 miljoner kronor per år, åren 2020–2022. Medlen ska
användas för att kunna genomföra insatser i syfte att stärka ett långsiktigt
konkurrenskraftigt och hållbart Sverige samt för att finansiera pilotprojekt
inom centrala områden som främjar innovativa lösningar för att möta
samhällsutmaningar. Medlen ska ha koppling till det nationella
innovationsrådet och användas för strategiska insatser inom ramen för rådets
arbete och prioriteringar.

Utveckling av landsbygderna

Regeringen satsar på att hela landet, såväl landsbygder som städer, ska
utvecklas så att hela Sveriges potential används. Möjligheterna att bo, leva
och verka i hela landet ska förbättras.

Regeringen satsar därför stort på att genomföra satsningar i linje med den
landsbygdspolitiska propositionen. Inom ramen för satsningen kommer väg-
och järnvägsunderhållet på landsbygderna att stärkas, bredbandsutbyggnad
att främjas och satsningar göras på det nationella skogsprogrammet. Totalt
satsas 768 mnkr för år 2020 för att genomföra landsbygdspropositionen.

Stärkt konkurrenskraft i livsmedelskedjan

Svensk livsmedelsproduktion är central för jobb och tillväxt på landsbygden.
Som en del av ett bondepaket föreslår därför regeringen att finansieringen av
nationella livsmedelsstrategin förstärks med ytterligare 191 miljoner kronor
under 2020, samt 72 miljoner kronor årligen under 2021-2025. Medlen
kommer att gå till åtgärder inom livsmedelsstrategins strategiska områden:
regler och villkor, konsument och marknad samt kunskap och innovation.



Fortsatt förstärkt driftstöd

Tillgänglighet till dagligvaror är en av flera förutsättningar för att kvinnor
och män ska kunna bo, verka och leva i alla delar av landet. Regeringen
föreslår därför i budgetpropositionen för 2020 en fortsatt årlig förstärkning
på 35 miljoner kronor av särskilda driftstödet till dagligvarubutiker i sårbara
och utsatta glesbygder. Totalt kommer stödet uppgå till 70 miljoner kronor
årligen under 2020–2022.

Näringsdepartementets delar i statens budget



Artikel från Finansdepartementet, Justitiedepartementet,
Näringsdepartementet, Utbildningsdepartementet, Utrikesdepartementet

Straffrätt för hedersbrott ses över
– en av frågorna på regeringens
pressfika
Publicerad 18 juli 2019

Straffrätten för hedersbrott ska ses över, staten ska ge
ut gröna obligationer samt tydligare etiska regler och
skärpta straff vid forskning på människor. Det var några
av veckans regeringsbeslut som presenterades på den
traditionella pressfikan med journalister på torsdagen.
På torsdagens pressfika med regeringen redogjorde justitie- och
migrationsminister Morgan Johansson och de andra närvarande statsråden
för några av de beslut regeringen fattat på dagens regeringssammanträde.

Ett särskilt hedersbrott ska utredas

Regeringen har i dag beslutat om direktiv för att se över straffrätten när det
gäller så kallade hedersbrott. Det handlar bland annat om att det bör införas
en särskild brottsrubricering. Riksåklagaren Petra Lundh har utsetts till
särskild utredare.

Pressmeddelande: Ett särskilt hedersbrott ska utredas

Tydligare etiska regler och skärpta straff vid
forskning på människor

Etikprövningslagen syftar till att skydda den enskilda människan och
respekten för människovärdet vid forskning. Dagens regelverk behöver
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förtydligas och regeringen har därför tillsatt en utredning som har sett över
etikprövningslagen, dess tillämpningar samt vilka straff som ska ges vid
överträdelse. Nu har regeringen beslutat en lagrådsremiss med förslag så att
otydligheter i lagen kan åtgärdas och straffen skärpas.

Pressmeddelande: Tydligare etiska regler och skärpta straff vid forskning på
människor

Staten ska ge ut gröna obligationer senast 2020

Regeringen beslutade i dag att ge Riksgäldskontoret i uppdrag att senast
2020 genomföra en emission av gröna obligationer, det vill säga obligationer
som finansierar utgiftsposter i budgeten som går till hållbara investeringar
och projekt. Emissionen ska främja den svenska marknaden för gröna
obligationer och är en del av regeringens arbete i omställningen mot hållbar
utveckling.

Pressmeddelande: Staten ska ge ut gröna obligationer senast 2020

Förlängt uppdrag till länsstyrelserna att kartlägga
vattensituationen i landet

Regeringen har idag beslutat att förlänga uppdraget till länsstyrelserna att
kartlägga och analysera vattensituationen på regional och lokal nivå.
Förlängningen av uppdraget syftar till att ge fördjupad information om hur
vattensituationen utvecklas för att vara förberedd på eventuell vattenbrist.

Pressmeddelande: Förlängt uppdrag till länsstyrelserna att kartlägga
vattensituationen i landet

Översyn av reglerna om gode män och förvaltare

Regeringen har i dag beslutat direktiv till en utredning som ska föreslå
reformer för att förbättra rekryteringen av och stödet till gode män,
förvaltare och andra ställföreträdare. Dessutom ska tillsynen av
rättssäkerheten stärkas.

Pressmeddelande: Översyn av reglerna om gode män och förvaltare

Regeringen satsar på besöksnäringen



Regeringen avsätter fem miljoner kronor för att stärka Tillväxtverkets arbete
för en konkurrenskraftig svensk besöksnäring. För medlen ska Tillväxtverket
undersöka hur besöksnäring och industri bättre kan samverka samt
genomföra insatser som syftar till att förenkla för företagen i besöksnäringen.

Pressmeddelande: Regeringen satsar på besöksnäringen

Ökade ambitioner i svenskt klimatarbete

På pressfikat presenterade också Peter Eriksson, minister med ansvar för
internationellt utvecklingssamarbete, att Sverige har för avsikt att redan i år
ingå fyraåriga avtal om upp till ca 1 miljard kronor sammanlagt till
Anpassningsfonden och till fonden för de minst utvecklade länderna (ca 500
miljoner kronor per organisation). Detta ökar Sveriges ambitioner i
klimatarbetet samtidigt som vi bidrar till effektivitet och förutsägbarhet i vårt
klimatstöd.



Artikel från Näringsdepartementet

Regeringens arbete med turism
och besöksnäring
Publicerad 08 juli 2019 Uppdaterad 01 juni 2021

Besöksnäringen har lidit stor skada av covid-19-krisen.
Näringen har de senaste åren varit en av Sveriges
snabbast växande och skapar stora möjligheter för
tillväxt, sysselsättning och utveckling över hela landet.
Sveriges attraktionskraft som besöksdestination är en
viktig fråga för regeringen.
Regeringen har beslutat att för första gången ta fram en nationell strategi för
en hållbar turism och besöksnäring. Med strategin vill regeringen skapa
långsiktiga förutsättningar för en hållbar växande besöksnäring som har en
självklar roll som export-, jobb- och integrationsmotor i vårt land. Strategin
ska peka ut riktningen för den fortsatta politiken inom området och gälla
fram till 2030.

Fler och fler väljer att komma till Sverige eller stanna i Sverige under sin
semester. Ofta är det naturen som lockar, men också intressanta
måltidsupplevelser, kultur och kulturmiljöer, svensk arkitektur och design.
Fler turister och längre vistelser ger stora affärsmöjligheter för
besöksnäringens olika branscher och många företag som producerar varor
och tjänster för att möta besökarens efterfrågan.

Besöksnäringen är en ny basnäring för Sverige, den är personalintensiv och
erbjuder många, inte minst unga personer och personer med utländsk
bakgrund, ett första steg in på arbetsmarknaden. Den bidrar både till Sveriges
exportintäkter genom utländska besökares konsumtion i Sverige men också
genom sin platsbundenhet till lokal och regional utveckling så att stora delar
av landet blir mer attraktiva att bo, leva och verka i.
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Artikel från Utrikesdepartementet

Program för statsbesöket från
Republiken Korea
Publicerad 13 juni 2019 Uppdaterad 15 juni 2019

På inbjudan av H.M. Konungen besöker Republiken
Koreas president Moon Jae-in Sverige tillsammans med
sin hustru Kim Jung-sook Sverige den 14-15 juni.
Presidenten åtföljs av flera ministrar ur den
sydkoreanska regeringen liksom en stor
näringslivsdelegation.

Program

Fredag 14 juni

Högtidlig välkomstceremoni 
Statsbesöket inleds på fredag morgon när kungen och drottningen möter
president Moon Jae-in och fru Kim Jung-sook vid Hovstallet för kortege till
Kungliga slottet. 
Hovstallet
Fotopool

Vid den högtidliga välkomstceremonin på Inre borggården inspekterar
presidenten och kungen Grenadjärkompaniet ur Livgardet och
nationalsånger spelas. Presidentparet presenteras för representanter för
riksdag och regering. Kungaparet hälsar samtidigt på den sydkoreanska
delegationen.
Allmänheten är välkommen att närvara.
Kungliga slottet
Öppet för ackrediterad media
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Kungen och presidenten ger därefter ett pressuttalande i Lovisa Ulrikas
matsal.
Fototillfälle, reportrar välkomna.

Möte med talmannen och anförande i Andrakammarsalen
President Moon Jae-in tas på förmiddagen emot av talman Andreas Norlén i
riksdagen för ett möte. Därefter håller president Moon Jae-in ett anförande i
Andrakammarsalen som bland annat kommer att ta upp fred och säkerhet på
den koreanska halvön. Kungen, statsminister Stefan Löfven och
utrikesminister Margot Wallström närvarar. 
Riksdagen 
Fototillfälle
Reportrar är välkomna

Stiftelsen Silviahemmet
På förmiddagen besöker fru Kim Jung-sook och drottningen Silviahemmet.
De tas emot av Petra Tegman, biträdande verksamhetschef och Maria
Tannemyr, koordinator. Efter en presentation av verksamheten ges möjlighet
att träffa några av de boende. 
Stiftelsen Silviahemmet
Fotopool

Lunch
Kungaparet bjuder presidentparet på lunch på Kungliga slottet. Samtidigt ges
en lunch på Utrikesdepartementet, med utrikesministern som värd, för
ministrar och representanter ur den sydkoreanska delegationen.

Ericsson Studio Kista
President Moon Jae-in och kungen besöker Ericsson Studio i Kista
tillsammans med näringsminister Ibrahim Baylan. De tas emot av Ericssons
finanschef, Carl Mellander, vice ordförande och ansvarig för offentlig sektor
och affärsrelationer Ulf Pehrsson, och chefen för Ericsson i Sydkorea, Håkan
Cervell. Ericsson är en viktig partner i utvecklingen av 5G i Sydkorea och
under besöket kommer olika användningsområden av tekniken att
presenteras och demonstreras. Bland annat kommer uppkoppling ske mot en
existerande 5G-tjänst i Sydkorea för att fjärrstyra ett sky-ship i Seoul från
Ericsson Studio i Kista.
Ericsson Studio
Fototillfälle, reportrar välkomna

Sweden-Korea Business Summit
President Moon Jae-in och kungen deltar tillsammans med statsminister



Stefan Löfven vid näringslivsseminariet Sweden-Korea Business Summit
som kommer att samla över 200 representanter från ledande företag, start-
ups och investerare från Korea och Sverige. Sweden-Korea Business Summit
kommer att beröra social innovation och inkluderande tillväxt samt
innovation som möjliggörs av framtida teknologier, bland andra e-mobilitet,
förnybar energi, artificiell intelligens och biomedicin. Kim Young Ju,
styrelseordförande och vd för Korea International Trade Association (KITA)
och Ylva Berg, vd för Business Sweden tar emot vid ankomst. Presidenten
och statsministern kommer att hålla anföranden under seminariet. 
Fototillfälle, reportrar välkomna.

Galamiddag
Statsbesöket första dag avslutas med att kungaparet ger en galamiddag på
Kungliga slottet.
Fotopool

Lördag 15 juni  

Möte med statsministern
Statsminister Stefan Löfven tar emot president Moon Jae-in för
överläggningar på Grand Hôtel i Saltsjöbaden på lördag morgon. De kommer
bland annat att tala om utrikes- och säkerhetspolitiska frågor, fördjupat
samarbete inom områden som innovation, forskning, digitalisering och
kreativa näringar, samt utökat samarbete inom social välfärd och
arbetsmarknadsfrågor. Vid överläggningarna deltar även utrikesminister
Margot Wallström, arbetsmarknadsminister Ylva Johansson, näringsminister
Ibrahim Baylan och utrikeshandelsminister Ann Linde.
Pressmeddelande om mötet
Fototillfällen vid ankomst, tête-à-tête, inledning av samtal och
undertecknande av avtal
Presskonferens

Waldemarsudde 
Fru Kim Jung-sook och drottningen inleder lördagens program med ett besök
på Waldemarsudde. De tas emot av överintendent Karin Sidén.
Waldemarsudde var ursprungligen hem åt prins Eugen. I dag är det ett av
Sveriges mest besökta konstmuseer med omfattande utställnings- och
programverksamhet.  
Waldemarsudde
Fotopool

Svensk Form – Korea + Sweden Young Design Award 2019  



Därefter deltar fru Kim Jung-sook och drottningen vid prisceremonin för
Korea + Sweden Young Design Award 2019 på Svensk Form. Initiativet till
utmärkelsen, som ska uppmärksamma unga formgivare i Korea, kommer från
Sveriges ambassad i Seoul, Korea Institute of Design Promotion och IKEA
Korea. Priset är inspirerat av den svenska designutmärkelsen och
utställningen Ung Svensk Form och delas ut för första gången. Hållbarhet
och innovation utgör grunden till utmärkelsen som i år också har temat
inkludering. Svensk Forms VD Mats Widbom och Svenska institutets
generaldirektör Madeleine Sjöstedt tar emot vid ankomst. Efter
prisutdelningen ges möjlighet att träffa pristagarna och unga svenska
formgivare från Ung Svensk Form 2019. 
Korea + Sweden Young Design Award
Svensk Form
Fotopool, reportrar välkomna

Norrsken Foundation
Presidenten och kungen besöker Norrsken Foundation tillsammans med
energi- och digitaliseringsminister Anders Ygeman. Norrsken Foundation är
en svensk icke vinstdrivande stiftelse som syftar till att stödja företag och
organisationer vars mål är att ha en positiv inverkan på samhället. Under
besöket kommer koreanska och svenska företag på området att presentera
lösningar och tjänster inom bland annat miljö, utbildning och hållbart
företagande (CSR). Erik Engellau Nilsson, VD för Norrsken Foundation,
Ylva Berg, VD Business Sweden och Jeong Yoon-Mo, ordförande för
Korean Technology Finance Corporation tar emot vid ankomst.
Norrsken Foundation
Fototillfälle, reportrar välkomna

Avtäckning av minnesmonument
Presidentparet och kungaparet samt utrikesminister Margot Wallström deltar
vid avtäckningen av ett minnesmärke på Djurgården för svenska veteraner
som tjänstgjorde på Röda Korsets sjukhus i Korea under Koreakriget. 
Fototillfälle

Konsert på Musikaliska 
President Moon Jae-in och fru Kim Jung-sook står värdar för en konsert,
Celebration Concert, på Musikaliska till sina svenska värdars ära.

Statsbesöket avslutas när kungaparet tar farväl av sina gäster på Kungliga
slottet.



Artikel från Näringsdepartementet

Ökad konkurrenskraft genom
innovation, produktion och
hållbarhet
Publicerad 04 juni 2019

Näringsminister Ibrahim Baylan om sin roll som
näringsminister och vilka frågor han prioriterar inom
näringspolitiken framöver.
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Artikel från Näringsdepartementet

Svensk och europeisk
konkurrenskraft diskuterades på
mandatperiodens första
Industrisamtal
Publicerad 12 april 2019

Den svenska och europeiska industrins globala
konkurrenskraft stod i fokus för mandatperiodens första
industrisamtal. I EU förs nu en intensiv debatt om
industrins villkor i en förändrad global kontext. Detta
kommer påverka EU-arbetet framöver, inte minst den
industripolitiska strategi som den inkommande
kommissionen förväntas lägga fram i höst.
Näringsminister Ibrahim Baylan mötte representanter för industrin och
tjänstesektorn på industrisamtalet den 10 april.

– Vi har mycket att göra tillsammans framöver, för att möta industrins såväl
som samhällets utmaningar. Industrisamtalen är en viktig samlande kraft och
de ger väldigt bra inspel till det fortsatta arbetet, säger Ibrahim Baylan,
näringsminister.

Deltagarna på Industrisamtalet var överens om att grunden för såväl svensk
som europeisk konkurrenskraft är att lyckas ta tillvara på digitaliseringens
möjligheter, att lyckas med grön omställning samt att säkra kompetensen.
 Industripolitiken behöver hänga nära samman med många andra
politikområden, till exempel med klimat-, miljö-, utbildnings-, forsknings-
och innovationspolitiken. På EU-nivå framhöll parterna att arbetet med att
fördjupa den inre marknaden måste fortsätta. Likaså är det av vikt att EU
fortsätter verka för öppenhet och effektiva handelsavtal med utgångspunkt i
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att värdekedjorna är globala. För Sveriges konkurrenskraft lyftes också
tillståndsprocesser och innovationsfrämjande upphandling.

ABB: s Johan Söderström passade på att lyfta fram svenska framgångar, inte
minst efter uppslutningen av svenska aktörer och företag på
Hannovermässan veckan före.

– Sverige kunde visa ett starkt erbjudande, där smart och hållbar industri är
på riktigt och en klar konkurrensfördel. Vi har bra nytta av mångfalden, som
vi värnar om. Jag upplever att vi har ett ännu bättre samarbetsklimat i
Sverige än tidigare – och det gäller samarbete både nationellt och
internationellt, sa han.

Tre huvudsakliga prioriteringar för näringspolitiken

Industrisamtalet var det första för mandatperioden och under näringsminister
Ibrahim Baylans ledning. Det var därför också ett givet tillfälle att berätta
om den nytillträdda regeringens utgångspunkter för näringspolitiken.
Ministern talade om tre huvudsakliga prioriteringar: grön omställning,
kompetensförsörjning och digitalisering. Smart industri-strategin, som har
varit utgångspunkten för industrin och den industrinära tjänstesektorn ligger
fast och det arbetet ska tas vidare, likaså regeringens strategiska
samverkansprogram.



Artikel från Miljödepartementet, Statsrådsberedningen

Utredning föreslår lösningar för
mer energieffektivisering och
småskalig elproduktion
Publicerad 12 oktober 2018 Uppdaterad 12 oktober 2018

Idag lämnade regeringens särskilda utredare Lise
Nordin över utredningen Mindre aktörer i ett
energilandskap i förändrings betänkande till
samordnings- och energiminister Ibrahim Baylan.
Utredningen, som tillsattes av regeringen i juni 2017 och som har letts av
Lise Nordin, är ett steg i genomförandet av Energiöverenskommelsen mellan
riksdagspartierna Socialdemokraterna, Moderaterna, Miljöpartiet,
Centerpartiet och Kristdemokraterna. Utredningen föreslår lösningar för att
undanröja hinder som hushåll, mindre företag och andra mindre aktörer
möter när de ska energieffektivisera, bli småskaliga elproducenter eller att
lagra egenproducerad förnybar el.

– Energieffektivitet lyfts ofta fram som ett av de områden där det finns störst
global potential för klimatinsatser. Samtidigt förändras energisektorn i hela
världen i snabb takt mot att bli allt mer decentraliserad. Sverige behöver
skapa förutsättningar på båda dessa områden för att vi ska fortsätta leda
utvecklingen, säger samordnings och energiminister Ibrahim Baylan.

Bland utredningens förslag finns ett system med kvotplikt, så kallade vita
certifikat, för minskad effektbelastning genom investeringar i
eleffektiviserande åtgärder och ett särskilt energirotavdrag, så att
hantverkskostnader för utvalda energieffektiviseringsåtgärder ges ett
skatteavdrag.

– Energieffektivisering och småskalig elproduktion är några av de områden
där de mindre aktörernas aktiviteter är särskilt betydelsefulla och där det
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delvis redan sker en snabb utveckling, men där aktörerna också stöter på
hinder, säger Lise Nordin.



Artikel från Arbetsmarknadsdepartementet, Näringsdepartementet,
Statsrådsberedningen, Utrikesdepartementet

Möjlig brandbekämpning med
Sjöfartsverkets helikoptrar utreds
Publicerad 02 augusti 2018

Brandbekämpningen, torkan och hettan stod i fortsatt
fokus på pressfikat den 2 augusti med regeringen.
Möjligheterna att använda Sjöfartsverkets helikoptrar till
brandbekämpning togs upp. En studie om
konsekvenserna för svensk ekonomi av amerikanska
skyddstullar togs också upp.
Arbetsmarknads- och etableringsminister Ylva Johansson inledde pressfikat
med att tacka alla som hjälpt till att få det fartyg som gått på grund i
Västervik bogserat in till Oskarshamns hamn.

Beträffande skogsbränderna berättade arbetsmarknads- och
etableringsministern att läget stabiliserats men är fortsatt allvarligt samt att
torkan och värmen fortsätter påverka både människor och djur.

Arbetsmarknads- och etableringsministern berättade också att
arbetsmarknadsläget är gott med stigande sysselsättning och sjunkande
arbetslöshet. Till exempel är andelen långtidsarbetslösa ungdomar i
åldersgruppen 15-24 år den lägsta på tio år och sysselsättningen ökar för
såväl inrikes som utrikes födda ungdomar.

Isabella Lövin, minister för internationellt utvecklingssamarbete och klimat
samt vice statsminister, tog upp regeringens medverkan på EuroPride 2018
och vikten av lika rättigheter och möjligheter för alla i Sverige. I år är det
tredje gången Stockholm står värd för EuroPride.

Brandbekämpning med Sjöfartsverkets helikoptrar
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Sjöfartsverket får i uppdrag att utreda förutsättningarna för att deras sjö- och
flygräddningshelikoptrar ska kunna användas till brandbekämpning.
Uppdraget ska redovisas senast 31 december 2018. Sjöfartsverket ska också
se över vilka helikoptrar som kan bli operativa inom kort och därmed kunna
delta i eftersläckningsarbetet. Denna del av uppdraget ska redovisas senast
14 september.

Pressmeddelande (infrastrukturminister Tomas Eneroth):
Regeringen vill kunna bekämpa bränder med Sjöfartsverkets helikoptrar

Skyddstullar kan påverka svensk export 

Sverige tillhör de länder i världen där fordonsindustrin har störst betydelse
för ekonomin. En ny studie visar att cirka 3 900 jobb i den svenska
fordonsindustrin skulle kunna drabbas om USA införde skyddstullar på
motorfordon.

Pressmeddelande (EU- och handelsminister Ann Linde):
Ann Linde presenterar studie om konsekvenserna för svensk ekonomi av
amerikanska ståltullar och möjliga fordonstullar

Skattegynnat grönt sparande utreds

En utredning ska lämna förslag på förändringar av skattereglerna för att
främja sparande där kapitalet används för att finansiera gröna projekt. Ett
skatteincitament kan utformas på olika sätt, till exempel i form av en
avdragsrätt eller en skattereduktion. Utredningen ska analysera fördelarna
och nackdelarna med olika alternativ. Uppdraget ska redovisas senast 31
mars 2020. Det beslutade regeringen i dag.

Pressmeddelande (minister för internationellt utvecklingssamarbete och
klimat samt vice statsminister Isabella Lövin):
Regeringen utreder vägar för att främja grönt sparande  



Artikel från Miljödepartementet, Statsrådsberedningen

Ny Acer-förordning, ren energi och
yttre förbindelser på energimöte
Publicerad 14 juni 2018

När energiministrarna från alla EU-länder möttes 11
juni nåddes en kompromiss om den nya förordningen
för Acer, byrån för samarbete mellan nationella
energitillsynsmyndigheter. Energi- och
samordningsminister Ibrahim Baylan representerade
Sverige på mötet i Luxemburg.

Ny byråförordning för Acer

I EU-kommissionens paket för ren energi finns förslag om att se över flera
elmarknadsrelaterade förordningar och direktiv. En av dem är en reviderad
byråförordning för Acer, byrån för samarbete mellan nationella
energitillsynsmyndigheter. På mötet antog energiministrarna en så kallad
allmän inriktning för förslaget till reviderad byråförordning, inför stundande
förhandling med Europaparlamentet.

Information om yttre förbindelser och övriga delar av paketet ren energi
Det bulgariska ordförandeskapet informerade även om den senaste
utvecklingen när det gäller yttre förbindelser på energiområdet. Ministrarna
fick också information om läget i förhandlingarna med EU-parlamentet för
övriga delar av paketet för ren energi direktivet för förnybar energi,
styrningsförordningen och energieffektiviseringsdirektivet.

Österrike, som är nästa ordförandeland i ministerrådet, informerade om sina
prioriteringar för arbetet under hösten 2018.
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Artikel från Miljödepartementet, Statsrådsberedningen

Ren energi när energiministrarna
möts
Publicerad 07 juni 2018

När energiministrarna från alla EU-länder möts 11 juni
ska de besluta om en ny förordning för Acer, byrån för
samarbete mellan nationella energitillsynsmyndigheter.
Energi- och samordningsminister Ibrahim Baylan
representerar Sverige på mötet i Luxemburg.

Ny byråförordning för Acer

I paketet för ren energi finns ett förslag om att se över flera
elmarknadsrelaterade förordningar och direktiv. En av dem är en reviderad
byråförordning för Acer, byrån för samarbete mellan nationella
energitillsynsmyndigheter. På mötet förväntas ministrarna komma överens
om en allmän inriktning om förslaget till reviderad byråförordning inför
stundande förhandling med Europaparlamentet.

Förslaget innebär att Acer anpassas till den pågående omställningen av
energisystemet med allt mer förnybar energi och utveckling av
energimarknaderna. Acer kan till exempel komma att få en något mer
koordinerande roll mot de nationella tillsynsmyndigheterna i
gränsöverskridande frågor.

Information om yttre förbindelser och övriga delar av
paketet ren energi

Under mötet kommer det bulgariska ordförandeskapet att informera om den
senaste utvecklingen om de yttre förbindelserna på energiområdet.
Ministrarna kommer även att få information om förhandlingsläget med
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övriga delar av paketet för ren energi där förlag om reviderat direktiv för
förnybar energi, styrningsramverket och energieffektivisering ingår.

Österrike, som är nästa ordförandeland i ministerrådet, kommer också att
informera om sina prioriteringar för arbetet under hösten 2018.



Artikel från Statsrådsberedningen

"Det finns inget alternativ än att
lyckas bryta segregationen."
Publicerad 19 april 2018 Uppdaterad 19 april 2018

En prioriterad fråga för regeringen är att minska och
motverka segregation. För att uppnå hållbara resultat
måste arbetet bedrivas tvärsektoriellt och långsiktigt
vilket betyder att samarbetet och samordningen mellan
statliga myndigheter måste öka. I syfte att intensifiera
arbetet samlade samordnings- och energiminister
Ibrahim Baylan myndighetschefer och andra
myndighetsföreträdare för att diskutera hur deras arbete
mot segregation kan stärkas.
- Om vi ska bryta segregationen och minska klyftorna i vårt land krävs det
att vi använder såväl statens, kommunernas och det civila samhällets fulla
kraft. Förutom att investera i insatser ska vi öka samarbetet mellan olika
aktörer. Vi kommer också premiera långsiktighet i allmänhet, sa Baylan till
de inbjudna myndigheterna.

Myndigheterna har i många avseenden förbättrat sitt arbete mot segregation.
Bland annat ser Kriminalvården att antalet återfall i brott minskat,
Polismyndigheten har ökat antalet poliser i områden med socioekonomiska
utmaningar och Boverket har satsat på att skapa jämställda och trygga
utemiljöer. Men mer kan göras, enskilt såväl som tillsammans med andra
aktörer.

Flera av myndigheterna önskar en djupare samverkan. Rikspolischef Anders
Thornberg talade om att poliser ute på fältet ibland känner sig ensamma och
menar att en lösning på problemet är en ökad samverkan mellan
myndigheter, kommuner och övriga samhället.
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Myndigheterna var också överens om att det finns ett ökat behov av fler
tidiga insatser. Skolverkets generaldirektör Peter Fredriksson, var en av flera
som under mötet lyfte fram vikten av att arbeta med förebyggande insatser
för att minska segregationen och menade att det krävs att insatserna sker
tidigt i skolgången. Han påpekade även vikten a att kvaliteten och
likvärdigheten i skolan måste förbättras för att bryta segregationen.

Ministern höll med. 

– Det finns inget alternativ än att lyckas bryta segregationen, sa Ibrahim
Baylan. Han belyste än en gång vikten av att samarbetet fortsätter mellan
myndigheterna och att de drar nytta av de resurser som Delegationen mot
segregation erbjuder. 



Artikel från Statsrådsberedningen

Ibrahim Baylan besökte
Berättarministeriet
Publicerad 16 februari 2018

På alla hjärtans dag besökte samordnings- och
energiminister Ibrahim Baylan Berättarministeriet i
Södertälje, en skrivarverkstad för barn med målet att
stärka barns och ungas relation till det skrivna ordet.
Statsrådet togs emot av generalsekreteraren, Dilsa Demirbag Sten, och fick
precis som alla de barn som besöker lokalerna först klura ut det magiska
lösenordet för att släppas in och ta del av det skrivna ordets förtrollade värld.

Berättarministeriet finns förutom i Södertälje också i Göteborg samt i Husby
och Hagsätra i Stockholm och ska fungera som ett stöd för lärare och elever i
områden med socioekonomiska utmaningar. Den icke-vinstdrivande,
partipolitiskt och religiöst obundna stiftelsen har genom sin verksamhet, som
bygger på runt 500 egna volontärer, i skrivande stund genomfört mer än 40
000 elevbesök.

Alla insatser är viktiga

–  Det är vida känt att det lättaste sättet att stoppa en negativ utveckling är
att se till att den över huvud taget aldrig äger rum. Regeringen storsatsar nu
genom sitt reformprogram för att minska och motverka segregation på att
stoppa den negativa trenden i utsatta områden. Men alla insatser är viktiga
och Berättarministeriets arbete med att stötta skolorna i
svenskundervisningen är ett mycket fint exempel på hur man kan göra
skillnad, sade Baylan innan han mötte eleverna i klass 2:3 i Oxbacksskolan
och fick ta del av deras berättelser.

Regeringens långsiktiga reformprogram 2017-2025.
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Samarbete ger resultat

Resultaten i de 30 grundskolor i Södertäljes som regelbundet besöker
Berättarministeriet har förbättrats sedan skrivarverkstaden slog upp dörrarna
i 2011. Förbättringen kan inte bara härledas till denna verksamhet utan beror
också på ett systematiskt arbete från kommunens sida, men såväl kommunen
som Berättarministeriet betonar vikten av samarbete för att nå resultat, som
hela samhället tjänar på i slutändan.

– Det här är en demokratiinsats – att få tillgång till språket gör att du kan bli
en del av samhället på ett helt annat sätt. Vår vision är ett Sverige där alla
barn är trygga i det skrivna ordet och har förutsättning att aktivt delta i
samhällslivet, sa Dilsa Demirbag Sten.



Artikel från Miljödepartementet, Statsrådsberedningen

Jämställdhet en strategisk fråga
för energisektorn
Publicerad 14 februari 2018

Ökad jämställdhet är strategisk fråga för att
energisektorn ska kunna utvecklas. Det handlar om
framtida kompetensförsörjning och om rättvisa. Det sa
samordnings- och energiminister Ibrahim Baylan vid ett
seminarium som samlade aktörer i energibranschen.
De fyra stora kraftbolagen Eon, Fortum, Uniper och Vattenfall berättade om
sitt arbete för ökad jämställdhet och mångfald. Syftet var att följa upp vad
som hänt sedan Ibrahim Baylans förra seminarium kring jämställdhet i
energisektorn för två år sedan.

Bolagen har i viss utsträckning ökat andelen kvinnliga chefer och kvinnliga
ledamöter i styrelser och arbetar aktivt med bland annat mål för andel
kvinnor som kandiderar vid chefstillsättningar. De menade att det finns en
utmaning i att få en jämn könsfördelning inom alla områden i deras
organisationer.

- Jag är glad över framstegen, men inte nöjd. Vi borde kunna göra mer och i
snabbare takt. Det handlar om strukturer som byggts upp under lång tid. De
är sega, men går att förändra, sa samordnings- och energiminister Ibrahim
Baylan.

Fråga om kompetensförsörjning

Regeringen arbetar för att synliggöra frågan i olika sammanhang, även
internationellt, exempelvis under IEA:s ministermöte i Paris i höstas och på
Clean Energy Ministerial i Köpenhamn i maj.
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- Jämställdhetsfrågan är strategiskt viktig för framtiden, för att klara
kompetensförsörjningen kan vi inte lämna halva befolkningen utanför.
Mångfald ger också förutsättningar för dynamik och nytänkande som borde
vara en del av affären. Om kunderna också börjar ställa krav kan det
förändra samhället, sa Ibrahim Baylan.

Kvinnliga förebilder har effekt

Elisabeth Falemo, en av regeringens tre jämställdhetsambassadörer inom
energibranschen betonade vikten av att visa positiva fler bilder av
yrkeskvinnor i energibranschen. exempelvis kvinnor som elektriker och
ingenjörer. Det är viktigt att företag också representeras av både män och
kvinnor.

Thomas Söderqvist från Boliden och Ola Olsson från Byggnads var inbjudna
att berätta om sitt arbete, eftersom både gruv- och byggbranschen har
liknande problem med låg andel kvinnor. Utvecklingen i vissa
personalkategorier är mer positiv än i andra. I en av Bolidens gruvor är 41
procent av truckförarna idag kvinnor. Ola Olsson menade att man måste
våga påbörja förändringsarbetet utan att ha alla svar.

Lyfts även hos myndigheter

Myndigheterna inom energiområdet spelar en viktig roll. I mars lämnar de en
redogörelse för sitt jämställdhetsarbete till regeringen. Regeringen har också
beslutat att andelen kvinnor ska uppgå till 50 procent, när ledamöter till
styrelser och myndighetschefer tillsätts inom energiområdet.
Jämställdhetsaspekter har också fått en mer framträdande roll i senaste
energiforskningspropositionen.

 



Artikel från Näringsdepartementet, Statsrådsberedningen

Ökad trygghet i centrummiljöer i
fokus på möte med kommuner,
polisen och företagare
Publicerad 13 februari 2018

Samverkan, polisnärvaro och att civilsamhället har en
viktig roll i arbetet. Det lyftes som centrala delar när
kommuner, polisen, Brottsförebyggande rådet,
företagare och facket träffade närings- och
innovationsminister Mikael Damberg och samordning-
och energiminister Ibrahim Baylan för att diskutera hur
tryggheten i städernas centrummiljöer kan öka.
Under mötet delade alla med sig av synpunkter och förslag samt lyfte goda
exempel från sina verksamheter. Många lyfte vikten av samverkan mellan de
aktörer som var med på mötet och att civilsamhället spelar en viktig roll i
arbetet. Kombinationen av polisiära och sociala åtgärder med fokus på
utbildning, arbete och delaktighet lyftes som framgångsrecept. Deltagarna
poängterade också att det nu är viktigt att visa på samhällets närvaro för att
stärka tilliten till samhället i socioekonomiskt utsatta områden.

Möjlighet att söka medel för utsatta områden

Ibrahim Baylan och Mikael Damberg kände sig hoppfulla efter mötet och
betonade att det nu är avgörande att alla aktörer gör något tillsammans för
att stärka tryggheten. Att många redan gör mycket som är bra, men att mer
behöver göras och att samverkan är en förutsättning.

De lyfte också möjligheten för kommuner att från och med i vår kunna söka
medel för att främja social och ekonomisk utveckling i utsatta områden och
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att det nu är viktigt att snabbt börja tänka på vad man skulle vilja göra.

Läs mer om satsningen i pressmeddelandet:

Långsiktig satsning för ett Sverige som håller ihop



Artikel från Näringsdepartementet

Självkörande bussar - är det
framtidens kollektivtrafik?
Publicerad 08 februari 2018

Nu testas projektet Autopiloten i Kista, i västra
Stockholm i allmän trafik. En försöksverksamhet med
helautomatiska och elektrifierade minibussar.
Självkörande bussar kan bli ett viktigt komplement för
en bättre framkomlighet och för att underlätta
vardagsresor.
Nobina Technology är först ut att testa självkörande busar på allmän väg i
Sverige och i Skandinavien. Bussturen är öppen för allmänheten och
genomförs under ett halvår.

Anna Pernestål Brenden är forskare på KTH och involverad i
demonstrationen. Hon säger att frågan är inte om utan när självkörande bilar
och bussar kommer att vara en vanlig syn på våra vägar.

- Det är många forskare eniga om, liksom att de självkörande bilarna har
potentialen att förändra samhället från grunden, både vad gäller transporter
och rörlighet, säger Anna Pernestål Brenden.

– Självkörande fordon är hajp just nu och de kommer att komma. En sak är
extra intressant, och det är att det går mycket snabbt. Hade någon frågat en
forskare för fem år sedan när de självkörande bilarna skulle finns på våra
gator skulle svaret vara år 2040. För två år sedan hade svaret blivit 2030 och
idag säger tillverkarna "runt 2020". Vanligtvis brukar teknikutveckling ta
längre tid än man tänkt sig, säger Anna.

– Det är svårt att avgöra vilka effekterna blir av självkörande fordon. Å ena
sidan blir de säkrare och de kan öka tillgängligheten för många, till exempel
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skulle de som inte har körkort kunna "köra bil". Å andra sidan visar flera
forskningsstudier att självkörande bilar sannolikt leder till att det blir fler
bilar som kör på gatorna, och därmed ökar energiåtgången och risken för
trängsel. Hur vi kommer att använda självkörande fordon - delat och som en
del i kollektivtrafiken, eller för privat bruk – kommer att avgöra vilka
konsekvenserna blir för samhälle och miljö, säger Anna avslutningsvis.



Artikel från Miljödepartementet, Statsrådsberedningen

Nytt program ska stödja
energieffektivisering i industrin
Publicerad 06 februari 2018

Regeringen har gett Energimyndigheten i uppdrag att
inrätta Energisteget, ett program för mer
energieffektivisering i gruv- och tillverkningsindustrin.
Regeringen har också beslutat om en förordning som
gör det möjligt att söka stöd inom programmet.
Programmet är en del i regeringens budgetproposition 2018 och är ett steg i
att genomföra Energiöverenskommelsen. Satsningen omfattar totalt 125
miljoner under perioden 2018–2020 för att öka energieffektiviseringen i
gruv- och tillverkningsindustrin.

– Energisteget ger industrin ytterligare verktyg och möjligheter att investera i
de mest energieffektiva lösningarna, säger samordnings- och energiminister
Ibrahim Baylan.

Energimyndigheten ansvarar för programmet. Inom Energisteget ska
företagen kunna söka stöd för olika slags energieffektiviseringsåtgärder:

Fördjupade miljöstudier inför investeringsbeslut och för att komplettera
den energikartläggning som företaget redan gjort.
Investeringsstöd som hjälper företagen att välja den mer energieffektiva
lösningen.
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Artikel från Miljödepartementet, Statsrådsberedningen

Samtal om nästa steg för ny
reglering av elnätbolag
Publicerad 05 februari 2018 Uppdaterad 05 februari 2018

Samordnings- och energiminister Ibrahim Baylan träffar
både kundföreträdare och elnätbolag för att diskutera
Energimarknadsinspektionens förslag till ny reglering av
elnätsmarknaden.
Förändringsförslagen från myndigheten grundar sig delvis i de långa
domstolsprocesser som har kantat regleringen av elnätavgifterna.

– Jag tror att både kunder och elnätföretag är överens om att dagens ordning
med långa domstolsprocesser inte fungerar och att det behövs en förändring,
säger Ibrahim Baylan.

Under remisstiden av förslagen har det har kommit kritik mot att
Energimarknadsinspektionens förslag riskerar att slå undan fötterna för
nätbolagens investeringar.

– Det är viktigt att vi har en reglering som ger investeringsmöjligheter för
elnätbolagen. Men vi ska samtidigt komma ihåg att elnätsbolagen har ett
monopol. Det behövs stabila och skäliga förutsättningar för kunderna på en
marknad där de är den svagare parten., säger samordnings- och
energiminister Ibrahim Baylan.

Under våren har regeringen som ambition att lägga fram en proposition och
att besluta om förordningsändringar om nya regler för elnätsbolagen.
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Artikel från Näringsdepartementet

Smart City Sweden – Sveriges
skyltfönster mot omvärlden
Publicerad 21 december 2017

I maj 2017 invigdes den nationella export- och
investeringsplattformen Smart City Sweden.
Regeringssatsningen som drivs av IVL Svenska
Miljöinstitutet har som mål att dubblera spridningen av
svenska miljö- och klimatlösningar på 10 år. Hittills har
Smart City Sweden haft över 1700 nationella och
internationella besökare.
Enligt Hanna Eriksson Lagerberg, ansvarig för Smart City Sweden, fungerar
plattformen som ett skyltfönster för svenska hållbarhetslösningar gentemot
den internationella marknaden. Här presenteras företag och goda exempel
från hela landet, där den gemensamma nämnaren är hållbar stadsutveckling.
Hanna Eriksson Lagerberg poängterar vikten av och intresset för svenska
hållbarhetslösningar och innovationer.

Sverige nummer ett i OECD

– FN rankar idag Sverige som nummer ett bland OECD-länderna när det
gäller att uppfylla FN:s globala hållbarhetsmål. Vi har kommit långt och bör
dela med oss av våra kunskaper och tjänster. Genom att bygga upp
samarbeten mellan Sverige och andra länder kan vi bidra till att uppnå FN:s
globala hållbarhetsmål till 2030.

Hittills har över 1700 intressenter besökt huvudkontoret som är placerat i
Hammarby Sjöstad i Stockholm. Här har de möjlighet att ta del av
företagsutställningar och presentationer. Hanna Eriksson Lagerberg
understryker det nationella perspektivet och att plattformen ska fånga in hela
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Sverige.

– Vi samarbetar bland andra med ASSET - Föreningen Svensk Miljöteknik
som representerar över 1500 svenska företag från hela landet. Framöver
kommer Smart City Sweden att utöka verksamheten genom att förstärka
regionerna i syfte att identifiera de regionala styrkorna inom olika områden
rörande hållbar stadsutveckling.

VR för att göra innovation tillgänglig

När det gäller huvudkontoret är målet att utveckla konceptet. Utöver
miljöteknik kommer även frågor som handlar om digitalisering, planering och
social innovation att inkluderas och visas upp. Smart City Sweden tar nu
fram marknadsföringsmaterial som alla främjandeorganisationer kan ta del
av. Det finns även planer på att använda VR-teknik.

– Vi kommer att ge besökare möjlighet att använda VR-glasögon och
virtuellt besöka olika stadsdelar i Sverige och till exempel titta på hur biogas
produceras i Linköping. Detta är en teknik som vi också kan använda på
utlandsmyndigheterna. På så sätt kan intressenter ta del av svensk innovation
även från deras hemland.

En plattform som för aktörer samman

Smart City Sweden sammanför också svenska och internationella aktörer på
de olika marknaderna. För att en utländsk aktör ska få ta del av plattformen
behöver det finnas ett intresse för att utveckla policy eller konkreta
samarbeten som kan leda till affärsmöjligheter för svenska företag.

– Vi tar emot aktörernas förfrågan och ber dem specificera sina behov. Vi
kopplar sedan samman dem med en relevant motpart från den svenska
marknaden. För att aktören ska ha möjlighet till detta måste det finnas en
tydlig möjlighet till samarbete, då projektet syftar till att främja export och
investeringar.

Projektet initierades av den sittande regeringen och tilldelas enligt
budgetpropositionen 25 miljoner kronor under 2018 och 50 miljoner kronor
per år fram till och med 2021.



Artikel från Miljödepartementet, Statsrådsberedningen

EU:s energiministrar överens om
EU:s framtida energipolitik
Publicerad 20 december 2017

Efter sena förhandlingar i ministerrådet 18 december
kom EU:s energiministrar överens om hur flera delar av
EU:s framtida energipolitik ska utformas. De enades
bland annat om att andelen förnybar energi ska öka
fram till 2030 och om hur medlemsstaterna ska bidra till
EU:s mål för förnybar energi. De kom också överens
om hur EU:s gemensamma elmarknad ska utvecklas.

Styrning av energiunionen

Energiministrarna kom på mötet i rådet för transport, telekommunikationer
och energi överens om ett styrningssystem för energiunionen. Den nya
förordningen skapar ett ramverk för hur medlemsstaterna ska planera,
rapportera och följa upp sina åtgärder för att nå EU:s energi- och
klimatpolitiska mål samt målsättningarna i Parisavtalet. Bland annat
innehåller förordningen tre riktmärken (år 2023, 2025 och 2027) som stöd
för medlemsstaterna i arbetet med att öka andelen förnybar energi till 27
procent fram till år 2030.

Energi från förnybara energikällor

Ministrarna kom också överens om ett reviderat direktiv för att främja energi
från förnybara energikällor. Enligt direktivet ska förnybar energi utgöra 27
procent av den totala energiförbrukningen i hela EU år 2030. Målet ska nås
genom bland annat stödsystem för förnybar elproduktion och ny lagstiftning
om hur stor andel energi från förnybara energikällor som ska användas för
transporter, el, värme och kyla. Inom transportsektorn ligger lägstanivån för
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alla medlemsstater på 14 procent förnybara fordonsbränslen, varav 3 procent
ska vara avancerade biodrivmedel senast 2030.

EU:s inre marknad för el

Ministerrådet enades även om en förordning som innebär en anpassning av
EU:s inre marknad för el samt ett direktiv med gemensamma regler för
elmarknaden. Syftet med elhandelsförordningen och elmarknadsdirektivet är
att uppnå målen i energiunionen genom att anpassa elmarknaden till den
pågående omställningen mot mer förnybar energi, mer aktiva kunder och
ökad integration mellan EU-ländernas elsystem. Bland annat kom
ministrarna överens om krav på maximalt tillåtna koldioxidutsläpp från
kraftproduktion som används i syfte att garantera en säker elförsörjning. En
kompromiss nåddes även om villkor för gränsöverskridande flöden av el och
för tillämpning av reglerade elpriser.

Överenskommelsen om de fyra lagförslagen inom paketet för ren energi är
ett viktigt steg i genomförandet av EU:s energistrategi och för att nå 2030-
målen för klimat och energi samt målsättningarna i Parisavtalet. Att
energiministrarna nu har enats om en gemensam position innebär att rådet
kan inleda förhandlingar med Europaparlamentet nästa år.

Samordnings- och energiminister Ibrahim Baylan representerade Sverige på
mötet som ägde rum i Bryssel.



Artikel från Miljödepartementet, Statsrådsberedningen

Överenskommelse om EU:s
framtida energipolitik inom räckhåll
Publicerad 15 december 2017

På årets sista rådsmöte i Bryssel 18 december kommer
EU:s energiministrar att diskutera ett antal lagförslag
inom paketet för ren energi. Det är ett omfattande paket
som handlar om energieffektivisering, förnybar energi
och EU:s framtida gemensamma elmarknad. Målet är
att komma överens i alla dessa frågor för att sedan
kunna inleda förhandlingar med Europaparlamentet.

Styrning av energiunionen

Förslaget till förordning för ett styrningssystem för energiunionen skapar ett
ramverk som ska se till att EU uppfyller målsättningarna i energiunionen. Det
handlar framför allt om hur medlemsstaterna ska rapportera och följa upp
sina åtgärder för att nå 2030-målen för klimat och energi samt
målsättningarna i Parisavtalet.

Regeringen ställer sig bakom ordförandeskapets förslag. På mötet kommer
regeringen att verka för en förordning som gör att EU når sina mål och att
alla medlemsstater bidrar till detta.

Energi från förnybara energikällor

Enligt förslaget till reviderat direktiv om främjande av energi från förnybara
energikällor ska medlemsstaterna gemensamt se till att EU-målet om minst
27 % förnybar energi till 2030 uppnås. Det ska enligt förslaget ske genom
bland annat stödsystem för förnybar elproduktion, förnybar energi i
transportsektorn samt sektorn för värme och kyla.
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Regeringen stödjer ordförandeskapets förslag och välkomnar de förbättringar
som har uppnåtts under förhandlingarna i rådet när det gäller
hållbarhetskriterier för bioenergi, öppning av nationella stödsystem till andra
medlemsländer och ramverket för förnybar energi i transportsektorn.
Regeringen kommer vid mötet dock att verka för en högre ambitionsnivå
inom transportsektorn, särskilt för avancerade biodrivmedel.

EU:s inre marknad för el

På dagordningen står också revideringar av elmarknadsdirektivet och
elhandelsförordningen. Syftet med förslagen är att uppnå målen i
energiunionen genom att anpassa elmarknaden till den pågående
omställningen mot mer förnybar energi, mer aktiva kunder, ökad integration
och beroenden mellan EU-ländernas elsystem.

Regeringen verkar för en marknadsinriktad utveckling mot korrekta
prissignaler utan prisreglering förutom när det verkligen är motiverat.
Regeringen anser att ordförandeskapets kompromissförslag ger stöd åt
övergången till mer effektiva, flexibla och dynamiska marknader men avser
att verka för en högre ambitionsnivå i vissa delar.

Samordnings- och energiminister Ibrahim Baylan representerar Sverige på
mötet.



Artikel från Miljödepartementet

Internationella
energiministermöten till
Öresundsregionen
Publicerad 13 december 2017

I maj 2018 står Sverige tillsammans med EU/Norden
värd för stora ministermöten inom energiområdet. I
samband med mötena arrangeras temaveckan Nordic
Clean Energy Week i Öresundsregionen. Då samlas
politiker, forskare och näringsliv för att diskutera
framtidens energilösningar.
– Jag ser fram mot samtal med världens energiministrar och beslutsfattare på
hemmaplan, om hur vi gemensamt tar ansvar för att utveckla morgondagens
hållbara energilösningar. Mötena kommer också att ge oss fantastiska
möjligheter att marknadsföra nordiskt kunnande inom energiteknologi, säger
samordnings- och energiminister Ibrahim Baylan som företräder Sverige och
kommer att leda delar av mötena.

Clean Energy Ministerial (CEM) och Mission Innovation (MI) är parallella
samarbeten som leds av energiministrarna i G20-länderna och de nordiska
länderna. Den 23 maj 2018 äger Mission Innovation 3 rum på Malmö Live
och dagen efter, den 24 maj, arrangeras CEM9 i Köpenhamn.

Den 22 maj hålls även det nordiska energiministermötet i Lund. Sverige är
under 2018 ordförande i Nordiska ministerrådet.

Initiativ för att påskynda energiomställningen

CEM och MI samlar en grupp länder som står för 75 procent av
växthusgasutsläppen och 90 procent av investeringarna i ren energi.
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Initiativen ska stärka erfarenhetsutbytet och samarbetet kring lagstiftning
som kan bidra till att påskynda energiomställningen och därigenom minska
klimatpåverkan från energisektorn. MI har fokus på utveckling och nya
lösningar medan CEM har fokus på spridning av marknadsmogna lösningar.

Målet med Mission Innovation är att kraftigt påskynda innovationstakten
inom miljöteknik (cleantech). MI lanserades vid klimattoppmötet COP21 i
Paris 2015 och Sverige har varit en aktiv deltagare sedan starten.
Sekretariatsfunktionen på MI är uppdelad på ett antal länder och leds av EU-
kommissionen.

Clean Energy Ministerial vill på ett globalt plan öka takten i
energieffektiviseringen samt öka mängden och tillgången på hållbar energi.
CEM lanserades vid klimattoppmötet COP15 i Köpenhamn 2009. Sverige
har varit en aktiv deltagare sedan samarbetet startade 2010. Sedan årsskiftet
har CEM ett sekretariat som sitter hos det internationella energiorganet
International Energy Agency (IEA).

Det praktiska arbetet i samarbetena MI och CEM sker genom specifika
initiativ och insatser kring ett antal valda nyckelområden där
medlemsländerna kan välja att ansluta sig. Några exempel på områden där
internationellt samarbete nu intensifieras tack vare CEM och MI är smarta
elnät, elfordon, energieffektiva produkter och hanteringen av ökad andel
variabel energi i elnäten.

 



Artikel från Statsrådsberedningen

Ibrahim Baylan besökte Rinkebys
hembesökprogram och
barnmorskemottagning
Publicerad 06 december 2017

Samordnings- och energiminister Ibrahim Baylans
uppdrag är att leda och samordna regeringens insatser
mot segregation. I veckan besökte han Rinkeby för att ta
del av hembesöksprogrammet ”Rinkebyprojektet” och
träffa personalen på barnmorskemottagningen. - Att
minska och motverka segregationen och öka
jämlikheten är en av vår tids viktigaste frågor, sa Ibrahin
Baylan, vid sitt besök i Rinkeby.
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Artikel från Miljödepartementet, Statsrådsberedningen

Ökad innovation och jämställdhet
för global energiomställning
Publicerad 05 december 2017

Regeringen har beslutat att stärka två viktiga
samarbetsplattformar för den globala
energiomställningen. Dessa är Mission Innovation, som
stärker forsknings- och innovationsinsatser på
energiområdet, och C3E som främjar kvinnors
delaktighet och ledarskap i energiomställningen.
Regeringen stöttar Internationella energibyråns (IEA) inom samarbetet
Mission Innovations med 1,2 miljoner kronor och deras arbete inom
initiativet Clean Energy Education & Empowerment (C3E) med 500 000
kronor.

– Både jämställdhet och teknikutveckling behövs för att klara av den globala
energiomställningen. Genom att stärka upp IEA skapar vi ännu bättre
förutsättningar att fortsätta arbeta internationellt kring dessa frågor, säger
samordnings- och energiminister Ibrahim Baylan.

Stärkningen av Mission Innovation ska bidra till att utveckla verktyg för att
analysera och mäta innovationsgrad på olika teknikområden. En viktig del i
det arbetet blir att öka förståelsen för och lyfta goda exempel på hur
offentligt och privat kapital kan användas på bästa sätt för att påskynda
utvecklingen av grön energiteknik.

Inom C3E ska medlen gå till att öka kunskapen om hur kvinnor idag runt om
i världen är representerade i olika offentliga och privata beslutsprocesser på
energiområdet. Detta är viktigt för att öka kunskapen och insikten om vilka
strukturella och kulturella hinder som finns och hur de minskar
energisektorns attraktionskraft bland kvinnor.
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Beslutet är nästa steg efter IEA:s ministermöte i Paris den 7–8 november där
samordnings- och energiminister Ibrahim Baylan var ordförande. Under
ministermötet diskuterade medlemsländerna både innovationer på
energiområdet och vikten av kvinnors delaktighet i energibranschen.



Artikel från Miljödepartementet, Statsrådsberedningen

Globala energiläget vittnar om
stora paradigmskiften
Publicerad 01 december 2017

Samordnings- och energiminister Ibrahim Baylan var
värd när Internationella energibyråns (IEA)
exekutivdirektör Fatih Birol presenterade den årliga
rapporten World Energy Outlook den 29 november. Ett
par av årets fördjupningsämnen är energiförsörjning ur
ett globalt perspektiv och relationen mellan energi,
klimat, jämställdhet och hälsa.
World Energy Outlook (WEO) 2017 innehåller statistik och analyser av
energiläget i världen. Den övergripande slutsatsen i årets rapport är att
energivärlden är mitt uppe i flera paradigmskiften.

På seminariet den 29 november i Stockholm välkomnade samordnings- och
energiminister Ibrahim Baylan Internationella energibyråns (IEA)
exekutivdirektör Fatih Birol att presentera WEO 2017.

– Sverige var nyligen ordförande för IEA:s ministermöte i Paris. Även där
var energiomställningen och hållbar energiförsörjning i fokus. World Energy
Outlook ses världen över som referenspublikationen för det globala
energiläget och används som diskussionsunderlag för att utveckla IEA:s
framtida arbete, säger samordnings- och energiminister Ibrahim Baylan.

Fyra paradigmskiften pågår på energiområdet

Rapporten belyser att världen just nu befinner sig i fyra stora
paradigmskiften: den snabba spridningen och sjunkande kostnader för
förnybar energiteknik, den ökade elektrifieringen, Kinas omställning till en
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tjänstebaserad ekonomi och en mer hållbar energimix, samt den fortsatt stora
ökade utvinningen av gas och olja i USA. Dessa skiften kommer dessutom i
en tid när gränsen mellan rollerna för energitillförsel, distribution och
energianvändning luckras upp.

Den särskilda fördjupningsrapporten Energy Access Outlook 2017 – From
Poverty to Prosperity fokuserar på den globala energiförsörjningen ur ett
miljömässigt och social hållbart perspektiv. Analyserna visar att det finns
möjlighet att ge alla tillgång till energi år 2030 utan att nettoutsläppen av
koldioxid ökar. Rapporten visar också att matlagning genom renare bränslen,
istället för till exempel vedeldning, blir viktigt framöver för att minska
antalet förtida dödsfall. Utsläppen från traditionella bränslen vid matlagning
är något som framförallt drabbar kvinnor och barn. Rapporten visar också att
detta går att åstadkomma med relativt små ansträngningar från världens
regeringar.

– Det krävs bara att IEA:s medlemsländer investerar 15 procent mer än de
gör idag för att vi ska nå FN:s ambitiösa globala hållbarhetsmål för luft,
klimat och universell tillgång till energi, säger IEA:s exekutivdirektör Fatih
Birol.

Svenska aktörer tar vidare resultaten i det fortsatta
arbetet

Under seminariet deltog Ibrahim Baylan och Faith Birol i ett panelsamtal
tillsammans med Anders Arvidsson från Sida, Emilio Guzman från H&M,
Lena Neij från Internationella miljöinstitutet (IIIEE) vid Lunds universitet
och Gunilla Nilsson från Swedfund om resultaten från WEO 2017 och vad
svenska aktörer kan göra i arbetet framåt. Digitalisering, ny teknik och den
privata sektorns ledarskap beskrevs som viktiga förutsättningar för att nå
energi- och klimatmålen på ett kostnadseffektivt sätt.

– Hållbar energi driver finansiell tillväxt framför allt i utvecklingsländerna.
Mot bakgrund av behoven, men också möjligheterna, är långsiktiga
investeringar från den privata sektorn oumbärliga för att uppfylla FN:s
hållbarhetsmål om energi, säger Gunilla Nilsson, investerare på Swedfund.

Deltagarna i panelsamtalet enades också att det är viktigt att sprida goda
exempel på lyckade insatser och samarbeten för att visa att det är både
möjligt och ekonomiskt smart att nå ett hållbart energisystem.



Artikel från Miljödepartementet, Statsrådsberedningen

Nordens energiministrar utvecklar
samarbetet
Publicerad 24 november 2017

Den 23 november deltog samordnings- och
energiminister Ibrahim Baylan i det nordiska
energiministermötet i Oslo, där ministrarna diskuterade
hur det nordiska energisamarbetet kan utvecklas. År
2018 tar Sverige över ordförandeskapet inom Nordiska
ministerrådet, samtidigt som Norden står värd för
världens största energiministermöten.
Mötet samlade energiministrar från Sverige, Norge, Danmark, Finland, Island
och Åland och hölls inom ramen för Nordiska ministerrådet.

– Det nordiska energisamarbetet fungerar väl, särskilt utvecklingen av den
gemensamma elmarknaden i Norden. Nu ska vi fortsätta utveckla
samarbetet, bland annat om energiforskning, säger samordnings- och
energiminister Ibrahim Baylan.

Under mötet beslutade ministrarna om ett nytt nordiskt energipolitiskt
samarbetsprogram för åren 2018–2021. Samarbetet omfattar främst
elmarknad, energiforskning, förnybar energi och energieffektivisering.
Programmet har tagits fram utifrån en strategisk genomlysning av det
nordiska energisamarbetet som pekar på möjligheterna att ytterligare stärka
Nordens position och konkurrenskraft genom ökad koordinering och
samverkan inom bland annat energiforskningsområdet.

Sverige tar över nordiska ledarskapet 2018

Nästa år leder Sverige det nordiska energisamarbetet som ordförandeland i
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Nordiska ministerrådet. Vid ministermötet presenterade Ibrahim Baylan de
svenska prioriteringarna och planerna inför ordförandeskapsåret:

Fortsatt utveckling av samarbetet kring den nordiska elmarknaden,
förnybar energi, energieffektivisering och energiforskning.
Dialog kring aktuella EU-processer, inte minst utvecklingen av EU:s
energiunion.
Informationsutbyte och dialog om energipolitikens utveckling i de olika
nordiska länderna och kontakter med Nordens närområden, särskilt de
baltiska länderna.

Utöver dessa prioriteringar ska förslagen i den strategiska genomlysningen
analyseras djupare för att fånga upp ytterligare möjligheter till
vidareutveckling under 2018.

Nordiskt värdskap för världens största
energiministermöten 2018

Det svenska ordförandeskapsåret sammanfaller med att Sverige tillsammans
med Danmark, Finland, Norge, Europeiska kommissionen och Nordiska
ministerrådet står värdar för ministermötena Clean Energy Ministerial och
Mission Innovation i Malmö och Köpenhamn den 23–24 maj 2018. Även
detta lyfte Ibrahim Baylan med sina nordiska kollegor.
– Jag ser fram emot att kunna föra dialog med världens energiministrar och
beslutsfattare på hemmaplan utifrån att vi gemensamt tar ansvar för arbetet
med att utveckla morgondagens hållbara energilösningar. Mötena kommer
också att ge oss fantastiska möjligheter att marknadsföra nordiskt kunnande
inom energiteknologi, säger Ibrahim Baylan.

Nästa års nordiska energiministermöte kommer att hållas i direkt anslutning
till dessa möten, den 22 maj i Lund.



Artikel från Miljödepartementet, Statsrådsberedningen

Svenskt ordförandeskap vid
energitoppmöte driver
energiomställningen framåt
Publicerad 14 november 2017

Samordnings- och energiminister Ibrahim Baylan var
ordförande vid Internationella energibyråns (IEA)
ministermöte den 7–8 november i Paris. På mötet lyftes
svenska prioriteringar om ökat samarbete med
tillväxtländer för att påskynda energiomställningen
globalt.
På IEA:s ministermöte, som hålls vartannat år, samlades energiministrar från
40 länder och ledarna för världens 30 största energiföretag i Paris den 7–8
november. Mötets syfte är att ge inriktning och drivkraft för IEA:s arbete de
kommande åren.

Organisationen har under ledning av exekutivdirektör Dr. Fatih Birol
påbörjat ett moderniseringsarbete inom tre fokusområden: närmare
samarbete med tillväxtländer, IEA som en central aktör för energiteknik och
energieffektivisering samt trygg energiförsörjning anpassat till nya
marknadsförutsättningar. Som ordförande hade Ibrahim Baylan den viktiga
uppgiften att driva på och sammanföra IEA-medlemmarnas intressen inom
dessa områden.

– Vi var tydliga med de svenska prioriteringarna på mötet för IEA att öka sitt
fokus på samarbete med tillväxtländer för att påskynda energiomställningen
globalt, där även digitaliseringens möjligheter spelar stor roll framöver. Våra
insatser gav positiva resultat och det fanns en stor uppslutning bland
medlemsländerna att ta steg framåt inom dessa områden, säger samordnings-
och energiminister Ibrahim Baylan.
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I huvudsak bidrar resultaten från ministermötet till:

Breddat, förstärkt och bättre finansierat samarbete med tillväxtländer,
med fokus på hållbara energisystem.
Ökat samarbete mellan offentlig sektor och näringsliv inom både
investeringar och digitalisering.
Ökad jämställdhet i energisektorn genom att stärka kvinnors ledarskap
och delaktighet i energiomställningen.

Vid ministermötet välkomnades även Mexiko som nästa och 30:e
medlemmen i IEA.



Artikel från Miljödepartementet, Statsrådsberedningen

Regeringen planerar höja
solcellsstödet till 30 procent från
årsskiftet
Publicerad 10 november 2017

I samband med att regeringen presenterade budgeten
för 2018 föreslogs dels en höjning av budgeten för
solcellsstöd, dels att stödandelen ska höjas från
nuvarande 20 procent till 30 procent. Höjningen
planeras att genomföras när budgeten är fastslagen av
riksdagen och gälla från 1 januari 2018.
Solenergi kommer spela en allt viktigare roll i ett framtida hållbart
energisystem. Regeringen vill gynna utbyggnaden av solenergi och ökar
därför solinvesteringsstödet kraftigt. Det stora intresset i kombination med
begränsade resurser har gjort att det byggts upp en kö för tillgång till stödet.

Som en del i budgetpropositionen för 2018 avsätter regeringen drygt 900
miljoner kronor per år under perioden 2018–2020 till investeringsstöd för
solceller.

Regeringen planerar att höja stödandelen för privatpersoner så att alla, både
privatpersoner och företag som investerar i solceller, ska kunna få upp till 30
procent av godkända kostnader i stöd.

Just nu pågår arbetet på Regeringskansliet med att ta fram en revidering av
förordningen om stöd till solceller så att stödandelen för privatpersoner höjs.
Regeringen kommer att besluta om en reviderad förordning när
budgetpropositionen har beslutats av riksdagen. Planen är att den nya
stödnivån ska träda i kraft den 1 januari 2018.
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Privatpersoner som får sina ansökningar beslutade av länsstyrelserna från
och med den 1 januari 2018 kommer därmed att kunna få 30 procent av
kostnaderna i stöd.



Artikel från Miljödepartementet, Statsrådsberedningen

Sverige visar ledarskap för ökad
jämställdhet i energisektorn
Publicerad 08 november 2017

Sverige och Internationella energibyrån IEA stod den 7
november värdar för evenemanget Women in Clean
Energy i Paris för att skapa uppmärksamhet och
engagemang för vikten av att främja kvinnors
deltagande och ledarskap i energiomställningen. Vid
mötet deltog representanter från regeringar,
internationella organisationer och näringslivet.
Att främja kvinnors delaktighet och ledarskap i energisektorns utveckling har
varit en prioriterad fråga för regeringen och samordnings- och energiminister
Ibrahim Baylan under mandatperioden. För att visa ledarskap internationellt
lanserades därför initiativet Clean Energy Education & Empowerment (C3E)
av Sverige tillsammans med Kanada och Italien vid energitoppmötet Clean
Energy Ministerial 8 i Kina i juni 2017.

– Kvinnors delaktighet och ledarskap är inte enbart en fråga om rättvisa, det
är en avgörande strategisk fråga för att vi ska lyckas med
energiomställningen, säger samordnings- och energiminister Ibrahim Baylan.

Evenemanget i Paris var en uppföljning av lanseringen i Kina och var ett
tillfälle att samla aktörer från länder, näringslivet och internationella
organisationer för att skapa ytterligare uppmärksamhet och intresse för
vikten av att främja kvinnors delaktighet och ledarskap i energisektorn.
Mötet inleddes med ett anförande från Annika Viklund, Vattenfall, och Anita
T. Perry, USA. Under förmiddagen hölls även ett antal sessioner där
mötesdeltagarna utbytte tankar och idéer om hur aktörer kan utveckla sitt
samarbete och sin samverkan inom datainsamling, analyser,
karriärutveckling och utmärkelser.
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Intresset för deltagande i C3E bland andra länder och organisationer växer.
Ett antal länder har visat intresse för att gå med i initiativet och kommer
inom kort att ansluta, däribland Australien, Chile, Finland, Österrike och
USA.



Artikel från Miljödepartementet, Statsrådsberedningen

Elnätsavgifterna ska bli mer
skäliga
Publicerad 24 oktober 2017

Energimarknadsinspektionen presenterade idag sina
förslag på hur regelverken kring elnätsavgifterna kan
skärpas, i rapporten Nya regler för elnätsföretagen inför
perioden 2020-2023 som de överlämnat till regeringen.
Elnätsmarknaden är ett naturligt monopol, där kunderna är hänvisade till ett
elnätsföretag. Regeringen menar att utgångspunkten för regleringen är att
säkerställa att kunderna, den svagare parten, betalar skäliga avgifter. Det är
också viktigt att regleringen skapar incitament för långsiktiga investeringar
som säkerställer en effektiv nätdrift som möter framtidens behov och
förutsättningar.

− Energimarknadsinspektionens förslag innebär att kundernas intressen tas
tillvara, samtidigt som de främjar framtida utveckling av elnäten. Ett
förtydligande av regelverket skulle också leda till snabbare, förenklade och
möjligen färre rättsprocesser vilket gynnar alla parter, säger samordnings-
och energiminister Ibrahim Baylan.

Regeringen har under en längre tid följt upp hur regleringen av
elnätsavgifterna tillämpats.

Energimarknadsinspektionens utredning med förslag för en rimlig avkastning
för elnätsverksamheten ska nu skickas på remiss till den 10 januari 2018.
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Artikel från Miljödepartementet, Statsrådsberedningen

Baylan i möten i USA för att främja
energiomställningen
Publicerad 19 oktober 2017

Under sitt besök i USA 10-13 oktober träffade
samordnings- och energiminister Ibrahim Baylan bland
annat USA:s energiminister Rick Perry, representanter
från kongressen, akademin och företag. Samtalen
handlade om Sveriges erfarenheter av
energiomställningen, innovation och tillväxt.
Ibrahim Baylan började sitt USA-besök i Washington D.C. för att bland
annat träffa sin amerikanska motsvarighet Rick Perry, Vita husets rådgivare i
energi- och miljöfrågor samt både republikanska och demokratiska
företrädare i senaten och representanthuset. De bilaterala samtalen handlade
om ökat samarbete på temat energieffektivisering samt forskning och
innovation.

– Mina amerikanska kollegor är pragmatiska och samtalen har varit
konstruktiva, trots våra regeringars olika syn på energi- och klimatfrågor,
säger samordnings- och energiminister Ibrahim Baylan.

Efter Washington D.C. gick resan vidare till New York. Där höll Ibrahim
Baylan ett öppningsanförande vid konferensen Innovate46 som kopplar ihop
svensk innovation med amerikanska investerare. Där lyfte han, tillsammans
med Tillväxtverket och Energimyndigheten, särskilt nio svenska
exportföretag.

Utöver detta träffade Ibrahim Baylan en representant från Microsoft för att
prata om vad näringslivet kan göra för att skynda på energiomställningen och
vad digitalisering ger för möjligheter i den.
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– Jag är imponerad av hur amerikanska storbolag har tagit ställning mot att
USA kanske drar sig ur Parisavtalet. Jag och mina kollegor har tidigare
skickat ett brev till dem om att Sverige har ren energi och att vi välkomnar
dem att investera i Sverige, säger Ibrahim Baylan.



Artikel från Miljödepartementet, Statsrådsberedningen

Strategi för flexiblare elsystem och
fler smarta elnät-företag
Publicerad 15 september 2017

Forum för smarta elnät har lanserat en strategi för ökad
flexibilitet i elsystemet genom smarta elnät. Vid
lanseringen den 14 september talade samordnings- och
energiminister Ibrahim Baylan som är ordförande för
forumets styrgrupp.
Målet är att strategin ska bidra till ett mer flexibelt elsystem bland annat
genom att förenkla för svenska företag att utveckla tjänster och produkter
för smarta elnät. Regeringen ser strategin som ett viktigt inspel till de tidigare
utredningar som har gjorts på området för smarta elnät och som regeringen
avser att ta ställning till.

– Ett flexibelt elsystem är en viktig del i utvecklingen mot ett hållbart och
säkert energisystem är. För att åstadkomma det vill vi skapa goda
förutsättningar för aktiva kunder, nya aktörer och för befintliga aktörer att
bidra. Den strategi som Forum för smarta elnät har tagit fram är ett viktigt
underlag i regeringens fortsatta arbete, säger samordnings- och
energiminister Ibrahim Baylan.

Strategin identifierar fyra områden som är förutsättningar för utvecklingen
av tjänster och produkter inom smarta elnät och områden som behöver
utvecklas för att nå en ökad flexibilitet i elsystemet genom smarta elnät:

Ge förutsättningar för nya affärsmodeller och flexibla tjänster
Utveckla marknaden för systemtjänster
Åtgärder inom IT-säkerhet och integritet
Information och kunskapshöjande åtgärder
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Strategin har tagits fram av en arbetsgrupp med representanter från
näringslivet och berörda myndigheter. Tillsammans med aktörer i branschen
har gruppen gått igenom hinder, möjligheter och drivkrafter på den svenska
energimarknaden. Arbetet har mynnat ut i 20 rekommenderade aktiviteter.



Artikel från Miljödepartementet, Statsrådsberedningen

Sverige ska nå 50 %
energieffektivisering – arbetet har
inletts
Publicerad 23 augusti 2017

Samordnings- och energiminister Ibrahim Baylan höll i
veckan ett rundabordssamtal med ett 20-tal företrädare
för olika branscher. Ämnet för samtalet var
energieffektivisering. Vid mötet överlämnade Baylan ett
uppdrag till Energimyndigheten om att ta fram
sektorsvisa strategier för hur Sverige ska nå målet om
50 procent effektivare energianvändning till år 2030.
- Det är viktigt att vi satsar på energieffektivisering av flera skäl. Ett
effektivt utnyttjade av energi har både ekonomiska fördelar och bidrar till
positiva miljö- och klimatmässiga effekter. Jag ser att vi behöver en bred
förankring och engagemang hos olika aktörer för att kunna nå målet om 50%
energieffektivisering, säger samordnings- och energiminister Ibrahim Baylan.

Det var i december 2016 som de fem partierna från
Energiöverenskommelsen även kunde besluta om ett gemensamt mål för
Sverige om 50 % effektivare energianvändning till år 2030.

Enligt uppdraget till Energimyndigheten ska de i samråd med berörda
myndigheter och tillsammans med olika branscher formulera så kallade
sektorsstrategier för energieffektivisering. För att inleda arbetet hade
samordnings- och energiminister Baylan bjudit in ett antal nyckelaktörer från
olika delar av samhället. De gav sin bild av hur olika branscher kan bidra till
arbetet och identifierade några hinder som behöver övervinnas för att öka
takten i arbetet med energieffektivisering i Sverige.
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– Energieffektivitet är en affärsmässigt viktig fråga för industrin och vi
välkomnar en fortsatt dialog med Energimyndigheten. För att minska CO2-
utsläppen inom stålindustrin kommer det att krävas en ökad tillgång på
fossilfri energi, säger SSAB vd Martin Lindqvist.

– Energibolagen är möjliggörare för energieffektivisering hos kunderna
genom partnerskap och samverkan, säger Halmstad energis vd Monica
Karlsson.

– Svenska handelsföretag har ett stort engagemang för miljö- och
hållbarhetsfrågor. För företagen är arbetet med effektivisering av
energianvändningen även en fråga om lönsamhet och om att vara
konkurrenskraftiga även i framtiden, säger Karin Johansson, vd på Svensk
Handel.

Energimyndigheten ska nu tillsammans med olika
branscher/samhällssektorer formulera strategier för arbetet med
energieffektivisering. Deras första delrapport kommer i början av 2018.



Artikel från Miljödepartementet, Näringsdepartementet,
Statsrådsberedningen, Utbildningsdepartementet

Fortsatt satsning på
energieffektivisering och ökad
trygghet för studerande vid
sjukdom
Publicerad 06 juli 2017

Regeringen fortsätter att förverkliga och genomföra
Energiöverenskommelsen. Energimyndigheten får i
uppdrag att skapa en tidig dialog med olika branscher
och ta fram sektorsstrategier för energieffektivisering.
Det var en av nyheterna som presenterades på
regeringens sommarfika den 6 juli.
Sommarfikat var det första för i år och leddes av statsminister Stefan Löfven,
som redogjorde för de inrikes resor han gör denna vecka.
Han sa att de han träffat under sina resor ger uttryck för ett behov av
investeringar.

Han talade om de satsningar regeringen gör för att öka tryggheten och
välfärden, genom investeringar i bland annat jämlik skola, bra sjukvård i hela
landet, polisen och arbetet för att förebygga och motverka terrorism.

Satsningar på energieffektivisering

Regeringen fortsätter att genomföra Energiöverenskommelsen.
Energimyndigheten får i uppdrag att skapa en tidig dialog med olika
branscher och ta fram sektorsstrategier för energieffektivisering. Strategierna
ska bidra till att förverkliga nationella politiken om 50 procent effektivare
energianvändning till år 2030.
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Pressmeddelande: Regeringen satsar på energieffektivisering

Ökad trygghet för studerande vid sjukdom

Regeringen har i dag beslutat om ett paket för att öka studerandes trygghet
vid sjukdom. Från den 1 juli 2018 blir det möjligt för studerande att, vid
särskilda skäl, vara deltidssjukskrivna med heltidsersättning inom
studiemedelssystemet. Regeringen tillsätter också en utredning med uppdrag
att ta fram åtgärder för att öka tryggheten för studerande vid sjukdom och
främja effektivare studier.

Pressmeddelande: Ökad trygghet för studerande vid sjukdom

Kvalitetssäkring av forskning

Regeringen har beslutat att ge Universitetskanslersämbetet (UKÄ) flera nya
uppdrag som syftar till att förbättra uppföljningen och utvärderingen av den
offentligt finansierade forskningen. UKÄ får ett samlat ansvar för
kvalitetssäkring av hela högskolans verksamhet. Målet är att öka kvaliteten
på forskningen.

Pressmeddelande: Kvalitetssäkringen av forskningsmiljarder förstärks

Ny webbplats ska underlätta för utländska företag att
komma in på byggmarknaden

Många utländska aktörer väljer i dag att inte lämna anbud i Sverige för att
det är svårt att få fram relevant information om vilka byggregler som gäller.
Regeringen beslutade därför i dag att ge Boverket i uppdrag att inrätta en ny
webbplats för utländska byggherrar, där byggreglerna översatts till andra
språk. Till en början till engelska, men senare kan uppdraget utvidgas till fler
språk.

Pressmeddelande: Lättare för utländska företag att komma in på
byggmarknaden

Satsning på innovationsutveckling i livsmedelssektorn

Regeringen beslutade i dag om 1 miljon kronor till Region Skåne för att
genomföra insatser som stärker och kan utveckla innovationer och



innovativa företag i livsmedelskedjan. Syftet med stödet är att främja en
hållbar tillväxt och ökad konkurrenskraft i små- och medelstora
livsmedelsföretag i regionen.

Dagens beslut kompletterar de satsningar på 78 miljoner kronor för att stärka
forskning och innovation inom livsmedelssektorn, som regeringen fattade
beslut om i juni.

Pressmeddelande: Regeringen satsar på innovationsutveckling i
livsmedelssektorn

 



Artikel från Miljödepartementet, Statsrådsberedningen

Stärkta samarbeten under
energiministermöte i Kina
Publicerad 14 juni 2017

Samordnings- och energiminister Ibrahim Baylans resa
till Peking i juni bidrog till stärkta relationer med flera av
världens största ekonomier och gav möjligheter att lyfta
fram svensk kunskap och svenska företag. En
handlingsplan slöts även för Sveriges fortsatta bilaterala
energisamarbete med Kina.
Två tredjedelar av världens utsläpp av växthusgaser kommer från
energisektorn. Den globala omställningen till hållbar energi är avgörande för
att uppnå målen i Parisavtalet. För att skynda på den utvecklingen samlades
energiministrarna från världens största ekonomier i Peking den 6-8 juni 2017
inom ramen för de två multilaterala samarbetena Clean Energy Ministerial
(CEM) och Mission Innovation (MI), där den kinesiska regeringen stod som
värd.

Samordnings- och energiminister Ibrahim Baylan representerade Sverige och
deltog i ministersamtal och aktiviteter under veckan, samt bilaterala möten
med bland andra USA:s energiminister Rick Perry, Kinas forskningsminister
Wan Gang och chefen för Asian Infrastructure Investment Bank (AIIB) Jin
Liqun.

– Samarbete är den enda vägen framåt för att klara av klimatutmaningen och
omställningen till hållbar energi. Samtalen under veckan i Peking bekräftade
att Sverige har gemensamma intressen med flera andra länder och att det
finns goda möjligheter att utveckla våra bilaterala samarbeten på vägen mot
ett hållbart energisystem, säger samordnings- och energiminister Ibrahim
Baylan.
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Ibrahim Baylan lanserade även initiativet C3E som ska lyfta och stärka
kvinnors ledarskap och delaktighet i energiomställningen. Tillsammans med
EU-kommissionens vice-ordförande Maroš Šefčovič annonserade Ibrahim
Baylan även att nästa års ministermöten äger rum i Malmö och
Köpenhamnden 23-24 maj, under gemensamt värdskap av EU, de nordiska
länderna och Nordiska ministerrådet.

Svensk-kinesiskt energisamarbete tar fart

Under veckan följde samordnings- och energiminister Ibrahim Baylan och
Kinas energiminister Nur Bekri upp det samförståndsavtal om svensk-
kinesiskt samarbete på energiområdet som länderna undertecknade i mars
2017 genom att underteckna en handlingsplan för de närmaste åren.
Samarbetet ska enligt handlingsplanen fokusera särskilt på genomförande av
insatser, aktiviteter och dialog tillsammans med myndigheter, forskare och
industri inom:

Främjande och utveckling av förnybar energiteknik inom vindkraft,
solenergi och lagringsteknik
Energieffektiv och miljövänlig teknik för hållbart stadsbyggande
Utveckling av teknik för smarta elnät och effektiv elöverföring

Tillsammans med Sveriges ambassadör till Kina, Anna Lindstedt, och flera
svenska företag invigde Ibrahim Baylan även Energimyndighetens satsning
Cleantech Hubs i Kina.

– Jag tror att Energimyndighetens Cleantech Hubs skapar goda möjligheter
för svenska företag att expandera på olika marknader. Ökade affärsrelationer
mellan svenska och kinesiska bolag inom cleantech hjälper till att bidra till
våra gemensamma mål, säger Ibrahim Baylan.

Programmet Cleantech Hubs ska långsiktigt främja och sprida världsledande
svenska innovationer inom förnybar energi och energieffektivisering på den
globala marknaden.



Artikel från Miljödepartementet, Statsrådsberedningen

Världens största
energiministermöten hålls nästa år
i Malmö och Köpenhamn
Publicerad 14 juni 2017

Den 23-24 maj 2018 kommer Sverige tillsammans med
Danmark, Finland, Norge, Europeiska kommissionen
och Nordiska ministerrådet stå värdar för
ministermötena Clean Energy Ministerial (CEM) och
Mission Innovation (MI) i Malmö och Köpenhamn.
Ministermötena hålls den 23-24 maj 2018 på temat Energy Integration and
Transition med fokus på utvecklingen och spridningen av energiteknik för
framtidens behov. Under mötena samlas energiministrar för världens främsta
energinationer och företrädare för näringsliv, forskning, civilsamhället och
internationella organisationer. Tillsammans arbetar de mot det gemensamma
målet att skynda på omställningen till hållbar energi.

– Energiomställningen behöver, precis som klimatutmaningen, lösas
gemensamt. Vi som är värdar för 2018 års ministermöten ser ett stort värde i
att tillsammans driva på utvecklingen av nya energitekniker. Genom att ligga
i framkant i forskning, utveckling och kommersialisering på energiområdet
skapas nya jobb och tillväxt i Sverige och globalt, säger samordnings- och
energiminister Ibrahim Baylan.

I juni 2017 var Kina värdar för det åttonde ministermötet inom samarbetet
Clean Energy Ministerial (CEM8) och det andra inom samarbetet Mission
Innovation (MI-2) i Peking. Nästa år kommer alltså det nionde Clean Energy
Ministerial (CEM9) och det tredje Mission Innovaiton (MI3) hållas i Malmö
och Köpenhamn.
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Under veckan den 22-25 maj 2018 kommer det även att hållas ett flertal
relaterade konferenser och seminarier i Öresundsregionen i samband med
ministermötena CEM9 och MI-3.



Artikel från Miljödepartementet, Statsrådsberedningen

Nytt internationellt samarbete ska
lyfta och stärka kvinnors roll i
energiomställningen
Publicerad 09 juni 2017

Den 8 juni lanserade samordnings- och energiminister
Ibrahim Baylan initiativet Clean Energy Education and
Empowerment (C3E) vid Clean Energy Ministerial 8 i
Peking. C3E ska bidra till att främja kvinnors ledarskap
och delaktighet i energiomställningen.
Initiativet Clean Energy Education and Empowerment (C3E) blir ett av de
första internationella initiativen på energiområdet som har fokus på frågan
om kompetensförsörjning och särskilt fokus på att stärka kvinnors ledarskap
och delaktighet på energiområdet. Sverige är ett av de länder som stöttar
initiativet finansiellt under uppstarten.

– För mig är energisektorns attraktionskraft en strategisk framtidsfråga. Om
vi ska klara av den globala omställningen till en mer hållbar energiförsörjning
räcker det inte att sektorn bara attraherar talanger från halva befolkningen,
säger samordnings- och energiminister Ibrahim Baylan.

I början är de prioriterade samarbetsområdena datainsamling, analyser och
erfarenhetsutbyte om insatser för att främja kvinnors ledarskap på
energiområdet genom exempelvis erfarenheter av utmärkelser och
mentorsprogram. Inom C3E är samarbeten med andra internationella och
nationella initiativ samt samarbeten med näringslivet högt prioriterade.

Sverige, Kanada och Italien är initiativtagare till samarbetet C3E och
samarbetet kopplas nu till Internationella energibyrån (IEA) i Paris. Där
kommer C3E att ingå i ett nätverk med 6 000 experter från hela världen. Fler
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länder har redan visat intresset att delta i samarbetet. Temat att stärka
kvinnors ledarskap och delaktighet i energisektorn blir även en prioriterad
fråga för kommande energiministermöten.



Artikel från Miljödepartementet, Statsrådsberedningen

Ibrahim Baylan förbereder inför
svenskt ordförandeskap vid
internationellt energimöte
Publicerad 05 juni 2017

Samordnings- och energiminister Ibrahim Baylan
träffade Internationella energibyråns (IEA)
exekutivdirektör Fatih Birol den 2 juni i Stockholm.
Mötet var ett led i förberedelserna inför IEA:s
ministermöte i november 2017 där Ibrahim Baylan är
ordförande.
Mötet med Fatih Birol i Stockholm är en del av förberedelserna inför
samordnings- och energiminister Ibrahim Baylans ordförandeskap vid IEA:s
ministermöte i Paris 7-8 november 2017. Under mötet fick Ibrahim Baylan
en lägesuppdatering om arbetet med ministermötet och de båda diskuterade
ministermötets agenda och upplägg.

– IEA:s arbete spelar en mycket viktig roll i energiomställningen och är
viktig för det globala klimatarbetet. Organisationen har sin bas i
världsledande statistik, analys och policyunderlag vilket möjliggör dialog på
energiområdet med många av världens viktiga energinationer. I och med
Sveriges ordförandeskap vid ministermötet får Sverige en nyckelroll i arbetet
att driva IEA:s agenda och den globala energiagendan framåt, säger
samordnings- och energiminister Ibrahim Baylan.

Fokus för ministermötet kommer att vara försörjningstrygghet under nya
marknadsförutsättningar, arbetet med energiomställningen genom förnybar
energi samt energieffektivisering och nya energiteknologier. Ministrarna
kommer även att diskutera stärkt globalt samarbete, framförallt med
tillväxtekonomier i relation till det globala klimatarbetet. En särskild del av
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mötet ägnas åt diskussioner och strategier med näringslivet.

Ministermötet samlar energiministrarna från IEA:s 29 medlemsländer, 10
partnerländer och ett 30-tal näringslivsföreträdare inom Energy Business
Council.

– Jag ser fram emot IEA:s minsitermöte i höst. Förnybar och effektiv
energianvändning är nyckeln till att lösa klimatutmaningen. Och precis som i
arbetet att bromsa den globala uppvärmningen behöver energiomställningen
lösas gemensamt med världens länder, säger Ibrahim Baylan.



Artikel från Miljödepartementet, Statsrådsberedningen

Ibrahim Baylan uppmärksammar
Belysningsutmaningen
Publicerad 05 maj 2017

Belysningsutmaningen fyller 1 år och för att fira detta
besökte samordnings- och energiminister Ibrahim
Baylan Gröna Lund, en av de senaste aktörerna att gå
med i satsningen. Mycket har hänt sedan satsningen
lanserades för ett år sedan och i dag är aktörer från
både offentlig och privat sektor anslutna.
I maj 2016 lanserade Ibrahim Baylan Belysningsutmaningen. Sedan dess
finns en plattform för offentliga och privata aktörer att jobba tillsammans
och se till att Sverige är drivande i arbetet med att utveckla och sprida
morgondagens belysningslösningar.

– Det sker en spännande teknisk förändring på belysningsområdet. Min
förhoppning är att vi genom Belysningsutmaningen hittar en form för hur det
offentliga och privata kan arbeta tillsammans. Det kan också bli ett exempel
på hur energiomställningen kan användas till att skapa tillväxt och jobb,
säger samordnings- och energiminister Ibrahim Baylan.

2017 anslöt sig Gröna Lund till Belysningsutmaningen som en del i sitt
hållbarhetsarbete. Nöjesparken har satt som mål att byta ut alla 17 000
belysningspunkter till LED-belysning.

Erfarenheterna från det första året med Belysningsutmaningen visar att det
finns flera olika skäl att satsa på effektiv belysning, bland annat att få
minskade utgifter och att den snabba utvecklingen av belysningstekniken har
bidragit till att skapa nya möjligheter till ljusdesign. Den ökade efterfrågan på
bättre belysning har också skapat nya möjligheter att ljussätta skol- och
sjukhuslokaler, vilket kan få goda sociala följdeffekter.
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Energimyndigheten har, som en del av regeringsuppdraget att genomföra
Belysningsutmaningen, genomfört en rad aktiviteter under året. Myndigheten
för en nära dialog med kommunala energi- och klimatrådgivare för att nå ut
till svenska konsumenter och upplysa om den nya teknikens fördelar. De
arbetar även nära Upphandlingsmyndigheten för att stödja offentliga och
privata aktörer i upphandlingen av effektiv och kvalitativ belysning.



Artikel från Statsrådsberedningen

Ibrahim Baylan leder regeringens
arbete mot segregation
Publicerad 02 maj 2017 Uppdaterad 02 maj 2017

Medborgare och aktörer som verkar inom socialt utsatta
områden vill se långsiktighet och varaktig förändring.
Därför behöver permanenta insatser göras och den
befintliga strukturen stärkas istället för fler kortsiktiga
projekt. Det menar Ibrahim Baylan, samordnings- och
energiminister, med uppdrag att leda och samordna
regeringens insatser mot segregation.
Du leder regeringens arbete med att samordna insatserna mot
segregation. Vad innebär din roll?

Min roll innebär att se hur vi kan koordinera det arbete och de insatser som
regeringen redan gör ännu bättre. Vi behöver få igång en process hur vi kan
samverka och det är många departement iblandade i lösningarna mot
segregation. Det finns ingen enkel lösning och det handlar om många olika
områden till exempel utbildning, arbete och civila samhället.

En statlig delegation har nyligen tillsatts som ska arbeta med
regeringens långsiktiga reformprogram. Vilken är den viktigaste
uppgiften för delegationen? När ska deras arbete vara klart?

För det första, att medverka till långsiktiga lösningar. För det andra att öka
koordineringen och samverkan av insatser. Hittills har insatserna ibland
spretat, den ena handen vet inte vad den andra gör på samma ort eller i
samma område. Vi ska bli bättre på att koordinera lösningar och vi behöver
mycket mer av samlade insatser i framtiden. Jag hoppas på en bättre
koordinering från alla håll. Delegationen kommer att arbeta åtminstone fram
till år 2025, eftersom det är viktigt med långsiktighet i det här arbetet.
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Du gör många resor inom Sverige till socialt utsatta områden. Vilka
lärdomar drar du från dina resor?

Det pågår många positiva saker som tyvärr inte syns på grund av de horribla
dåd och brott som begås. Jag upplever att det finns en tydlig trötthet på
projekt och kortsiktiga insatser. Medborgare och aktörer som verkar inom
dessa områden vill se långsiktighet och varaktig förändring. Vi ser även i de
nationella utvärderingarna att projektformen på insatser är ett problem.
Därför har jag dragit slutsatsen att regeringen behöver permanenta insatser
och stärka befintlig struktur istället för fler kortsiktiga projekt. En annan
lärdom är hur stort lokalt engagemang det finns i dessa områden och
fantastiska eldsjälar. Dessa ska ha stor beröm och vi behöver ta till vara på
dem ännu mer.

Segregation och klyftor finns på många olika områden i samhället och
tar sig många olika uttryck. Det handlar många gånger om svåra och
problematiska situationer för enskilda personer. Tycker du det svårt att
tänka positivt inför framtiden?

Nej, tvärtom. Rent personligt, kan jag säga att det finns nästan inget av det
jag ser eller hör som jag inte själv har varit med om då jag själv har vuxit upp
i ett socialt utsatt område. Jag är i grunden optimist och fullständigt
övertygad om att de problem vi har går att lösa. Sverige är ett starkt
samhälle, och med rätt insatser och rätt engagemang kan vi lösa problemen.

Att bryta segregationen är en av regeringens viktigaste uppgifter, men
vilket ansvar har individen? Kan föräldrar och unga vuxna bidra till att
förbättra situationen i socialt utsatta områden?

Vi är ett samhälle med mycket resurser men samtidigt måste samhället ställa
upp bättre än vad vi har gjort hittills. När regeringen nu stärker välfärden på
olika sätt måste människor själva ta sitt ansvar. Jag vill nämna språket som
ett exempel. Att lära sig svenska är A och O, och människor måste våga att
ta chansen.



Artikel från Miljödepartementet, Statsrådsberedningen

EU:s framtida energipolitik i fokus
Publicerad 27 februari 2017 Uppdaterad 27 februari 2017

På rådsmöte i Bryssel 27 februari diskuterade
energiministrarna omställningen av EU:s energisektor
till ren energi. Diskussionerna fördes mot bakgrund av
kommissionens lagförslag om energieffektivisering,
förnybar energi och EU:s elmarknad.
Energiministrarna diskuterade kommissionens förslag "Ren energi för alla i
Europa". Det är ett omfattande lagförslag som bland annat
rör energieffektivisering och förnybar energi, inklusive bioenergi. Det
handlar också om hur EU:s framtida gemensamma elmarknad ska se ut.
Sverige välkomnar att det tas konkreta steg mot att genomföra EU:s
energiunion, inte minst mot bakgrund av ambitionen i klimatavtalet från
Paris.

- Det pågår ett fantastiskt arbete inom EU mot renare energi,
energieffektivisering och billigare energi, sade energiminister Ibrahim Baylan
i samband med mötet.

Ministrarna fick också ta del av kommissionens andra meddelande om
tillståndet i Energiunionen. Meddelandet innehåller en bedömning av hur det
går med genomförandet av energiunionen och de framsteg som görs.

Samordnings- och energiminister Ibrahim Baylan representerade Sverige och
intervjuades av TT före mötet.
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Artikel från Miljödepartementet, Statsrådsberedningen

Sverige och Indonesien har
tecknat avtal om energisamarbete
Publicerad 23 februari 2017 Uppdaterad 23 februari 2017

Samordnings- och energiminister Ibrahim Baylan har på
regeringens vägnar undertecknat det första
samförståndsavtalet mellan Sverige och Indonesien på
energiområdet. Avtalet fokuserar på samarbete inom
förnybar energi och energieffektivisering.
Samordnings- och energiminister Ibrahim Baylan träffade den 17 februari sin
indonesiska motpart, energiminister Ignasius Jonan, för överläggningar. De
undertecknade ett nytt bilateralt samarbetsavtal på energiområdet för att
stärka samarbetet inom forskning och innovation, handel och investeringar,
samt utveckling av regelverk och styrmedel.

- Sverige och Indonesien ligger långt ifrån varandra geografiskt och befinner
sig på många sätt i olika situationer. Men i Indonesien har Sverige en nära
partner för att möta flera av de globala utmaningar vi står inför nu. Genom
samarbetet kan vi minska utsläppen från sektorn och se till att utvecklingen
av hållbar energi blir en motor i ekonomin, säger Ibrahim Baylan.

Ett första konstituerande arbetsgruppsmöte hölls, där Sverige
representerandes av Energimyndighetens generaldirektör Erik Brandsma.
Berörda departement och myndigheter ska nu i nära dialog med andra
relevanta aktörer från båda länderna samlas kring ett antal gemensamma
projekt.

Indonesien ökar andelen förnybar energi

Den indonesiska regeringen har satt som mål att till 2025 ska andelen
förnybar energi vara 25 procent (idag 6-7 procent). Samtidigt är en stor
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utmaning för landet att säkerställa att fler människor får tillgång till
elektricitet och till en rimlig kostnad. För detta arbete välkomnar Indonesien
därför ett närmare samarbete med andra länder inom forskning och om
policy kopplat till förnybar energi och energieffektivisering.



Artikel från Miljödepartementet, Statsrådsberedningen

EU:s energiministrar diskuterar
ren energi
Publicerad 22 februari 2017 Uppdaterad 22 februari 2017

Omställningen av EU:s energisektor till ren energi i
Europa. Det ska energiministrarna diskutera på
rådsmötet i Bryssel 27 februari. Till grund för
diskussionen ligger EU-kommissionens förslag om
energieffektivisering, förnybar energi och en ny
elmarknadsdesign.
Kommissionen presenterade hösten 2016 ett paket med förslag kallat "Ren
energi för alla i Europa". Energiministrarna ska inför fortsatta förhandlingar
ge sin syn på paketet som innehåller förslag om energieffektivisering och
byggnaders energiprestanda, förnybar energi, en ny elmarknadsdesign och
ett övergripande styrningssystem för EU:s energiunion.

Regeringen stödjer energipaketet. Regeringen stödjer också förslaget att höja
målet för energieffektivisering till 30% och att göra det bindande.

Rapport om tillståndet i energiunionen

Utöver det ska kommissionen informera om framsteg i arbetet med EU:s
energiunion.

Samordnings- och energiminister Ibrahim Baylan representerar Sverige vid
rådsmötet.
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Artikel från Statsrådsberedningen

Socialt entreprenörskap på
samordnings- och
energiministerns agenda
Publicerad 30 januari 2017 Uppdaterad 30 januari 2017

Samordnings- och energiminister Ibrahim Baylan gjorde
den 27 januari ett besök på stiftelsen Norrsken
Foundation i Stockholm som arbetar för socialt
entreprenörskap med fokus på digital teknik.
– Digitalisering är i dag en av våra starkaste krafter för samhällsförändring.
Syftet med besöket på stiftelsen var att lära mig mer om hur det går att
använda digitalisering och ny teknik för att bryta segregationen, säger
Ibrahim Baylan.

Under besöket på Norrsken Foundation träffade han stiftelsens medarbetare
som bland annat skapar digitala plattformar som förbättrar etablering och
integration genom att sammanföra nyanlända med svenska företag.

– Att bryta segregationen är en av Sveriges stora utmaningar. Ska vi lyckas
behöver hela samhället bidra samtidigt som vi ska utnyttja ny kunskap och
nya verktyg. Norrsken Foundation gör ett spännande arbete med att lösa
samhällsproblem med digital teknik, säger Ibrahim Baylan.

Samordningsministern fick också möjlighet att ta del av stiftelsens konkreta
arbete i hur man tar fram och utvecklar appar för mobiltelefoner.

– En grundsten i den svenska modellen är ett samhälle som håller ihop.
Regeringen har från dag ett prioriterat arbetet för minskad segregation
genom kraftfulla investeringar i jobb, utbildning och brottsbekämpning, säger
Ibrahim Baylan.
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Artikel från Miljödepartementet, Statsrådsberedningen

Nya energiförslag i fokus på möte i
Bryssel
Publicerad 13 december 2016 Uppdaterad 13 december 2016

EU:s energiministrar diskuterade för första gången
kommissionens nya förslag om EU-lagstiftning på
energiområdet. Det är ett omfattande paket med förslag
om bland annat energieffektivisering, förnybar energi
och en ny elmarknadsdesign. Rådsmötet ägde rum i
Bryssel den 5 december.
EU-kommissionen presenterade nyligen flera viktiga förslag inom ramen för
EU:s energiunion. Det är ett led i att revidera en stor del av EU-lagstiftningen
på energiområdet. Bland annat föreslår kommissionen ett mål för
energieffektivisering på 30 procent till år 2030.

- Sverige stöder energiförslag som leder till att vi uppfyller 2030-målen för
förnybar energi och energieffektivisering. Det är centralt om vi ska vara
världsledande när det gäller energieffektivisering och förnybart, sade
Ibrahim Baylan vid mötet.

En tryggad gasförsörjning

I en policydebatt avhandlade ministrarna EU:s gasförsörjning och frågor
kring obligatoriskt regionalt samarbete, solidaritet och informationsutbyte
gällande kommersiella kontrakt på gasförsörjningsområdet i EU.

Sverige uttalade ett stöd för ett obligatoriskt regionalt samarbete och ställde
sig positivt till ordförandeskapets förslag om solidaritet och
informationsutbyte på gasområdet.
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Artikel från Miljödepartementet, Statsrådsberedningen

Ministrar diskuterar nytt
energiförslag
Publicerad 02 december 2016 Uppdaterad 05 december 2016

EU:s energiministrar diskuterar för första gången
kommissionens nya lagstiftningspaket på
energiområdet. Paketet omfattar bland annat förslag om
energieffektivisering och förnybar energi. En annan
diskussion handlar om regionalt samarbete på området
gasförsörjning i EU. Rådsmötet äger rum i Bryssel den
5 december.
EU-kommissionen presenterade den 30 november ett stort paket med förslag
på ny EU-lagstiftning inom energiunionen. Energiministrarna får en
presentation av förslaget och ges därefter tillfälle att diskutera det.

− Från svensk sida välkomnar vi att konkreta steg nu tas för att genomföra
Energiunionens målsättningar, inklusive förslaget att höja målet för
energieffektivisering till minst 30 procent, säger energiminister Ibrahim
Baylan inför rådsmötet.

Samarbete om gasförsörjningen i EU

Ministrarna ska i en policydebatt diskutera kommissionens
förordningsförslag med åtgärder för en trygg naturgasförsörjning i EU. Det
slovakiska ordförandeskapet har bett ministrarna att ge sin syn på
obligatoriskt regionalt samarbete, solidaritet och informationsutbyte om
kommersiella gaskontrakt.

Energiminister Ibrahim Baylan representerar Sverige vid rådsmötet.
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Artikel från Miljödepartementet, Statsrådsberedningen

Ibrahim Baylan i möte med Norges
energiminister
Publicerad 15 november 2016 Uppdaterad 15 november 2016

Samordnings- och energiminister Ibrahim Baylan
träffade Norges olje- och energiminister Tord Lien under
tisdagen den 15 november. På dagordningen stod
frågor på energiområdet som berör både Sverige och
Norge, bland annat diskuterades det gemensamma
elcertifikatsystemet.
- Vi har ett gott samarbete med Norge kring vår gemensamma
elcertifikatsmarknad och jag är säker på att det kommer att vara så även i
denna fråga om samråd för att sätta upp ett nytt mål till 2030 inom vår
gemensamma marknad. Jag är övertygad att detta innebär fördelar för
aktörerna i elcertifikatsystemet i båda länder, säger samordnings- och
energiminister Ibrahim Baylan.

- Jag är glad för den goda dialogen som jag har med samordnings- och
energiminister Ibrahim Baylan, och jag sätter ett stort värde på att han
kommer till Norge. Norge och Sverige har ett tätt samarbete på
energiområdet, bland annat vad gäller det gemensamma elcertifkatsystemet
och vi är angelägna om att hitta goda lösningar för elcertifikatsystemets
framtid och vill fortsätta samtalen, säger olje- och energiminister Tord Lien.

Norge och Sverige har sedan 1 januari 2012 haft en gemensam marknad för
elcertifikat. Länderna har även ett gemensamt mål för förnybar elproduktion
inom det gemensamma elcertifikatsystemtet, som är 28,4 TWh till 2020.
Samarbetet regleras i ett avtal mellan länderna. I den svenska
energiöverenskommelsen från juni 2016 ingår att elcertifikatssystemet ska
förlängas och utökas med 18 TWh nya elcertifikat till 2030. Enligt avtalet
mellan Sverige och Norge om en gemensam marknad för elcertifikat ska
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Sverige, som vill införa ett nytt mål för perioden efter 2020, samråda med
Norge.



Artikel från Miljödepartementet

Ökat samarbete på agendan när
Ibrahim Baylan tog emot Indiens
energiminister
Publicerad 04 november 2016 Uppdaterad 04 november 2016

Utökat samarbete och ökad handel mellan Sverige och
Indien diskuterades mellan samordnings- och
energiminister Ibrahim Baylan och Indiens
energiminister Piyush Goyal den 1-3 november i
Stockholm.
I oktober 2016 besökte Ibrahim Baylan Indien tillsammans med en
företagsdelegation inom satsningen Team Sweden Energy. Besöket var en
uppföljning på statsminister Löfvens möte med premiärminister Modi i
februari tidigare i år i den indiska staden Mumbai. Redan då stod det klart att
energi skulle bli ett av flera framträdande strategiska samarbetsområden
mellan länderna, inte minst i ljuset av att 400 miljoner indier helt saknar
tillgång till el och att landet har för avsikt att fyrdubbla energikonsumtionen
under de kommande 18 åren.

På inbjudan av Baylan besökte därför Indiens energiminister Piyush Goyal
Sverige den 1-3 november 2016, tillsammans med en stor
näringslivsdelegation och företrädare för indiska departement och
myndigheter. Indiens kraftiga urbanisering, moderninsering och ekonomiska
utveckling har skapat en stor efterfrågan på smarta och hållbara
energilösningar. Tillsammans diskuterade man därför sätt att kraftfullt öka
intensiteten i det samarbete som redan pågår mellan Indien och Sverige inom
samförståndssavtalet på energiområdet från 2010. Det är också ett led i att
genomföra de åtaganden som länderna har inom ramen för klimatavtalet från
Paris.
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Under delegationens besök organiserades rundabordssamtal inom svenska
styrkeområden som gröna investeringar och finansiering, smarta elnät,
smarta städer, elektromobilitet, avfallshantering och avfallsförbränningen
samt energieffektiv, digitaliserad och hållbar gruvdrift. Flera av de små- och
medelstora företag som Energimyndigheten under en längre tid har arbetat
med att introducera i Indien fick möjlighet att presentera sina lösningar för
minister Goyal och den indiska delegationen. Även stora svenska företag
som redan finns på plats i Indien men som vill stärka sin närvaro fick
möjlighet att visa upp vad de har att erbjuda.

Utöver att delta i rundabordssamtal besökte delegationen även Hammarby
sjöstad, där Stockholm stads miljöborgarråd Katarina Luhr tog emot dem.
Därefter besökte delegationen Atlas Copcos huvudkontor och provgruva i
Sickla och Fortum Värmes avfallsförbränningsanläggning i Brista
tillsammans med samordnings- och energiministerns statssekreterare Nils
Vikmång.

De bilaterala samtalen mellan Baylan och Goyal mynnade ut i
samarbetsmöjligheter inom fler områden, exempelvis vattenkraft och smarta
elmätare. Det är områden som relaterar till Indiens behov och de lösningar
svenska, innovativa företag kan erbjuda.



Artikel från Statsrådsberedningen

Samordningsminister Ibrahim
Baylan tog del av Malmös insatser
för att skapa ett samhälle för alla
Publicerad 26 oktober 2016 Uppdaterad 26 oktober 2016

Samordnings- och energiminister Ibrahim Baylan
besökte Malmö onsdag den 19 oktober. Syftet med
besöket var att lära om de utmaningar som Malmö har
men också ta del av de många positiva insatser som
staden gör för att skapa ett samhälle för alla.
Samordnings- och energiminister Ibrahim Baylan har särskilt ansvar att
samordna regeringens arbete med att minska klyftorna i samhället. Som ett
led i det arbetet besöker han orter i Sverige för att ta del av erfarenheter och
goda exempel.

– Det finns en enorm kraft i det lokala arbete som kommuner, näringsliv,
föreningsliv, fastighetsägare och volontärer gör för att skapa jobb och
meningsfull fritid för alla i samhället. Jag gör mina besök för att se vad av
detta lokala som kan breddas, eller vad vi i nationella politiken kan göra för
att lösa upp knutar så att reformarbetet kan bli ännu bättre, säger Ibrahim
Baylan.

Under besöket i Malmö träffade Ibrahim Baylan bland annat verksamheterna
Rosens röda matta och Tjejer i föreningen i Rosengård, personal i
Hermosdalsskolan, bostadsbolaget MKB samt fotbollsklubben FC
Rosengård. Mötena ledde till inspirerande samtal och diskussioner.

– Malmö är en storstad och liten stad samtidigt. De fysiska avstånden i
staden är små men levnadsvillkoren mellan människor kan vara mycket
stora. Jag tror mycket på det reformer som staden gör för att utveckla
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befintliga bostadsområden, bygga nya bostäder och satsa på skolorna, säger
Ibrahim Baylan.

Långsiktigt reformprogram för att bryta segregation

En viktig del i det fortsatta arbetet är det långsiktiga reformprogram för
minskad segregation som regeringen presenterade i juli. Syftet med
reformprogrammet är att lyfta socialt utsatta områden och att bryta
segregationsmekanismer. Reformprogrammet kommer att pågå under 2017–
2025 och delas in i fem utvecklingsområden:

1. Bekämpa brottsligheten

2. Minska långtidsarbetslösheten

3. Lyfta skolorna och elevernas resultat

4. Stärka samhällsservicen och minska bostadssegregation och trångboddhet

5. Stödja civilsamhället och arbetet för demokratiska värderingar

Arbetet inom utvecklingsområdena ska bygga på evidens och forskning.
Därför knyts forskare till respektive utvecklingsområde.

Delegation ska arbeta för att skapa jobb och minska
trångboddhet

Regeringen avser även att tillsätta en delegation som bland annat ska arbeta
för att skapa jobb, minska trångboddhet och med andra åtgärder för en
förbättrad välfärd. Delegationen föreslås bland annat initiera och finansiera
utvecklingsarbete, nätverk och erfarenhetsutbyte mellan kommuner.

Artikel: Långsiktigt reformprogram för att bryta segregation



Artikel från Miljödepartementet

Brev till EU-kommissionen: Stoppa
inte genomförandet av
ekodesigndirektivet
Publicerad 26 oktober 2016 Uppdaterad 26 oktober 2016

Samordnings- och energiminister Ibrahim Baylan har
skickat ett brev till EU-kommissionen om
ekodesigndirektivet. Beslut som är viktiga för direktivets
framtid väntas fattas av kommissionen inom kort.
Kommissionens arbete med ekodesigndirektivet har till stor del avstannat
sedan EU-valet 2014. Till exempel har ännu inte arbetsplanen för åren 2015-
2017 presenterats.

- EU ska arbeta aktivt för att främja energieffektivisering. Det är därför
beklagligt att kommissionen ännu inte har tagit beslut om exempelvis
arbetsplanen för ekodesign. Denna försening kan försvåra EU:s arbete med
att nå de gemensamma energi-, miljö- och klimatpolitiska målen. Det skapar
också otydlighet och ger heller inte den möjlighet till planering som
näringslivet efterfrågar, säger Ibrahim Baylan.

Inför framtagandet av en ny arbetsplan för de kommande årens
genomförande driver Sverige att de produkter som har störst potential för
teknisk utveckling och resursbesparing ska ingå, så länge det går att mäta det
man ställer krav på.
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Artikel från Miljödepartementet

Ibrahim Baylan deltog i global
satsning på energieffektivisering i
Paris
Publicerad 24 oktober 2016 Uppdaterad 24 oktober 2016

Den 14 oktober 2016 var samordnings- och
energiminister Ibrahim Baylan på besök i Paris för att
inledningstala på IEA:s globala konferens för
energieffektivisering. Resan är också startskottet på den
särskilda satsning inom energieffektivisering som
genomförs inom exportstrategin och Team Sweden
Energy.
Samordnings- och energiminister Baylan höll ett huvudtal vid IEA:s globala
konferens om energieffektivisering under värdskap av organisationens
exekutivdirektör Fatih Birol. Baylan valde att i sitt anförande framhålla
betydelsen av energieffektivisering globalt som en viktig komponent för att
bidra till omställningen av energisektorn och uppfyllandet av uppställda
klimatmål. Energieffektiva produkter och tjänster kan även bidra till ökad
tillgång till modern energi för de flera hundra miljoner människor som idag
saknar det. Här har Sverige och svenska företag kompetens och teknik som
kan möjliggöra både ökad levnadsstandard samt minskade utsläpp av
växthusgaser globalt.

I samband med konferensen bjöd samordnings- och energiminister Baylan in
till ett seminarium med utvalda internationella och svenska företrädare för
att diskutera hur marknader för energieffektivisering kan främjas och
utvecklas. Bland annat poängterades policy som drivkraft för förändring,
vikten av att satsa på kapacitetsuppbyggnad i små- och medelstora företag
och organisationer, samt en ökad förståelse för vilka olika nyttor
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energieffektivisering bidrar med utöver minskad resursförbrukning,
exempelvis positiva effekter för jobbskapande, tillväxt, miljö och hälsa.
Seminariet arrangerades tillsammans med IEA, Energimyndigheten samt
Energieffektiviseringsföretagen. Seminariet var även ett inspel till IEA:s
tekniksamarbete om efterfrågestyrning (DSM) inom vilket Sverige idag har
en aktiv roll.

I samband med konferensen i Paris hölls även ett bilateralt möte med
Storbritanniens energiminister baronessan Lucy Neville-Rolfe för att samtala
om gemensamma frågor. Exempelvis förankrades planer för ett möjligt
svensk besök i Storbritannien senare i vinter på temat hållbar värme och
kyla, även det inom ramen för exportstrategin och Team Sweden Energy.
Ytterligare diskuterades prioriteringar i olika EU-frågor samt ämnen av
allmänpolitisk karaktär.



Artikel från Miljödepartementet

Resa till Indien för ökat
handelsutbyte inom energiområdet
Publicerad 13 oktober 2016 Uppdaterad 13 oktober 2016

Samordnings- och energiminister Ibrahim Baylan
besökte Indien den 5-7 oktober, för att stärka relationer
och främja ökat handelsutbyte inom energiområdet.
Resan inföll bara dagar efter det att Indien beslutat
ratificera klimatavtalet från Paris.
Under besöket i Indien deltog samordnings- och energiministern i aktiviteter
och möten inom områdena energi, innovation och hållbar stadsutveckling
vilket följer på överenskommelsen i februari mellan statsminister Stefan
Löfven och premiärminister Modi.

Ibrahim Baylan talade vid en rad evenemang som organiserades av den
svenska ambassaden inom ramen för den pågående Nobel Memorial Week.
Som exempel medverkade han i rundabordssamtal med svenska och indiska
företagsledare, ett seminarium om de politiska och ekonomiska relationerna
mellan Sverige och Indien samt ett möte med svenska handelskammarens
medlemsföretag i Indien. I dagsläget finns 160 svenska företag i Indien som
direkt sysselsätter mer än 150 000 anställda och indirekt ytterligare över en
miljon.

I den svenska delegationen ingick representanter från små och medelstora
företag, organiserade av Energimyndigheten och Business Sweden.
Företagen fick presentera idéer och lösningar för indiska motparter för att
främja ökat handelsutbyte av hållbara energiteknologier. Intresset från indisk
sida för svensk teknik och kunnande var stort och många svenska företag har
redan hittat relevanta affärspartners. Att Sverige, med regeringen i spetsen,
önskar vara en del i omställningen av Indiens ekonomi och energisektor
tydliggjordes under besöket och välkomnades. Härigenom finns ett
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momentum för svenska företag att göra affärer i Indien.

Ibrahim Baylan hade under resan bilaterala överläggningar med Indiens
energiminister, petroleum- och gasministern, miljöministern samt med
premiärminister Modis Principal Secretary. Baylan delade också ut pris till
de indiska studenter som hade vunnit en nationell frågesportstävling om
Sverige, Nobelpriset och svenska företag samt talade vid World Economic
Forums India Economic Summit och vid World Summit for Sustainable
Developmet (WSDS). Dessutom bevittnade han undertecknandet av ett avtal
om samarbete mellan Teknikföretagen och dess indiska motsvarighet,
Confederation of Indian Industries, om samarbete när det gäller Indiens
urbaniseringsprogram. Genom avtalet kommer de båda organisationernas 12
000 medlemsföretag att tillsammans engagera sig i samarbete för
utvecklingen av problemlösningar för smarta och hållbara städer.



Artikel från Miljödepartementet

Ibrahim Baylan träffade svenska
energiföretag inom Team Sweden
Energy
Publicerad 26 september 2016 Uppdaterad 26 september 2016

Samordnings- och energiminister Ibrahim Baylan har
träffat svenska energiteknikföretag inom ramen för
regeringens satsning på att stärka export på
energiområdet, Team Sweden Energy.
Mötet med de svenska energiteknikföretagen arrangerades av
Energimyndigheten den 23 september och är en del i myndighetens program
Innovationsacceleratorn. Mötet hölls inför samordnings- och energiminister
Ibrahim Baylans handelsfrämjande resa till Indien, inom ramen för Team
Sweden Energy.

- Indien är en omfattande och viktig tillväxtmarknad med stora möjligheter
för bilateralt utbyte. Här har vi en utmärkt chans att visa styrkan hos svenska
företag vilket skapar tillfällen för nya exportmöjligheter och nya
arbetstillfällen i Sverige, sa samordnings- och energiminister Ibrahim Baylan.

De företag som följer med på främjanderesan till Indien under hösten ingår i
Innovationsacceleratorn, ett initiativ för små- och medelstora
energiteknikföretag för etablering och stärkta relationer med indiska
motparter.
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Artikel från Miljödepartementet

Sammanfattning av regeringens
budgetsatsningar inom miljö,
klimat och energi
Publicerad 20 september 2016 Uppdaterad 20 september 2016

I budgetpropositionen för år 2017 stärker regeringen
arbetet för en giftfri vardag, ett fossilfritt
välfärdssamhälle och förnybar energi. Sverige ska vara
ett föregångsland på klimatområdet och vi ska öka
takten för att nå miljömålen. För det behövs ökad
kunskap, nya tekniska lösningar och tydliga mål på
vägen.

Historisk miljö- och klimatbudget

Sedan regeringen tillträdde år 2014 har anslaget till utgiftsområdet UO20
Allmän miljö- och naturvård ökat med 73 procent, exklusive miljöforskning.
Budgetpropositionen för år 2017 är den största miljö- och klimatbudget som
någonsin föreslagits i Sverige.

Regeringens investeringar för klimat uppgår till 12,9 miljarder kronor för
perioden 2017-2020. Det så kallade Klimatklivet förstärks och förlängs med
en satsning om 1,6 miljarder kronor, för att fortsätta stötta regionala och
lokala initiativ som ska minska utsläppen av växthusgaser. Totalt omfattar
Klimatklivet drygt 3,5 miljarder kronor för perioden 2015-2020.

Stadsmiljöavtalen byggs ut med ytterligare 750 miljoner kronor år 2017-2018
och omfattar totalt 2,75 miljarder kronor till år 2018. Från och med nästa år
blir det även möjligt att söka stöd för investeringar i cykelinfrastruktur.

https://www.regeringen.se/


Som ett led i att minska den totala mängden koldioxid inom EU:s system för
handel med utsläppsrätter föreslår regeringen en utsläppsbroms för att köpa
in och annullera utsläppsrätter. Satsningen omfattar 300 miljonerkronor varje
år mellan åren 2018 och 2040.

Arbetet med kunskapshöjande och förebyggande insatser för att anpassa
samhället till ett förändrat klimat fortsätter. Anslaget för klimatanpassning
förstärks med 10 miljoner kronor per år 2017-2018, 70 miljoner kronor år
2019 och 120 miljoner kronor år 2020.

Pressmeddelande: Regeringen presenterar historisk klimat- och miljöbudget

Forskning för att möta samhällsutmaningar

En stark miljöforskning är avgörande för att kunna hantera klimat- och
miljöutmaningarna. I budgeten föreslås en förstärkning av resurserna för
klimat- och miljöforskning med sammanlagt 752,5 miljoner kronor under
perioden 2017–2020. Klimatforskningsanslagen till Formas kommer att i det
närmaste fördubblas till år 2018. I den forskningspolitiska proposition, som
regeringen avser att lägga fram under hösten 2016, beskrivs
forskningssatsningarna närmare.

En särskild energiforskningsproposition kommer att presenteras under
hösten. Den innehåller riktlinjer och initiativ för prioriterade och mera
kraftfullt inriktade insatser på energiområdet. Regeringen föreslår i
budgetpropositionen en förstärkning av resurserna för energiforskning med
sammanlagt 620 miljoner kronor under perioden 2017–2020.

Pressmeddelande med fokus på den forskningspolitiska propositionen: Nya
forskningssatsningar ska möta globala samhällsutmaningar

Fossilfria resor och transporter för klimat och miljö

På transportområdet förlängs supermiljöbilspremien med ett år, till och med
år 2017. I höständringsbudgeten skjuts 180 miljoner kronor till för år 2016
och för år 2017 satsar regeringen 700 miljoner kronor. Förlängningen sker i
väntan på ett så kallat bonus-malus-system där mer miljöanpassade fordon
premieras vid inköpstillfället genom en bonus, medan fordon med höga
utsläpp av koldioxid får högre fordonsskatt.

Regeringen vill också underlätta för konsumenter att göra informerade och
miljöanpassade val av drivmedel och kommer därför att se över



möjligheterna att göra information om drivmedels miljöpåverkan
obligatorisk.

Regeringen fortsätter att arbeta för en giftfri vardag

I budgetpropositionen för år 2017 görs en rad satsningar på
kemikalieområdet för att nå miljömålet om en giftfri miljö, med särskild
inriktning på barn och unga. Totalt föreslår regeringen satsningar på 375
miljoner kronor fram till år 2020. Bland annat får Kemikalieinspektionen i
uppdrag att kartlägga farliga ämnen i människors vardag. Medel avsätts
också för att inrätta ett centrum som ska hjälpa företag byta ut farliga ämnen
i produkter och varor.

Pressmeddelande: Farliga kemikalier ska bort från barnens miljö

Fler marina skyddade områden

Regeringen har sedan tidigare gjort stora satsningar på skydd av värdefull
natur, däribland marina områden. För att nå delmålet att skydda tio procent
av Sveriges marina områden till år 2020, bedömer regeringen att takten i
arbetet behöver öka. I budgeten förstärks därför anslaget för åtgärder för
havs- och vattenmiljö med 15 miljoner kronor år 2017.

I höständringsbudgeten återför dessutom regeringen 250 miljoner kronor till
skydd av värdefull natur. Det innebär att satsningar på bland annat
skyddsvärda skogar kan genomföras enligt den ursprungliga tidsplanen.

Vattenkraft med moderna miljökrav

Vattenkraften spelar en central roll för Sveriges elförsörjning. Fysisk
påverkan från vattenkraften på vattendragen medför stora konsekvenser för
ekosystem och biologisk mångfald. Regeringen satsar därför 25 miljoner
kronor på vattenverksamheter år 2017 och från år 2018 höjs satsningen till
30 miljoner kronor per år.

100 procent förnybar elproduktion år 2040

Regeringens ambition är att Sverige ska bli ett av världens första fossilfria
välfärdsländer. Solceller är en förnybar energiteknik som är gynnsam ur ett
klimatperspektiv. Regeringen fortsätter därför att stimulera utbyggnaden av
solceller. Bland annat är de medel som avsatts för investeringsstödet för solel



2017 åtta gånger högre än de var 2015.

Utbyggnaden av förnybar energi ställer krav på elnätet och på de
myndigheter som hanterar frågan. Regeringen avser bland annat att öka
anslaget till Energimarknadsinspektionen med 10 miljoner kronor per år,
bland annat för myndighetens arbete med nätkoncessioner.

Budgetpropositionen för 2017 bygger på en överenskommelse mellan
regeringspartierna och Vänsterpartiet.



Artikel från Miljödepartementet

Ibrahim Baylan deltog vid 100-
årsjubileum av ABB:s
forskningscenter i Västerås
Publicerad 05 september 2016 Uppdaterad 05 september 2016

Samordnings- och energiminister Ibrahim Baylan deltog
i 100-årsfirandet av forskningsverksamheten ABB
Corporate Research i Västerås.
- Forskningsverksamheten i Västerås är ett utmärkt exempel på svensk
innovation i världsklass, något som skapar arbetstillfällen och
exportmöjligheter för både kunskap och produkter. Fortsatt utveckling av
nya tekniker är även en viktig del för omställningen av energisystemet, sa
samordnings- och energiminister Ibrahim Baylan.

ABB Corporate Research är en av ABB-koncernens största och viktigaste
när det kommer till tekniker för kraftöverföring och automation. Centret i
Västerås har en mångårig historia av innovationsrikedom som har haft stor
betydelse för svensk teknik, forskning och export.

För att fortsatt bidra till främjandet av innovation och ny teknikutveckling
planerar regeringen att under hösten 2016 lägga fram ett förslag för fortsatta
insatser kring forskning, utveckling, demonstration och kommersialisering på
energiområdet.
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Artikel från Miljödepartementet, Statsrådsberedningen

Världens första elväg för lastbilar
är invigd
Publicerad 23 juni 2016 Uppdaterad 23 juni 2016

Onsdagen den 22 juni invigde samordnings- och
energiminister Ibrahim Baylan och infrastrukturminister
Anna Johansson världens första elektrifierade väg för
lastbilar, Elväg E16, i Sandviken.
- Vägen till fossilfritt i transportsektorn går genom teknikneutrala styrmedel
och tydliga målsättningar från politiken. En liten bit av den vägen går också
här mellan Falun och Sandviken. Detta är ett av de projekt som skulle kunna
minska utsläppen i Sverige och globalt, sa samordnings- och energiminister
Ibrahim Baylan vid invigningen av Elväg E16.

- Sverige är först i världen med en elväg. Den svenska modellen bygger på
samverkan mellan näringsliv, akademi, myndigheter och lokala aktörer. Det
gör att ett relativt litet land som Sverige kan ligga i framkant. Elväg E16 ett
mycket intressant projekt som verkligen visar styrkan i att flera aktörer
samverkar, sa infrastrukturminister Anna Johansson vid invigningen.
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Artikel från Miljödepartementet, Statsrådsberedningen

Ibrahim Baylan om
energiöverenskommelsen
Publicerad 21 juni 2016 Uppdaterad 21 juni 2016

Samordnings- och energiminister Ibrahim Baylan
berättar om överenskommelsen om Sveriges
långsiktiga energipolitik, som slutits mellan regeringen,
Moderaterna, Centerpartiet och Kristdemokraterna.
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Artikel från Miljödepartementet, Statsrådsberedningen

Överenskommelse om den
svenska energipolitiken
Publicerad 10 juni 2016 Uppdaterad 10 juni 2016

Regeringen, Moderaterna, Centerpartiet och
Kristdemokraterna har enats om en överenskommelse
om Sveriges långsiktiga energipolitik.
Överenskommelsen utgör en gemensam färdplan för en
kontrollerad övergång till ett helt förnybart elsystem,
med mål om 100 procent förnybar elproduktion år 2040.
Regeringen och partierna är överens om att Sverige ska ha ett robust
elsystem med en hög leveranssäkerhet, en låg miljöpåverkan och el till
konkurrenskraftiga priser. Det skapar långsiktighet och tydlighet för
marknadens aktörer och bidrar till nya jobb och investeringar i Sverige.
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Artikel från Miljödepartementet

Beslut om ny elsäkerhetslag
Publicerad 09 juni 2016 Uppdaterad 09 juni 2016

Riksdagen har antagit regeringens förslag till ny
elsäkerhetslag. Med den nya lagen inleds en reform
som innebär att elbehörighetssystemet moderniseras
och konsumenternas ställning stärks.
Den nya lagen innebär bland annat att alla företag som gör
elinstallationsarbete ska ha en auktoriserad elinstallatör. Företagen ska också
ha ett program för egenkontroll som säkerställer att arbetet utförs på rätt sätt
och av personer som kan jobbet.

Elsäkerhetsverket får bättre förutsättningar att utöva tillsyn och regelverket
blir tydligare i och med att bestämmelser som tidigare var spridda i olika
regelverk förs samman i en ny lag.

De nya bestämmelserna träder i kraft den 1 juli 2017.

Elsäkerhetsverket har en viktig roll i att meddela föreskrifter och allmänna
råd samt att informera aktörerna om de nya bestämmelserna. Regeringen har
bland annat gett myndigheten i uppdrag att säkerställa adekvata
informationsinsatser som ska bidra till att skapa förutsättning för en effektiv
reformering av systemet. Uppdraget ska redovisas till Regeringskansliet
(Miljö- och energidepartementet) senaste den 30 juni 2016.
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Artikel från Miljödepartementet

EU tar steg mot bättre fungerande
elmarknad
Publicerad 08 juni 2016 Uppdaterad 08 juni 2016

Det nederländska ordförandeskapet överlämnade ett
antal budskap till kommissionen inför ett kommande
förslag om en ny elmarknadsdesign. Budskapen
handlar om att förbättra elmarknadens funktionssätt.
Ökad försörjningstrygghet för gas i EU diskuterades
också på rådsmötet i Luxemburg den 6 juni.
Det nederländska ordförandeskapet överlämnade budskap till kommissionen
om en ny elmarknadsdesign och regionalt samarbete. Syftet är att ge
kommissionen vägledning i arbetet med ett nytt förslag som väntas i höst. 

Sverige välkomnade ordförandeskapets budskap och betonade vikten
av åtgärder för en bättre fungerande elmarknad i EU. 

Ökad försörjningstrygghet för gas

En politisk diskussion fördes om kommissionens förslag om ökad
försörjningstrygghet för gas. Bakgrunden är framförallt erfarenheter från de
senaste årens kriser när det gäller gasleveranser till EU från Ryssland genom
Ukraina. Förslaget syftar till att minska risken för att allvarliga störningar
uppkommer och till att förbättra regelverket för krissituationer när de väl
uppstår.

Diskussionen kretsade framför allt kring medlemsländernas syn på
obligatoriskt regionalt samarbete, en solidaritetsmekanism vid kriser och
ökad transparens i kommersiella gasavtal.

Ambassadör Åsa Webber representerade Sverige vid rådsmötet i
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Luxemburg.



Artikel från Statsrådsberedningen

Energiministermöte med fokus på
försörjningstrygghet för gas
Publicerad 02 juni 2016 Uppdaterad 02 juni 2016

Energiministrarna ska komma överens om förslaget på
nya EU-regler för förbättrat informationsutbyte när det
gäller mellanstatliga energiavtal. På rådsmötet
debatterar ministrarna även förslaget om förbättrad
försörjningstrygghet för gas. Därutöver presenterar det
nederländska ordförandeskapet budskap inför ett
kommande lagförslag om en ny elmarknadsdesignden
6 juni.
Rådet ska enas ifråga om mellanstatliga energiavtal

Syftet med kommissionens förslag om mellanstatliga energiavtal är att öka
transparensen och säkerställa att sådana avtal mellan EU:s medlemsländer
och länder utanför EU är förenliga med EU-lagstiftning. Det är framförallt på
gasområdet som vissa regelstridiga avtal har förekommit. Ordförandeskapet
har presenterat ett kompromissförslag som innebär en obligatorisk
förhandsgranskning av kommissionen av gasrelaterade avtal om bland annat
infrastruktur och energivolymer. Regeringen har i förhandlingarna gett stöd
till ökad transparens men drivit att åtgärderna ska vara proportionerliga och
svara upp mot de verkliga brister som identifierats.

Politisk diskussion om ökad försörjningstrygghet för gas

Rådet ska diskutera EU-kommissionens förslag på reviderad förordning för
att öka försörjningstryggheten för gas inom EU. Bakgrunden är framförallt
erfarenheter från de senaste årens kriser när det gäller gasleveranser till EU
från Ryssland genom Ukraina. Förslaget syftar till att minska risken för att
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allvarliga störningar uppkommer och till att förbättra regelverket för
krissituationer när de väl uppstår. Det nederländska ordförandeskapet har
bett energiministrarna att ge sin syn på obligatoriskt regionalt samarbete, en
solidaritetsmekanism vid kriser och ökad transparens i kommersiella
gasavtal.

Ordförandeskapsbudskap om ny elmarknadsdesign

I slutet på året avser EU-kommissionen presentera vad som förväntas bli ett
omfattande förslag på en ny elmarknadsdesign för EU:s inre elmarknad.
Syftet är bl.a. att underlätta för den pågående energiomställningen med en
allt större andel förnybar elproduktion och mer aktiva konsumenter. Det
nederländska ordförandeskapet har på basis av diskussioner i rådet under
våren sammanställt ett antal budskap som kommer överlämnas till EU-
kommissionen. Budskapen fokuserar på olika sätt att förbättra marknadens
funktionssätt.

Samordnings- och energiminister Ibrahim Baylan representerar Sverige vid
mötet.



Artikel från Miljödepartementet, Statsrådsberedningen

Statssekreterare Nils Vikmång
ledde handelsfrämjande
energidelegation till African Utility
Week
Publicerad 26 maj 2016 Uppdaterad 26 maj 2016

Den 16 till 19 maj ledde statssekreterare Nils Vikmång
en handelsfrämjande delegation till African Utility Week
inom ramen för regeringens satsning Team Sweden
Energy. Delegationen träffade representanter från flera
länder i Afrika söder om Sahara.
Team Sweden Energy är samordnings- och energiminister Ibrahim Baylans
bidrag till regeringens exportstrategi, där regering, ambassader, Business
Sweden och företag samarbetar för att främja svensk export.

- Regeringen gör en särskild geografisk satsning på svensk export inom
energiområdet till länder söder om Sahara. Satsningen görs inom ramen för
Team Sweden Energy och Sveriges exportstrategi, säger Nils Vikmång,
statssekreterare hos samordnings- och energiminister Ibrahim Baylan.

Den svenska handelsdelegationen bestod av ett 20-tal svenska företag,
myndigheter och exportfinansiärer verksamma inom energisektorn. Under
veckan deltog delegationen i African Utility Week, som är en av Afrikas
största mässor för energibranschen med deltagare från industrin, regeringar,
myndigheter, lokala företrädare och internationella organisationer.
Delegationen träffade också beslutsfattare från ledande energibolag från
Sydafrika, Moçambique, Zambia, Nigeria, Botswana samt Zimbabwe.

- Vi har genom den här delegationsresan visat ett brett svenskt engagemang
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för energifrågor i regionen. På så sätt skapar vi bättre förutsättningar för
svenska energiföretag att våga ta steget och etablera sig på denna växande
marknad, säger statssekreterare Nils Vikmång.

Stort intresse för svenskt kunnande på energiområdet

Under resan visades ett stort intresse för den kompetens och de lösningar
som svenska företag kan erbjuda. Detta ger goda förutsättningar för ökat
handelsutbyte och samarbete kring kompetensöverföring. Hållbart
företagande (Corporate Social Responsibility, CSR) är en profilfråga för
svensk företagsamhet i regionen och något som uppmärksammades av
parterna i de bilaterala möten som genomfördes under veckan. Detta har
bidragit till Sveriges och svenska företags goda renommé i Afrika söder om
Sahara.



Artikel från Miljödepartementet

Lansering av nordisk rapport om
ett hållbart energisystem till 2050
Publicerad 24 maj 2016 Uppdaterad 24 maj 2016

Den 23 maj 2016 stod energiminister Ibrahim Baylan
värd när en rapport från Nordisk Energiforskning och
International Energy Agency (IEA) presenterades i
Stockholm. Rapporten visar på möjliga vägar för
Norden som region att uppnå ett koldioxidneutralt
energisystem till 2050.
- Regeringens ambition är att Sverige ska bli ett av världens första fossilfria
välfärdsländer med ett energisystem baserat på 100 procent förnybar energi.
Denna rapport är ett viktigt bidrag inför kommande vägval för att nå våra
klimatmål. Nordiskt samarbete är nyckeln för ett kostnadseffektivt och
välfungerande energisystem, sa energiminister Ibrahim Baylan när han
inledde seminariet.

Lansering av rapporten

Under några veckors tid lanseras rapporten Nordic Energy Technology
Perspectives 2016 i olika nordiska länder, med start i Stockholm den 23 maj.
På seminariet i Stockholm deltog svenska politiker, experter från IEA och
Nordisk Energiforskning, intresserade företag och forskare samt
representanter från myndigheter.

Se webbsändning i efterhand:
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Artikel från Miljödepartementet

Ibrahim Baylan höll
rundabordssamtal om export av
hållbar värme och kyla
Publicerad 20 maj 2016 Uppdaterad 20 maj 2016

Energiministern har träffat företag, organisationer och
myndigheter för att diskutera hur exportfrämjandet kan
utvecklas inom området hållbar värme och kyla. Mötet
är en del i regeringens satsning på energiområdet,
Team Sweden Energy, som görs inom ramen för
regeringens exportstrategi.
Regeringen strävar efter att Sverige ska fortsätta att vara ett föregångsland i
utvecklingen av nya energitekniker. Genom att ligga i framkant i forskning,
utveckling och kommersialisering av förnybar energi och smart
energianvändning skapas nya jobb och tillväxt.

Team Sweden Energy är en del av Sveriges exportstrategi och syftar till att
öka svenska företags export av energitekniska lösningar och kunskap vilket
ska bidra till en hållbar energiomställning internationellt

Engagemang för ökad export

På rundabordssamtalet den 19 maj 2016 visade företag, organisationer och
myndigheter ett aktivt intresse för att samarbeta och därmed främja svensk
export.

- Klimatfrågan är en av flera utmaningar och det finns samtidigt stora
möjligheter för svensk export inom området hållbar värme och kyla. Det är
viktigt att vi samarbetar på detta område, och jag ser fram emot en fortsatt
dialog, sa energiminister Ibrahim Baylan.
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Samtalet den 19 maj är starten på en satsning inom området hållbar värme
och kyla, och en del av genomförandet av Sveriges exportstrategi. Med
satsningen på energiområdet vill regeringen verka för en ökad samverkan
mellan politiken, näringslivet och forskningsvärlden. Här finns många
duktiga företag kombinerat med ett stort intresse från omvärlden att lära mer
om svenska styrmedel och lösningar, vilka bidragit till den kraftfulla och
positiva utvecklingen inom den svenska värmesektorn.



Artikel från Miljödepartementet

Energiministern ledde
främjanderesor till Turkiet och Iran
Publicerad 12 maj 2016 Uppdaterad 12 maj 2016

Den 19-24 april besökte energiminister Ibrahim Baylan
tillsammans med svenska företag Istanbul i Turkiet och
Teheran i Iran. Besöken genomfördes inom ramen för
Team Sweden Energy, som är regeringens särskilda
insats inom energiteknikexport. Resornas syfte var att
främja svensk energiteknik och bidra till ökad bilateral
handel.
- Sverige är ett exportberoende land, men vi kan göra mycket mer för att öka
den svenska exporten och bidra till att regeringens sysselsättningsmål nås.
Med klimatavtalet och globala hållbarhetsmål på plats söker världens länder
nya lösningar inom policy och teknik, inte minst på energiområdet. Här har
Sverige och svenska företag mycket att bidra med, säger energimister
Ibrahim Baylan.

Besök i Turkiet och Iran

Den 19-24 april 2016 genomfördes de första delegationsresorna inom Team
Sweden Energy, med energiminister Ibrahim Baylan som delegationsledare.
Både i Istanbul och Teheran träffade delegationen regeringsföreträdare,
akademiker, investerare och lokala företag inom energi- och
transportsektorn.

Tillsammans med generalkonsulatet i Istanbul, ambassaden i Ankara och
Business Sweden deltog delegationen på konferensen International Istanbul
Smart Grid and Cities Congress och genomförde även möten med Turkiets
miljö- och urbaniseringsminister, vice energiminister och Istanbuls
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borgmästare samt turkiska investerare och akademiker.

Med ambassaden i Teheran och Business Sweden genomförde delegationen
samtal med landets energiminister, petroleumminister, industriminister,
minister för vägar och urban utveckling samt vice president och tillika
miljöministerför att föra fram svenska lösningar inom transport- och
energisektorn.

- Samtalen gav goda resultat och intresset var stort för vad Sverige har att
erbjuda, vilket inte minst visade sig genom ett flertal efterföljande samtal där
de svenska företagen träffade tjänstemän på både ministerier och företag,
säger energiminister Ibrahim Baylan.

Resorna till Turkiet och Iran var de första inom satsningen Team Sweden
Energy, exportinsatser med fokus på energiteknik.

Diskussion om mänskliga rättigheter

Förutom frågan om affärsmöjligheter så tog energiminister Ibrahim Baylan i
samtal och intervjuer konsekvent upp för Sverige viktiga frågor som
mänskliga rättigheter, jämställdhet och kvinnors rättigheter. Dessutom
diskuterades värderingsfrågor. Sveriges och svenska företags omfattande
arbete med mänskliga rättigheter inom Corporate Social Responsibility
(CSR) lyftes fram som en relevant länk till de samarbetsområden som
diskuterades.



Artikel från Miljödepartementet

Regeringen satsar på att halvera
Sveriges elbehov för belysning
Publicerad 04 maj 2016 Uppdaterad 04 maj 2016

Den 3 maj 2016 presenterade energiminister Ibrahim
Baylan regeringens satsning på klimatvänlig belysning
– belysningsutmaningen. Ett uppdrag överlämnades till
Energimyndigheten om att hålla ihop satsningen.
Målsättningen är att halvera elbehovet för belysning i
Sverige till år 2020.
Regeringen strävar efter att Sverige ska fortsätta att vara ett föregångsland i
utveckling och användning av nya energitekniker. Genom att ligga i
framkant i forskning, utveckling och kommersialisering av förnybar energi
och smart energianvändning skapas nya jobb och tillväxt.

Satsning på energieffektiv belysning

Vid lanseringen av belysningsutmaningen den 3 maj deltog representanter
från statliga myndigheter, kommuner, näringslivet, organisationer och
civilsamhället.

Program för lanseringen

Ibrahim Baylan inledde med att beskriva den klimatutmaning vi står inför
och hur Sverige internationellt och nationellt kan agera som ett föredöme för
minskade växthusgasutsläpp. Energiministern pekade bland annat på att om
vi byter till mer effektiv belysning i Sverige kan vi spara 6-7 TWh el. Detta
motsvarar en halvering av det uppskattade elbehovet för belysning, som
istället skulle kunna användas för andra ändamål, exempelvis förse en
eldriven fordonsflotta. För att förverkliga detta krävs ett brett engagemang i
samhället där aktörer från statliga myndigheter, kommuner, näringsliv med
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flera sluter upp. Energiministern lämnade därefter över regeringsuppdraget
till Energimyndighetens generaldirektör Erik Brandsma, som bland annat sa:
"Vi är redo för belysningsutmaningen och uppdraget. Vi har kompetens och
nätverk, detta är ett meningsfullt uppdrag."

Kajsa Sperling från White Arkitekter hade bjudits in för att lyfta fram ljusets
betydelse för vår vardag och vårt välmående. Hon poängterade bland annat
vikten av att stadsplanerare och arkitekter verkar för att ta tillvara dagsljuset
på ett bättre sätt.

Under lanseringen visades exempel från aktörer som använt de senaste
belysningslösningarna i verksamheten och vilka positiva resultat det gett.
Dessutom tillkännagavs fyra nya konkreta bidrag till Belysningsutmaningens
genomförande: Statens Fastighetsverk, Upphandlingsmyndigheten,
Fortifikationsverket och Örebrobostäder. Ett antal aktörer har redan tidigare
ställt sig bakom initiativet, däribland Ikea och Aura Light.

Ibrahim Baylan avslutade med hälsningen: "Vi har nu en fantastisk möjlighet
att jobba tillsammans för att halvera elbehovet för belysning i Sverige och
samtidigt främja ett bättre ljus och nya innovationer för export".

Se webbsändning i efterhand:



Artikel från Arbetsmarknadsdepartementet, Finansdepartementet,
Försvarsdepartementet, Justitiedepartementet, Kulturdepartementet,
Miljödepartementet, Näringsdepartementet, Socialdepartementet,
Utbildningsdepartementet

Statsrådens presentationer av
vårbudget 2016
Publicerad 11 april 2016 Uppdaterad 11 april 2016

Finansminister Magdalena Andersson kommer att
presentera vårbudget 2016 på en presskonferens
klockan 09.00 den 13 april i Rosenbad i Stockholm.
Flera andra statsråd kommer också att presentera
vårbudgeten på olika håll i Sverige.

Statsrådens presentationer av vårdbudgeten (den 13
april):

Finansdepartementet

Magdalena Andersson, finansminister

Stockholm

Kontaktperson: Miriam Abu Eid, 072-216 95 65

Per Bolund, finansmarknads- och konsumentminister

Uppsala

Kontaktperson: Martin Kling, 072-249 4 68

Ardalan Shekarabi, civilminister
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Umeå

Kontaktperson: Peter Skeppström, 072-556 06 40

Försvarsdepartementet

Peter Hultqvist, försvarsminister

Karlskrona

Kontaktperson: Marinette Nyh Radebo, 072-238 77 44

Justitiedepartementet

Anders Ygeman, inrikesminister

Västmanland

Kontaktperson: Victor Harju, tel 072-504 36 70

Kulturdepartementet

Alice Bah Kuhnke, kultur- och demokratiminister

Visby

Kontaktperson: Kristoffer Talltorp, 072-542 80 32

Miljö- och energidepartementet

Åsa Romson, klimat- och miljöminister, vice statsminister

Stockholm

Kontaktperson: Jesper Liveröd, 073-052 92 32

Ibrahim Baylan, energiminister

Huddinge

Kontaktperson: Kristian Brangenfeldt, 072-543 95 89



Näringsdepartementet

Mikael Damberg, närings- och innovationsminister

Västernorrland

Kontaktperson: Ann Wolgers, tel 072-543 87 07

Mehmet Kaplan, bostads-, it- och stadsutvecklingsminister

Malmö

Kontaktperson: Hakim Belarbi, tel 072-543 74 56

Socialdepartementet

Annika Strandhäll, socialförsäkringsminister

Sundsvall

Kontaktperson: Tora Heckscher, tel 072-212 62 64

Gabriel Wikström, folkhälso-, sjukvårds- och idrottsminister

Kristianstad

Kontaktperson: Helena Paues, 072-209 45 20

Åsa Regnér, barn-, äldre- och jämställdhetsminister

Halmstad

Kontaktperson: Joanna Abrahamsson, 072-543 84 89

Utbildningsdepartementet

Aida Hadzialic, gymnasie- och kunskapslyftsminister

Göteborg och Borås

Kontaktperson: Gösta Brunnander, 072-544 28 66

Helene Hellmark Knutsson, minister för högre utbildning och forskning



Kalmar

Kontaktperson: Maria Soläng, 072-206 19 47



Artikel från Miljödepartementet

Ibrahim Baylan håller
rundabordssamtal om energidelar
i Exportstrategin
Publicerad 04 april 2016 Uppdaterad 05 april 2016

I september 2015 lanserades Sveriges exportstrategi.
Som ett led i detta arbete görs en särskild satsning på
energiområdet. Syftet är att öka svenska företags export
av energitekniska lösningar vilket ska bidra till en
hållbar energiomställning internationellt.
Exportstrategin har som mål att öka exporten i både absoluta tal och som
andel av BNP, samt öka Sveriges attraktionskraft för investeringar och
kompetens.

Satsningen på energiområdet kommer inledningsvis fokusera på tre tematiska
områden, där regeringen vill ha en ökad samverkan mellan politiken,
näringslivet och forskningsvärlden. Dessa områden är:

Smarta elnät
Hållbar värme och kyla
Energieffektivisering

Dessa tre områden är politiskt prioriterade av regeringen. Här finns många
duktiga företag kombinerat med ett stort intresse från omvärlden att lära mer
om svenska styrmedel och lösningar, vilka bidragit till utvecklingen av den
svenska el- och värmesektorn.

Energiminister Ibrahim Baylan träffade den 4 april ett antal företag som är
verksamma inom området Smarta elnät för ett samtal om hur
exportfrämjandet kan utvecklas på området. Sådana samtal kommer även att
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hållas med företag som är aktiva inom hållbar värme och kyla samt
energieffektivisering.

Regeringen strävar efter att Sverige ska fortsätta att vara ett föregångsland i
utvecklingen av nya energitekniker. Genom att ligga i framkant i forskning,
utveckling och kommersialisering av förnybar energi och smart
energianvändning skapas nya jobb och tillväxt.

Internationella resor och möten för att främja export

Under det kommande året planerar energiminister Baylan att leda
handelsfrämjande resor till Turkiet, Iran, USA, Indien och Indonesien.
Statssekreterare Nils Vikmång besöker Sydafrika och Kina med samma syfte.
Det är även en viktig del i arbetet att ta emot besök från internationella
politiska företrädare. Det skapar affärsmöjligheter för svenska företag och en
möjlighet att visa upp Sverige som en testbädd för kunskapsutveckling och
demonstrationer av energilösningar och modern teknik.

Klimatöverenskommelsen i Paris samt antagandet av FN:s hållbarhetsmål
(Agenda 2030) är viktiga utgångspunkter i arbetet för en hållbar
energiomställning. De är således även centrala i satsningen på att öka
spridningen av svenska energitekniska lösningar globalt.



Artikel från Miljödepartementet

Åsa Romson och Ibrahim Baylan
inför Earth Hour
Publicerad 18 mars 2016 Uppdaterad 18 mars 2016

Lördag den 19 mars hålls klimatmanifestationen Earth
Hour. För tionde året i rad släcks lampor under en
timme världen över för att uppmärksamma behovet av
att agera mot klimatförändringarna. I en film berättar
energiminister Ibrahim Baylan och klimat- och
miljöminister Åsa Romson om sitt och regeringens
engagemang inför manifestationen.
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Artikel från Miljödepartementet

Koldioxidskatt och bioenergi
prioriterade frågor när Baylan och
Romson träffade Arias Cañete
Publicerad 09 mars 2016 Uppdaterad 09 mars 2016

Det nya globala klimatavtalet innebär en
ambitionshöjning för alla världens länder, även för
Sverige och EU. Regeringen vill att Sverige ska fortsätta
vara ett föregångsland i energi- och
klimatomställningen, och för att kunna vara det behöver
Sveriges och EUs klimatarbete gå hand i hand.
Energiminister Ibrahim Baylan och klimat- och
miljöminister Åsa Romson tog igår emot EU-
kommissionär Miguel Arias Cañete i Stockholm för att
visa svenska klimat- och energilösningar och diskutera
svenska erfarenheter och prioriteringar.
Under förmiddagen besökte energiminister Baylan och kommissionär Arias
Cañete det nya kraftvärmeverket i Värtahamnen i Stockholm. Verket drivs
av 100 procent biobränslen och minskar koldioxidutsläppen i Stockholm med
cirka 126 000 tusen ton per år.

- Hållbar bioenergi har mycket stor potential för Sverige och EU, både för
energiproduktion och för att ställa om till fossilfria transporter. I Sverige har
bioenergi möjliggjort att vi kunnat ställa om värmeproduktionen från olja till
förnybart, sa energiminister Ibrahim Baylan.

Baylan och Arias Cañete deltog också i ett rundabordssamtal med
representanter från den svenska energisektorn. Här fick aktörerna möjlighet
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att komma med inspel och synpunkter inför EU-kommissionens fortsatta
arbete med energiomställningen.

Sverige vill få behålla koldioxidskatten

Statsråden Romson och Baylan hade också ett gemensamt möte med
kommissionär Arias Cañete. Åsa Romson underströk då regeringens syn på
den svenska koldioxidskatten.

- För Sveriges del är det viktigt att ha tillgång till rätt verktyg, som stöttar
övergången till en biobaserad cirkulär ekonomi. Jag tog särskilt upp vikten
för oss att kunna behålla en koldioxidskatt, en skatt som ifrågasatts av
kommissionen och därigenom skapat stora problem för produktion av
biodrivmedel. Vi hade en bra dialog om det och jag hoppas nu vi kan hitta en
väg framåt, sa klimat- och miljöminister Åsa Romson efter mötet.

Under eftermiddagen deltog klimat- och miljöminister Åsa Romson och
kommissionär Arias Cañete i ett seminarium om det fortsatta klimatarbetet
efter klimatmötet i Paris som hölls på Stockholms Universitet.



Artikel från Miljödepartementet

Regeringen föreslår att förlänga
effektreserven
Publicerad 25 februari 2016 Uppdaterad 25 februari 2016

I propositionen Effektreserv 2020-2025 föreslår
regeringen att förlänga lagen om effektreserv till 2025.
Det är viktigt att både företag och konsumenter i Sverige ska vara
garanterade att få el levererad under årets alla dagar. I ett elsystem måste
tillförseln av el vid varje tidpunkt vara lika stor som uttaget av el. Under
mycket kalla vinterdagar kan det tillfälligt uppstå situationer då
elanvändningen ser ut att överstiga produktionen av el. I dessa situationer
räcker de planerade resurserna inte till, varför det då behövs reserver som
kan aktiveras.

Tydligare krav på effektreserven

Effektreserven består av två delar: elproduktion samt avtal med företag om
att tillfälligt reducera sin elanvändning. Effektreserven har tidigare bestått av
produktionskällor som använder kol och olja. Därför föreslår regeringen att
tydligare miljökrav ska ställas på de anläggningar som ska ingå i
effektreserven framöver. Miljökraven kommer att regleras i en kommande
förordning, som nu är ute på remiss.

Regeringen ställer också krav om att de resurser som ska ingå i
effektreserven uppfyller de tekniska krav som den systemansvariga
myndigheten, Svenska kraftnät, har på en effektreserv. Därför kommer det
tas fram funktionskrav i upphandlingen. Det kan röra sig om starttider,
uthållighet med mera.

Lagen förlängs till 2025

Förlängningen av lagen ska träda i kraft 1 juli 2016. Den upphandling som

https://www.regeringen.se/


Svenska kraftnät gjort inför nästkommande vinter, 2016/2017 påverkas inte
av förslaget. Lagen förlängs till den 31 december 2025. Energikommissionen
har i sitt arbete ett fokus på energisystemet efter 2025. Av den anledningen
förlängs lagen till just 2025. Propositionens innehåll överensstämmer med
den lagrådsremiss som lämnades tidigare i februari.

Effektreserven har förlängts vid ett flertal tillfällen. Den utveckling av
marknaden som man tidigare hoppats på, framförallt avseende kunders
möjlighet att reagera på priser, har inte infriats. Därtill ser vi en stängning i
förtid av fyra reaktorer.

Energikommissionens arbete

Den parlamentariska Energikommissionen ska ta fram underlag för en bred
politisk överenskommelse om den långsiktiga energipolitiken.
Energikommissionen kommer bland annat att diskutera frågan om
marknaden eller staten ska sköta hanteringen vid effekttoppar. Framförallt
rör det sig om den långsiktiga energiförsörjningen.



Artikel från Miljödepartementet, Socialdepartementet

Seminarium om hur vi ökar
jämställdheten i energisektorn
Publicerad 19 februari 2016 Uppdaterad 19 februari 2016

Hur kan jämställdheten öka i energisektorn? Det var
frågan för seminariet den 18 februari där energiminister
Ibrahim Baylan och jämställdhetsminister Åsa Regnér
stod värdar. Förutom ministrarna medverkade forskare,
framstående kvinnor från energibranschen och VD:arna
för Sveriges tre största energibolag.
- Kreativitet och utveckling får vi bäst i blandade grupper. Nu behöver vi ta
steg framåt för att få en mer jämställd energisektor. Det är en omfattande
uppgift där vi alla behöver bidra. Vi träffas här idag för att diskutera vägen
framåt och visa på både utmaningarna och idéer som vi kan ta med oss i det
fortsatta arbetet, sa energiminister Ibrahim Baylan i sin inledning.

Ibrahim Baylan tog upp att det nu pågår en global energirevolution, vilket
också påverkar oss i Sverige. För att bli ett av världens första fossilfria
välfärdsländer måste vi ta tillvara kompetensen hos hela befolkningen,
kvinnor som män. Omställningen av energisektorn, från det fossilberoende
till det förnybara, är en samhällsutmaning som kräver mobilisering av
samhällets resurser och samlade kunskap. En jämställd energisektor är en
långsiktig fråga lika mycket som frågan om att fasa ut fossila bränslen.
Utvecklingen kan gå snabbare, även om forskningen visar att den har gått åt
rätt håll de senaste åren.

Åsa Regnér berättade om den svenska regeringens arbete med en feministisk
regering, där jämställdhet ska integreras och stärkas i alla sektorer, och hon
betonade också att vi såväl i energibranschen som i andra branscher måste
använda de resurser som vi har.
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Talarna på seminariet uttryckte stor enighet om att det går för långsamt att
öka jämställdheten i energibranschen och att bolagen behöver bli mer
jämställda för att möta de utmaningar de står inför. Frågan var snarare vilken
eller vilka metoder som fungerar bäst och hur lång tid det kommer att dröja
innan energibranschen är jämställd. Frågan om kvotering lyftes som en
lösning, medan andra ansåg att lösningen mer ligger i kommunikation om
värderingar och möjligheter till utveckling. En av knäckfrågorna som flera
uttalade var hur vi kan få fler unga kvinnor att bli intresserade av
energibranschen. En utmaning är val av utbildning där det hittills funnits en
manlig dominans bland till exempel ingenjörsstudenter.

På seminariet representerade Elin Löfblad, Jessica Alenius och Sofie Quant
två kvinnliga nätverk i energi- och transportbranschen, Kraftkvinnor och
NKDF (Nätverket för kvinnor inom drivmedels- och fordonsbranschen). De
framhöll bland annat att det finns många kompetenta kvinnor i
energisektorn, men att de behöver få synas mer i talarstolar och i styrelser.
En lista har till exempel tagits fram av Kraftkvinnor med 160 namn på
kompetenta kvinnor i energibranschen.

Vid paneldiskussionen mot slutet av seminariet lyftes frågan om när vi inte
längre behöver lyfta problematiken om en ojämställd energisektor. Svaren
som gavs skiftade mellan 2021 och 2030, men alla var överens om att
utvecklingen mot en ökad jämställdhet i energisektorn är en viktig
framtidsfråga.

Vid uppsummeringen av seminariet underströk energiminister Ibrahim
Baylan att frågan om jämställdhet i energibranschen måste synliggöras mer
och att regeringen kommer att bevaka frågan kontinuerligt, exempelvis
genom att ta fram jämställdhetsindikatorer.



Artikel från Miljödepartementet

Hur ökar vi jämställdheten i
energisektorn?
Publicerad 02 februari 2016 Uppdaterad 02 februari 2016

Den 18 februari 2016 medverkar energiminister Ibrahim
Baylan och jämställdhetsminister Åsa Regnér i ett
seminarium med fokus på hur jämställdheten i
energibranschen kan öka. I seminariet deltar även
aktörer från energibranschen, kvinnliga nätverk i
energibranschen, forskare och myndighet.
Bland annat kommer följande frågor diskuteras:

Hur ser jämställdheten ut i energibranschen idag?
Hur ökar vi jämställdheten och hur får vi fler kvinnor att söka sig till
energibranschen?
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Artikel från Miljödepartementet

Intervju med Ibrahim Baylan om
COP21 i Paris
Publicerad 11 december 2015 Uppdaterad 11 december 2015

Energiminister Ibrahim Baylan berättar om sina intryck
från klimatförhandlingarna i Paris
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Artikel från Miljödepartementet, Näringsdepartementet

Dialogmöte om hur vi ska tanka
hållbart
Publicerad 04 december 2015 Uppdaterad 04 december 2015

Sverige ska bli ett av världens första fossilfria
välfärdsländer. Samma dag som klimatmötet COP21 i
Paris inleddes bjöd energiminister Ibrahim Baylan och
infrastrukturminister Anna Johansson in till samtal om
hur bransch och regering kan komma vidare och skapa
förutsättningar för att bryta fossilberoendet inom
transportsektorn.
- Vi behöver ta rejäla kliv framåt för att göra transportsektorn
fossiloberoende. Det är en komplex uppgift som involverar många aktörer.
Regeringen har därför gett Energimyndigheten resurser för att kunna ta en
mer aktiv roll för samordning av energiomställning i transportsektorn, sa
energiminister Ibrahim Baylan.

Han tryckte också på vikten av att få lyssna på branschen och höra vad som
är på gång och vad de har för medskick på saker som behöver göras.

Vid mötet fanns en stor enighet kring att dialog och samverkan mellan
bransch, akademi/forskning och beslutsfattare är en av nyckelfaktorerna till
framgång. Diskussionen kretsade kring frågor om behovet av en gemensam
målbild, långsiktiga förutsättningar samt ett helhetsgrepp på fordon,
drivmedel och infrastruktur. Samtidigt konstaterades att det inte finns en
enda lösning – det är många pusselbitar som ska passa ihop. Det gäller allt
från ändrat beteende, energieffektivisering och olika lokala- och regionala
lösningar.

Bonus malus lyftes fram som en bra lösning. Bonus malus innebär att
miljöanpassade fordon med relativt låga utsläpp av koldioxid får en bonus
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vid inköpstillfället, medan fordon med höga utsläpp av koldioxid får högre
skatt, malus.

- Vår viktigaste uppgift är att ta fram ett system som skapar förutsättningar
för långsiktiga investeringar i förnybar bränsleproduktion. Liknande det som
gjorts för energimarknaden och elcertifikatsystemet, sa Ibrahim Baylan.

- Vi behöver ta höjd och bana väg för den tekniska utvecklingen som går så
fort och se till att förutsättningarna är så flexibla som möjligt, sa
infrastrukturminister Anna Johansson.

Anna Johansson avslutade mötet med att önska fler tillfällen för dialog för
att komma framåt i arbetet i den pågående energiomställningen. Vi står inför
en revolution och detta är bara början och vi vet inte exakt vart den tar oss
men vi behöver ta oss dit tillsammans.



Artikel från Miljödepartementet

Arbetet fortsätter med Europeiska
Energiunionen
Publicerad 30 november 2015 Uppdaterad 30 november 2015

EU:s energiministrar har enats om hur Energiunionens
mål ska omsättas i praktiken. På mötet den 26
november behandlade rådet också förslaget om en ny
energimarknadsdesign och förbättrade villkor för
energikonsumenter. Energiminister Ibrahim Baylan
deltog i mötet i Bryssel.
Energiministrarna enades om slutsatser om styrningen av Energiunionen,
som är kommissionens handlingsplan för EU:s energipolitik till 2030. EU-
kommissionens ambition är att EU ska vara världsledande inom förnybart.

- Det är ett viktigt första steg att omsätta Energiunionens mål i praktiken. Jag
ser också att det sänder en viktig signal inför COP21 i Paris om att EU går
framåt gemensamt och är redo att genomföra sina åtaganden, säger
energiminister Ibrahim Baylan.

Rådet behandlade också  kommissionens initiativ till en ny
energimarknadsdesign. Ett skäl till detta är att andelen förnybar elproduktion
kraftigt har ökat och att energimarknaderna behöver reformeras för att
kunna ta tillvara potentialen hos förnybar energi. Man vill även förbättra
möjligheterna för konsumenter att styra när, hur och i vilken utsträckning
man använder el, till fördel för både klimatet och försörjningstryggheten.
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Artikel från Miljödepartementet

Seminarium om det globala
energiläget – lansering av World
Energy Outlook 2015
Publicerad 24 november 2015 Uppdaterad 24 november 2015

Energiminister Ibrahim Baylan var värd när vice
exekutivdirektör Paul Simons från International Energy
Agency (IEA) presenterade den årliga publikationen
World Energy Outlook 2015 (WEO) den 23 november i
Stockholm. Årets rapport innehåller bland annat en
extra analys av de globala effekterna av ett ihållande
lågt oljepris samt tillväxteekonomiernas, och särskilt
Indiens, roll i det globala energisystemet framöver.

Oljans påverkan på utbyggnaden av förnybar energi

Rapporten tar upp att ett lågt oljepris på medellång sikt riskerar sakta ned
övergången till alternativa bränsleslag, såsom biobränsle och gas.
Marknadspriset för olja förväntas inte återbalanseras förrän i slutet av
årtiondet (2020). Paul Simons lyfte fram att låga energipriser är positivt för
konsumenterna, men det kan finnas framtida risker kring
försörjningstrygghet och en skarp ökning av priset i framtiden om
investeringarna avstannar. Ett ihållande lågt oljepris kräver dock ökad
produktion från både ett stabilt Mellanöstern samt från andra
oljeproducerande länder.

- På grund av intäktsminskningen till nyckelaktörer och ökad global
oljeefterfrågan ser vi att ett ihållande lågt oljepris blir mindre sannolikt att
förlängas ju längre det pågår, sa Paul Simons, IEA.
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Kraftig ökning av energibehovet i Asien

Rapporten fokuserar även på tillväxtekonomier och då främst på Indien och
Kina. Indiens ökande energiefterfrågan och Kinas inriktning på en mer
energisnål tillväxt kommer att påverka efterfrågan på globala
energimarknader. Indiens energiefterfrågan är enorm, och det finns ett stort
ömsesidigt intresse av att bistå Indiens planer på mer koldioxidsnål och
effektiv teknologianvändning. Kinas förändring till en mer energisnål
tillväxtmodell kan även få stor påverkan globalt.

- Kinas övergång till en mer energieffektiv tillväxtmodell är en mycket god
nyhet för planeten, sa Paul Simons, IEA.

Nordens roll som ledande i utvecklingen av ett hållbart
energisystem

Norden har fått en egen del i rapporten som fokuserar på relationen mellan
ökad tillväxt och minskade koldioxidutsläpp, som vi sett sedan början av
1990-talet. Den svenska koldioxidskatten samt det svensk-norska
elcertifikatssystemet lyfts fram som två goda exempel på hur ekonomisk
tillväxt kan frikopplas från ökade koldioxidutsläpp.

- De nordiska länderna har ett långtgående samarbete på energisidan och vår
gemensamma elmarknad är ett ypperligt exempel på hur regionalt samarbete
kan möjliggöra en kostnadseffektiv energiomställning, sa energiminister
Ibrahim Baylan.

Viktigt med starka signaler från klimatmötet COP 21 i Paris

Två tredjedelar av de globala växthusgasutsläppen kommer från
energisektorn. Paul Simons redovisade fem områden som skulle kunna bidra
till minskade utsläpp till 2030 endast med hjälp av beprövad teknik och utan
minskad ekonomisk tillväxt: energieffektivisering, utfasning av ineffektiv
kolanvändning, investeringar i förnybar energi, avlägsnande av subventioner
för fossila bränslen, och minskning av metanutsläppen. Vid IEA:s
ministermöte i förra veckan enades IEA:s 29 energiministrar därför om ett
gemensamt energi- och klimatuttalande till COP21 för att visa på
energisektorns bidrag inom klimatförändringen och förhandlingarna. 

- Det faktum att klimatutmaningen tas på allvar och den snabba
teknikutvecklingen gör att jag är optimistisk, sa energiminister Ibrahim



Baylan. Men vi ska vara medvetna om att det som beslutas på klimatmötet i
Paris inte är slutet utan bara början på arbetet med att nå ett hållbart
energisystem.



Artikel från Miljödepartementet

EU:s energiunion i fokus på
ministermöte
Publicerad 20 november 2015 Uppdaterad 20 november 2015

Energiministrarna ska diskutera läget i Energiunionen
på basis av en färsk rapport från kommissionen. De ska
också anta slutsatser om styrningen av Energiunionen,
där nationella klimat- och energiplaner spelar en viktig
roll. Energiminister Ibrahim Baylan deltar i mötet.
EU-kommissionen presenterade den 18 november den första årliga rapporten
om läget i Energiunionen, även kallad the State of the Energy Union. Till den
hör arbetsdokument som är viktiga för styrningen av Energiunionen. Det rör
utformningen av nationella energi- och klimatplaner och uppföljning av
Energiunionen.  Rådet ska enas om slutsatser för styrningen av
Energiunionen.

Regeringen bedömer att Sverige har fått bra genomslag i förhandlingarna. I
utkastet till slutsatser om styrningen finns hänvisningar till uppfyllelse av
såväl klimat- och energimålen till 2030 som till 2050.

Regeringen förväntas välkomna kommissionens rapport om läget i
Energiunionen. Det skickar viktiga signaler inför klimattoppmötet i Paris  att
EU gör framsteg och menar allvar med genomförandet av uppsatta mål som
leder till minskade utsläpp av klimatgaser.

Nya regler EU:s energimärkning

Rådet ska också enas om förbättrade regler för energimärkning som är ett
viktigt instrument för att främja energieffektivisering. Det handlar om
energimärkning av exempelvis kylskåp där märkningen föreslås återgå till att
vara en A-G-skala, någon som ska gagna konsumenten.
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Elkonsumenternas ställning ska stärkas

EU:s inre energimarknad en viktig del av Energiunionen. Kommissionen vill
bland annat sätta elkonsumenterna i fokus och stärka deras ställning bland
annat genom att man bättre ska kunna kontrollera
elkostnaderna. Kommissionen aviserar lagstiftning på området under 2016.

Regeringen välkomnar ett fokus på konsumenterna och att de ska ges
förutsättningar att spela en aktiv roll på elmarknaden på basis av prissignaler
och information.

 



Artikel från Miljödepartementet

Rundabordssamtal för ökad
jämställdhet i energivärlden
Publicerad 27 oktober 2015 Uppdaterad 27 oktober 2015

Hur kan fler kvinnor lockas till energisektorn och hur kan
kompetensen som finns bland alla medarbetare tas
tillvara? Det var några av de frågeställningar som
diskuterades när energiminister Ibrahim Baylan träffade
två nätverk för kvinnor inom energivärlden i förra
veckan.
Syftet med samtalen var att lyssna och samla in erfarenheter kring hur de
båda nätverken arbetar för att få fler kvinnor till energisektorn och ta del av
hur de arbetar med att öka antalet kvinnor på ledande positioner.

- Ökad jämställdhet är viktigt för tillväxten och kompetensförsörjningen i
energibranschen. Vi behöver ta tillvara kompetensen hos hela befolkningen,
kvinnor som män. Det bidrar till vårt lands konkurrenskraft, säger
energiminister Ibrahim Baylan.

Nätverk för att lyfta kvinnliga förebilder och ge goda
exempel

De båda nätverken har bildats under de senaste åren och visar på att det
finns ett behov och en vilja av att synliggöra branschens kvinnor och lyfta
upp den kompetens som finns. Nätverket för kvinnor inom drivmedels- och
fordonsbranschen, NKDF, har bildats av branschorganisationerna BIL
Sweden och Svenska petroleum- och biodrivmedelsindustrin och det andra
nätverket, Kraftkvinnorna vänder sig till kvinnor i energibranschen.

Vid rundabordssamtalen gavs en rad goda exempel på hur företagen jobbar
för att lyfta jämställdhetsarbetet i den egna organisationen. Vikten av att
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lyfta fram kvinnliga förebilder betonades. Men också betydelsen av ett
gemensamt ansvar och engagemang, från den egna organisationen till
branschen och politiken, för ökad jämställdhet i energivärlden.

- Samtalen bekräftar att vi behöver synliggöra frågan och föra en bredare
diskussion. Efter att ha tagit del av många goda exempel på vad sektorn gör
för ökad jämställdhet kommer jag nu att fortsätta jobba vidare med denna
viktiga fråga, säger Ibrahim Baylan.



Artikel från Miljödepartementet

Lagändring om skatteavdrag för
biodrivmedel
Publicerad 22 oktober 2015 Uppdaterad 22 oktober 2015

Regeringen har beslutat om en proposition med
lagändringar för biodrivmedel. Lagändringarna innebär
anpassningar till krav från Europeiska kommissionen
och görs för att Sverige ska få fortsatt
statsstödsgodkännande efter 2015 för
skattenedsättningarna för biodrivmedel.
Lagändringarna innebär att skattenedsättning endast kommer att ges till
livsmedelsbaserade biodrivmedel om de har producerats i anläggningar som
tagits i drift före den 31 december 2013 och inte är fullständigt avskrivna.
Detta gäller oavsett om det livsmedelsbaserade biodrivmedlet är producerat i
Sverige eller importerat.

De föreslagna lagändringarna innebär att nedsättningen av energi- och
koldioxidskatt för biodrivmedel villkoras med att den som begär avdrag har
ett så kallat anläggningsbesked. Detta besked ska visa att det finns ett
kontrollsystem som säkerställer att anläggningen lever upp till kraven för
skattebefrielse. Ett anläggningsbesked krävs av alla som begär skatteavdrag
för biodrivmedel, inte bara de som begär avdrag för livsmedelsbaserade
biodrivmedel. Detta beror på att beskedet även ska visa att
livsmedelsbaserade biodrivmedel inte hanteras och att uppgifter om
anläggningen därför inte behöver kontrolleras.

För att införa systemet med anläggningsbesked krävs ändringar i lagen
(2010:598) om hållbarhetskriterier för biodrivmedel och flytande biobränslen
och i lagen (1994:1776) om skatt på energi.

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 januari 2016.
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Ansökan om förlängt statsstödsgodkännande för
skattebefrielse

Det svenska statsstödsgodkännandet för nedsättning av energiskatt och
koldioxidskatt för biodrivmedel gäller till och med den 31 december 2015.
Regeringen ansökte i februari 2015 om förlängt statsstödsgodkännande för
skattebefrielsen och kompletterade ansökningen den 12 oktober 2015.

För att skapa möjlighet att få statsstödsgodkännandena förlängda krävs att
Sverige genomför de anpassningar som redovisas i propositionen 2015/16:38
och som innebär att skattenedsättningen för energi- och koldioxidskatt på
biodrivmedel villkoras med att den som begär avdrag har ett så kallat
anläggningsbesked. Anpassningarna görs med anledning av de krav i fråga
om stöd till livsmedelsbaserade biodrivmedel som finns i EU-kommissionens
meddelande om riktlinjer för statligt stöd till miljöskydd och energi för 2014–
2020.

Pressmeddelande: Ansökan till EU-kommissionen om förlängd
skattebefrielse av biodrivmedel



Artikel från Justitiedepartementet, Socialdepartementet,
Utbildningsdepartementet

Skärpta regler kring
taxiverksamhet och höjd
inkomstpension
Publicerad 23 juli 2015 Uppdaterad 23 juli 2015

Regeringen tillsätter en ny taxiutredning som ska
undersöka behovet av skärpt regelverk för taxi- och
samåkning. Nyheten presenterades under regeringens
sommarfika den 23 juli 2015, där det bland annat också
framkom att inkomstpensionerna höjs nästa år.
- Taxinäringen dras med omfattande problem i form av tuffa
arbetsförhållanden och företag som undviker att betala skatt. Samtidigt har
seriösa företag fått allt svårare att klara sig, sade infrastrukturminister Anna
Johansson.

Den nya taxiutredningen ska bland annat se över möjligheten att ta bort den
dispens för taxameter som finns i dag och istället införa krav på taxameter
för alla. Utredningen ska komma med förslag till åtgärder senast den 1 juli
2016.

Pressmeddelande: Regeringen utreder skärpta regler kring taxiverksamhet

Höjd pension för alla

Inkomstpensionerna kommer att höjas med 4,2 procent 2016.
Garantipensionerna sänks något, men regeringens redan tidigare aviserade
skattesänkning för pensionärer gör att alla pensionärer får mer i plånboken.

- Förändringarna innebär förbättringar för alla pensionärer och den största
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förbättringen sedan nya pensionssystemet infördes, sade
socialförsäkringsminister Annika Strandhäll.

Pressmeddelande: Strandhäll kommenterar pensionsutvecklingen

Strategi ska stärka solelen

Energiminister Ibrahim Baylan, som var den som ledde dagens möte,
berättade att regeringen i dag beslutat att ge Energimyndigheten i uppdrag att
ta fram en strategi för hur Sverige kan använda solel i större utsträckning.

- Solel har stor potential och vi hoppas att den blir en stark konkurrent till
fossila energislag också här i Sverige. I exempelvis Kina och USA har de
kommit långt, och satsar också stort på utveckling och forskning, sade
energiminister Ibrahim Baylan.

Kortade häktningstider

Regeringen beslutade på regeringssammanträdet om tre uppdrag för att
minska användningen av häktning och motverka isolering av häktade.

- Häktning är nödvändigt för att allvarliga brott ska kunna utredas. Det är
dock angeläget att användningen av häktning och den isolering de häktade
utsätts för begränsas, inte minst när det är fråga om unga personer, sade
inrikesminister Anders Ygeman.

Pressmeddelande: Regeringen lämnar tre uppdrag som syftar till att minska
användningen av häktning och bryta isoleringen av häktade

Fler folkhögskoleplatser

Som ett led i Regeringens kunskapslyft skapas 750 nya utbildningsplatser på
folkhögskolor. Satsningen syftar till att bidra till minskad
ungdomsarbetslöshet och arbetslöshet. 

- Tack vare kunskapslyftet blir fler människor anställningsbara och fler också
omställningsbara, sade gymnasie- och kunskapslyftsminister Aida Hadzialic.



Artikel från Miljödepartementet

EU-kommissionen föreslår
reformer på klimat- och
energiområdet
Publicerad 17 juli 2015 Uppdaterad 17 juli 2015

Europeiska kommissionen presenterade den 15 juli ett
paket med två lagförslag på klimat- och energiområdet.
Förslagen handlar om en översyn av EU:s system för
handel med utsläppsrätter och en uppdatering av EU:s
energimärkning av produkter. Kommissionen lanserade
också en offentlig konsultation för en ny design för den
europeiska energimarknaden samt ett meddelande om
slutkundsmarknaderna. Båda med fokus på elsektorn.
Förslaget om en översyn av EU:s system för handel med utsläppsrätter är en
viktig del för att genomföra EU:s klimatpolitik till 2030 och uppnå målen om
utsläppsminskningar på minst 40 procent som beslutades av EU:s stats- och
regeringschefer förra året. Den svenska regeringen tycker att det är
angeläget att kommissionen nu påbörjar genomförandet av 2030-ramverket
och vill betona vikten av ett stabilt, långsiktigt, förutsägbart och
välfungerande handelssystem för utsläppsrätter, med stärkt prissignal för att
uppnå EU:s långsiktiga klimatmål.

Märkning ska ge konsumenter bättre information

Förslaget om en uppdatering av EU:s energimärkning innebär att
Energimärkningsdirektivet (2010/30/EU) upphävs och ersätts av en
Energimärkningsförordning som ska säkra ett uniformt och stärkt
genomförande i EU. Regeringen anser att energimärkningen är ett viktigt
instrument i arbetet för en mer effektiv energianvändning inom EU.
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Märkningen ger konsumenten information om produkters energiförbrukning
vilket underlättar för konsumenten att fatta energisnåla beslut, något som i
sig driver teknikutveckling och skapar innovation i samhället.

Förhandlingar om de båda lagförslagen kommer att påbörjas under hösten
under rådskonstellationerna för miljö och energi.

Förslag för att reformera elmarknaden

Paketet innehåller också ett meddelande om hur kommissionen vill att
elmarknaden ska reformeras. Syftet är att sätta kundernas bästa i centrum
och möta övergången till ett mer decentraliserat system med mer förnybar
elproduktion och flexibel förbrukning. Meddelandet är en del i
förberedelserna inför den nya design för elmarknaden som kommissionen
väntas lägga fram lagstiftning för under 2016. Meddelandet innebär starten
för en offentlig konsultation där kommissionen ställer ett antal frågor till
intressenter. Svaren kommer ligga till grund för kommissionens fortsatta
arbete med att ta fram ett förslag till lagstiftning. Svar ska skickas till EU-
kommissionen senast den 8 oktober.

Regeringen välkomnar kommissionens ambition att förbättra
marknadsdesignen eftersom en fullt fungerande inre marknad för energi är
en nyckelåtgärd för att öka försörjningstryggheten och är en förutsättning för
att nå EU:s klimat- och energimål på ett kostnadseffektivt sätt. Regeringen
ser också positivt på att särskilt fokus läggs på konsumenter. Regeringen
stödjer förbättrade förutsättningar för konkurrens och effektiv prisbildning
på energimarknaden, med fokus på slutkundsmarknaden.

Om förslagen på EU-kommissionens webbplats



Artikel från Miljödepartementet

Energiseminarium i Almedalen:
Energifrågan – central i det
globala klimatarbetet
Publicerad 02 juli 2015 Uppdaterad 02 juli 2015

Hur påskyndas övergången till en hållbar
energiförsörjning globalt och hur kan Sverige ta nya
steg i arbetet med att främja morgondagens
energiteknologier? Det var två frågeställningar som
diskuterades under Miljö- och energiseminarium den 1
juli Almedalen.
Värd för seminariet var energiminister Baylan och inledningstalare var Fatih
Birol, Internationella energibyråns (IEA) tillträdande chef som presenterade
rapporten Energy and Climate change, vilken publicerades för två veckor
sedan.

Energifrågans roll inför klimatmötet i Paris

Birol menade att i det globala klimatarbetet inte går att bortse från hur
central energifrågan är, då energiförsörjningen står för två tredjedelar av de
totala växthusgasutsläppen. Lyckas vi inte minska utsläppen från
energisektorn löser vi inte heller klimatfrågan. Inför de kommande
klimatförhandlingarna i Paris  har IEA därför tagit fram rapporten Energy
and Climate chang. I rapporten föreslår de fyra konkreta förslag för hur
framsteg kan göras i Paris och därefter:

1. en överenskommelse om en ”peak” i utsläppen från energisektorn till
2020;

2. en återkommande uppföljning av nationella klimatåtaganden och
utsläpp;
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3. en omvandling av 2-graders målet till utsläppsmål för energisektorn
4. en mekanism för att mäta och följa energisektorns utveckling.

Även om det händer mycket inom energiområdet – från formella åtagande
av stora länder till snabb teknikutveckling på vissa områden - så behövs det
göras mer för att utvecklingen ska vara i linje med 2-gradersmålet. Birol
betonade vikten av att det vid mötet i Paris kommer tydliga signaler från
världens ledare för att vägleda energisektorns utveckling.

”Inga företag, oavsett bransch, är immuna mot det skifte vi ser idag när vi
fasar ut den fossila energin till förmån för rena, miljövänliga energislag.
Drivkrafterna ser lite olika ut i olika ekonomier, men riktningen är
densamma, sa Faith Birol.

Birol passade även på att lyfta Sverige som ett möjligt föredöme för andra
länder. Sverige har visat världen att det går att skilja på ekonomisk tillväxt
och skenande koldioxidutsläpp. Andra länder har mycket att lära.

Samsyn kring möjligheterna för svensk energiteknik
att bidra

Vid seminariet deltog även Hans Hellsmark (forskare SP), Elin Löfblad
(divisionschef Siemens Sverige) samt Pernilla Winnhed (VD  Svensk energi)
för att ge olika perspektiv på frågan om hur vi i Sverige kan bidra till att
påskynda utveckling och spridning av morgondagens energiteknologier.

Kommentarerna från panelen kretsade kring hur Sverige kan utnyttja sin
kompetens bättre och om vilka satsningar från statligt håll som är önskvärda
för att innovationer inom energiområdet ska bli framgångsrika och kunna
skalas upp. Det tydligaste budskapet till energiministern var vikten av
långsiktiga spelregeler och särskilt lyftes Energikommissionens arbete fram.
Utöver det framkom önskemål om ett närmare offentligt-privat samarbete
kring enskilda energiteknologier, satsningen på demonstrationsanläggningar
och tydlig lagstiftning.

”Teknikutveckling ger oss hopp om att det går att lösa klimatfrågan och
därför bör den utmaningen och andra energiutmaningar inte enbart ses som
en börda utan istället som en möjlighet för tillväxt och jobb. Sverige har en
viktig roll att spela i utvecklingen och med svenska lösningar kan vi bidra till
det globala klimatarbetet, avslutade energiminister Ibrahim Baylan.



Artikel från Miljödepartementet

Miljö- och energidepartementets
seminarier i Almedalen
Publicerad 24 juni 2015 Uppdaterad 24 juni 2015

Under Almedalsveckan arrangerar Miljö- och
energidepartementet två seminarier onsdagen den 1 juli
i Länsstyrelsens trädgård, med fokus på klimat- och
energifrågorna.
Om mindre än ett halvår träffas världens länder i Paris för att besluta om ett
nytt klimatavtal. Näringslivet spelar en avgörande roll för den globala klimat-
och energipolitiken. Vilka möjligheter har näringslivet i Sverige att ta en
större roll i den gröna omställningen? Framtidens energitekniker skapar nya
förutsättningar för jobb, tillväxt och affärsmöjligheter. Hur ser vi till att
svenska företag ligger i framkant för utvecklingen av nya energilösningar?

Om seminarierna 1 juli
Näringslivets roll före och efter klimatmötet i Paris
kl. 08.30–09.45
Medverkande:
Åsa Romson, klimat- och miljöminister
Per Klevnäs, projektledare för New Climate Economy, Stockholm
Environment Institute (SEI)
Niklas Gustavsson, miljödirektör, Volvo Group
Peter Wallin, ekonomi- och finansdirektör, Skanska
Christina Båge-Friborg, hållbarhetschef, Sandvik
Moderator: Soledad Piñero Misa

Hur påskyndar vi övergången till hållbara energisystem? (seminariet
hålls på engelska)
kl. 10.00-11.20
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Medverkande:
Ibrahim Baylan, energiminister
Fatih Birol, tillträdande chef, International Energy Agency (IEA)
Pernilla Winnhed, VD, Svensk Energi
Elin Löfblad, divisionschef, Siemens Sverige
Hans Hellsmark, forskare, SP Sveriges tekniska forskningsinstitut
Moderator: Eva Krutmeijer



Artikel från Miljödepartementet

Riksdagsseminarium om
Storbritanniens och Tysklands
erfarenheter på klimat- och
energiområdet
Publicerad 04 juni 2015 Uppdaterad 04 juni 2015

Den 3 juni höll Energikommissionen och
Miljömålsberedningen ett gemensamt seminarium om
vad vi kan lära oss från Storbritanniens klimatlag och
Tysklands energiomställning.
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Artikel från Miljödepartementet

Höjd ambition för förnybar el inom
elcertifikatssystemet
Publicerad 29 maj 2015 Uppdaterad 29 maj 2015

Regeringen har lämnat en ny proposition om
ambitionshöjning för förnybar el och kontrollstation för
elcertifikatssystemet 2015 till riksdagen. Förslaget
innebär att Sverige ska finansiera produktion av 30
terawattimmar ny förnybar el till 2020 jämfört med 2002.
Riksdagen har beslutat i enlighet med regeringens
förslag om höjd ambition för elcertifikat till 2020.
Riksdagen har beslutat i enlighet med regeringens förslag om höjd ambition
för elcertifikat till 2020 (prop. 2014/15:123, bet. 2015/16:NU6, rskr.
2015/16:5). Riksdagen har också godkänt avtal om ändring av avtal om en
gemensam marknad för elcertifikat (prop. 2015/16:1, bet. 2015/16:Fi:1, rskr.
2015/16:51).

Regeringens förslag syftar till att öka utbyggnaden av förnybar elproduktion.
Den bidrar också till regeringens ambition om att Sverige på sikt ska ha ett
energisystem som baseras på 100 procent förnybar energi.

Det nya nationella finansieringsmålet på 30 terawattimmar ny förnybar
elproduktion till 2020 jämfört med 2002 ersätter det av riksdagen fastställda
målet för produktion av förnybar el som innebar en ökning med 25
terawattimmar till 2020 jämfört med 2002. För att möjliggöra
ambitionshöjningen och det nya finansieringsmålet föreslås också i
propositionen en höjning av den så kallade kvotplikten.

Förslaget innebär vidare att kontrollstation för elcertifikatsystemet 2015
fullföljs och att åtaganden enligt nu gällande avtal med Norge om en
gemensam marknad för elcertifikat som tecknades den 29 juni 2011 kan
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uppfyllas.

Överenskommelse mellan Sverige och Norge

Sverige och Norge har sedan 1 januari 2012 en gemensam marknad för
elcertifikat. Det är nödvändigt att en överenskommelse träffas mellan
Sverige och Norge för att den av regeringen aviserade ambitionshöjningen
ska kunna genomföras. Avtalet från den 8 april 2015 mellan Sverige och
Norge om ändring av avtal om en gemensam marknad för elcertifikat trädde i
kraft den 1 januari 2016. Sverige och Norge har anmält till varandra genom
notväxling att de inhemska konstitutionella kraven är uppfyllda.

Nedan redovisas förslaget och flera
bedömningar i propositionen:

Nya kvoter

Kvotplikten bestämmer hur stor del av elleverantörernas försäljning eller
elanvändarnas elanvändning som leverantören eller elanvändaren är skyldig
att köpa elcertifikat för. Genom att höja kvoten höjs efterfrågan på
elcertifikat och därmed incitamenten för investeringar i förnybar
elproduktion.

I propositionen föreslås att kvoterna ska höjas med en volym om drygt 105
TWh under hela perioden 2016-2035, varav 8 terawattimmar under 2016.
Den totala justeringsvolymen om drygt 105 TWh består av 75 TWh enligt
Energimyndighetens förslag i rapporten Kontrollstation 2015 för att uppfylla
åtaganden enligt avtalet med Norge om en gemensam elcertifikatsmarknad
som undertecknandes den 29 juni 2011. Ytterligare 30 TWh utgörs av
Energimyndighetens förslag i rapporten Finansiering av 30 TWh ny förnybar
elproduktion som behövs för att möjliggöra regeringens ambitionshöjning.
Till sist står en liten del av den totala justeringsvolymen om 0,3
terawattimmar för en justering för 2013 så att utfallet för den kvotpliktiga
elanvändningen det året används vid kvotberäkning istället för en
prognosticerat värde.

Tidigareläggning av nästa kontrollstation

Sverige och Norge har i det gällande avtalet som reglerar samarbetet om den
gemensamma elcertifikatsmarknaden kommit överens om att ha regelbundna



uppföljningar av elcertifikatssystemet, för att utvärdera hur väl systemet
fungerar och genomföra eventuella justeringar. Dessa utvärderingar kallas
för kontrollstationer. Den återkommande uppföljningen ger aktörerna på
marknaden stabila spelregler, eftersom alla större justeringar i systemet
genomförs vid en förutbestämd tidpunkt. Det var tidigare bestämt att nästa
kontrollstation skulle äga rum år 2019. Regeringen föreslår nu att
tidigarelägga kontrollstationen så att den genomförs redan år 2017.
Anledningen till förslaget är att 2020 är det år då målen för den förnybara
elproduktionen inom ramen för elcertifikatsystemet ska vara uppnådda. De
justeringar som genomförs i elcertifikatssystemet precis före 2020 hinner inte
få någon effekt.

Torvanvändningen i elcertifikatssystemet

Förutsättningarna för torvanvändning för elproduktion inom ramen för
elcertifikatssystemet bör i dagsläget inte ändras. Torvbaserad elproduktion
ska fortsatt kunna tilldelas elcertifikat. Regeringen kommer följa
utvecklingen framöver och närmare analysera torvanvändningens fortsatta
roll i elcertifikatssystemet, bland annat utifrån torvanvändningens samlade
klimat- och miljöpåverkan och med utgångspunkt i att torvanvändning för
elproduktion inom elcertifikatssystemet inte bör öka jämfört med dagens
nivå. Regeringens avser att återkomma i frågan i samband med nästa
kontrollstation för elcertifikatssystemet 2017.



Artikel från Miljödepartementet

Vårändingsbudget 2015:
Solenergi
Publicerad 06 maj 2015 Uppdaterad 06 maj 2015

Solen är vår renaste energikälla som ger jorden dess
enda verkliga tillskott av energi. Idag används solens
energi för produktion av både värme och el.
Användningen är dock fortfarande relativt liten. I Sverige
beror det bland annat på att utbudet inte
överensstämmer med efterfrågan eftersom solen lyser
som mest under sommarhalvåret då vi har minst behov
av värme, varmvatten och el.

Vårbudgeten: Bättre förutsättningar för solenergi

Solceller är en förnybar energiteknik som är gynnsam i ett klimatperspektiv,
men som ännu inte är kommersiellt konkurrenskraftig i Sverige. Sedan
tidigare finns ett stöd för installationen av solceller i syfte att skapa goda
förutsättningar för utvecklingen och etableringen av denna teknik.
Regeringen menar att det är fortsatt angeläget att utvecklingen av solkraft
stimuleras och avser därför att under 2016 tillföra ytterligare 150 miljoner
kronor för detta ändamål.

Solceller och statligt stöd

Solenergi har en enorm potential, men el från solceller är i dag dyrare än
exempelvis el från vindkraft. Detta beror framförallt på att solceller
tillverkas och används i relativt liten skala. Solcellsbranschen växer
emellertid mycket snabbt, med cirka 40 procent per år, och sysselsätter idag
tiotusentals personer i Europa. De ökande produktionsvolymerna börjar nu
få genomslag i form av lägre priser på solcellssystem. En viktig anledning till
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den snabba tillväxten är statliga stöd i flera länder.

Energimyndigheten finansierar forskning och utveckling inom
solcellsområdet. I Sverige finns idag ett statligt stöd för företag och
privatpersoner för installation av solceller. Syftet är att bidra till
omställningen av energisystemet och att skapa fler jobb och företag inom
energiteknikområdet. Målet är att användningen av solcellssystem och
antalet aktörer inom solcellsområdet ska öka i Sverige, att
systemkostnaderna ska sänkas och att den årliga elproduktionen från
solceller ska öka.

I budgeten för 2013 avsattes sammanlagt 210 miljoner kronor för stödet
under perioden fram till och med 2016. Ansökan om stöd ska göras hos
länsstyrelsen. Mer information om stöd finns hos Energimyndigheten.



Artikel

Uppdrag att ta fram förslag till
stärkt stöd för havsbaserad
vindkraft
Publicerad 30 april 2015 Uppdaterad 12 maj 2015

Regeringen anser att Sverige på sikt ska ha ett
energisystem som baseras på 100 procent förnybar
energi. Sverige har särskilt bra förutsättningar att bygga
ut den förnybara energin genom den goda tillgång till
vatten, vind och skog som finns i landet. Den förnybara
elproduktionen bör byggas ut ytterligare.
 

Vindkraften kommer att spela en viktig roll för att regeringens ambitioner när
det gäller utvecklingen av den förnybara elproduktionen ska kunna uppnås.

Energimyndigheten har fått i uppdrag att ta fram förslag på hur ett förstärkt
stöd till havsbaserad vindkraft kan utformas. I uppdraget ingår bland annat
att analysera olika former av stöd såsom exempelvis upphandling (utlysning),
investeringsstöd, marknadsintroduktions- och demonstrationsstöd,
finansiering av elanslutningen.

 

Uppdraget ska redovisas till Miljö- och energidepartementet senast den 1 juni
2015.
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Artikel från Miljödepartementet

Höjd ambition för förnybar el inom
elcertifikatssystemet
Publicerad 28 april 2015 Uppdaterad 28 april 2015

Klimatfrågan är vår tids ödesfråga och regeringens
ambition är att Sverige ska ligga i framkant i
klimatomställningen. Arbetet för att nå det av riksdagen
antagna miljökvalitetsmålen och generationsmålet
behöver stärkas. Regeringen anser att
elcertifikatssystemet är ett effektivt styrmedel för att nå
målen för produktion av förnybar el. Regeringen föreslår
därför i en proposition att Sverige ska, inom ramen för
elcertifikatssystemet, finansiera produktion av 30
terawattimmar ny förnybar el till 2020 jämfört med 2002.
I propositionen föreslås också att en ny uppföljning av
ska göras redan år 2017.
Regeringens förslag syftar till att öka utbyggnaden av förnybar elproduktion.
Den bidrar också till regeringens ambition om att Sverige på sikt ska ha ett
energisystem som baseras på 100 procent förnybar energi.

Regeringens förslag innebär vidare att kontrollstation för elcertifikatsystemet
2015 fullföljs och att åtaganden enligt nu gällande avtal med Norge om en
gemensam marknad för elcertifikat som tecknades den 29 juni 2011 kan
uppfyllas.

Det nya nationella finansieringsmålet på 30 terawattimmar ny förnybar
elproduktion till 2020 jämfört med 2002 ersätter det av riksdagen fastställda
målet för produktion av förnybar el som innebar en ökning med 25
terawattimmar till 2020 jämfört med 2002. För att möjliggöra
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ambitionshöjningen och det nya finansieringsmålet föreslås också i
propositionen en höjning av den så kallade kvotplikten.

I propositionen föreslås också att riksdagen godkänner ett avtal som träffats
mellan Sveriges regering och Norges regering om ändring av avtalet om en
gemensam marknad för elcertifikat för att möjliggöra den av regeringens
aviserade ambitionshöjning.

Prop. 2014/15:110 Ambitionshöjning för förnybar el och kontrollstation för
elcertifikatssystemet 2015

Nedan redovisas förslagen och flera bedömningar i
propositionen

Nya kvoter

Kvotplikten bestämmer hur stor del av elleverantörernas försäljning eller
elanvändarnas elanvändning som leverantören eller elanvändaren är skyldig
att köpa elcertifikat för. Genom att höja kvoten höjs efterfrågan på
elcertifikat och därmed incitamenten för investeringar i förnybar
elproduktion.

I propositionen föreslås att kvoterna ska höjas med en volym om drygt 105
TWh under hela perioden 2016-2035, varav 8 terawattimmar under 2016.
Den totala justeringsvolymen om drygt 105 TWh består av 75 TWh enligt
Energimyndighetens förslag i rapporten Kontrollstation 2015 för att uppfylla
åtaganden enligt avtalet med Norge om en gemensam elcertifikatsmarknad
som undertecknandes den 29 juni 2011. Ytterligare 30 TWh utgörs av
Energimyndighetens förslag i rapporten Finansiering av 30 TWh ny förnybar
elproduktion som behövs för att möjliggöra regeringens ambitionshöjning.
Till sist står en liten del av den totala justeringsvolymen om 0,3
terawattimmar för en justering för 2013 så att utfallet för den kvotpliktiga
elanvändningen det året används vid kvotberäkning istället för en
prognosticerat värde.

Avtalet med Norge om en gemensam marknad

I propositionen föreslås att riksdagen godkänner ändringar i det avtal som
reglerar den gemensamma marknaden för elcertifikat i Sverige och Norge.
Förändringarna gör det möjligt att höja det gemensamma målet för
elcertifikatmarknaden till 2020 med 2 terawattimmar (TWh), från 26,4



terawattimmar till 28,4 terawattimmar. Ändringarna behövs för att
regeringens höjda ambition ska gå att nå. De innebär också att villkoren för
aktörer i Sverige och i Norge blir mer lika och att vissa delar av det
gemensamma regelverket ska utvärderas i samband med nästa
kontrollstation.

Pressmeddelande: Enighet om ändringar i avtalet om en gemensam marknad
för elcertifikat

Tidigareläggning av nästa kontrollstation

Sverige och Norge har kommit överens om att ha regelbundna uppföljningar
av elcertifikatssystemet, för att utvärdera hur väl systemet fungerar och
genomföra eventuella justeringar. Dessa utvärderingar kallas för
kontrollstationer. Den återkommande uppföljningen ger aktörerna på
marknaden stabila spelregler, eftersom alla större justeringar i systemet
genomförs vid en förutbestämd tidpunkt. Det var tidigare bestämt att nästa
kontrollstation skulle äga rum år 2019. Regeringen föreslår nu att
tidigarelägga kontrollstationen så att den genomförs redan år 2017.
Anledningen till förslaget är att 2020 är det år då målen för förnybar energi
ska vara uppnådda. De justeringar som genomförs i elcertifikatssystemet
precis innan 2020 inte hinner få någon effekt.

Torvanvändningen i elcertifikatssystemet

Förutsättningarna för torvanvändning för elproduktion inom ramen för
elcertifikatssystemet bör i dagsläget inte ändras. Torvbaserad elproduktion
ska fortsatt kunna tilldelas elcertifikat. Regeringen kommer följa
utvecklingen framöver och närmare analysera torvanvändningens fortsatta
roll i elcertifikatssystemet, bland annat utifrån torvanvändningens samlade
klimat- och miljöpåverkan och med utgångspunkt i att torvanvändning för
elproduktion inom elcertifikatssystemet inte bör öka jämfört med dagens
nivå. Regeringens avser att återkomma i frågan i samband med nästa
kontrollstation för elcertifikatssystemet 2017.



Artikel från Miljödepartementet

Energikommissionen tar fram
framtidens energipolitik
Publicerad 28 april 2015 Uppdaterad 28 april 2015

Framtidens energiförsörjning kräver nya lösningar som
ger en trygg, marknadskraftig och klimatanpassad
tillgång till el. Regeringen har därför tillsatt en
parlamentarisk kommission som ska ta fram underlag till
en bred politisk överenskommelse om den långsiktiga
energipolitiken.

Energisystem i förändring - Nya förutsättningar
kräver nya lösningar

Sveriges elförsörjning står inför stora utmaningar. Vi är beroende av en säker
och tillräcklig energiförsörjning som kan bidra till social och ekonomisk
utveckling. Det svenska näringslivet behöver stärka sin internationella
konkurrenskraft samtidigt som Sverige ska kunna möta högt ställda miljö-
och klimatpolitiska ambitioner. Vårt land ska vara ett föregångsland för
utveckling och spridning av avancerad energi- och miljöteknik.
Förutsättningarna för energiförsörjningen har förändrats såväl internationellt
som i Sverige. Framtidens energisystem innebär betydligt mer småskalig
elproduktion, med stora delar väderberoende produktion och aktivare
kunder. Ett energisystem med fler solcellsanläggningar, batterier, elbilar,
laddstolpar och smartare uppvärmning i hemmet. För att förstå och kunna ta
ställning till dessa nya förutsättningar behövs mer kunskap. Det finns också
behov att förstå hur energisystemet behöver anpassas när befintliga
kärnkraftreaktorer börjar fasas ut.

Flera aktörer efterlyser en långsiktig politisk
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överenskommelse

Såväl energibranschen och industrin som miljöorganisationer, fackliga
organisationer och forskarvärlden har länge efterfrågat en långsiktig politisk
överenskommelse i energifrågan. Samtidigt som många aktörer är beroende
av att kunna göra långsiktiga investeringar finns i dag en osäkerhet kring hur
tekniken och marknaden kommer att utvecklas. 

Kommissionens uppdrag: underlag för den framtida
energipolitiken

Energikommissionen har tre huvuduppgifter:

Se över det framtida behovet av energi utifrån forskning och
kunskap 
Kommissionen ska ta del av och närmare analysera tillgängliga
bedömningar av hur det framtida behovet av energi förväntas mötas
enligt olika prognoser och scenarier. Den ska även ta fram två eller flera
scenarier för tillförsel, överföring, användning och lagring av energi på
längre sikt.
Identifiera utmaningar och möjligheter för den framtida
energiförsörjningen Kommissionen ska utifrån analyser och scenarier
identifiera vilka förändringar i regelverken som kan komma att krävas
för en samhällsekonomiskt effektiv utveckling av energisystemet och
lägga särskild vikt vid försörjningen med el.
Bred uppgörelse om den långsiktiga energiförsörjningen 
Slutligen ska kommissionen ta fram underlag för en bred
överenskommelse om energipolitiken, med särskilt fokus på
förhållandena för elförsörjningen efter år 2025-2030.

Uppdraget kräver brett samarbete

Ordförande för Energikommissionen är energiminister Ibrahim Baylan. Bo
Diczfalusy är chef för det kansli som ska stötta kommissionens arbete.

Följande ledamöter ingår i parlamentariska kommissionen:

Ingemar Nilsson, Socialdemokraterna
Maria Strömkvist, Socialdemokraterna
Åsa Westlund, Socialdemokraterna
Lars Hjälmered, Moderaterna



Cecilie Tenfjord-Toftby, Moderaterna
Mattias Bäckström-Johansson, Sverigedemokraterna
Lise Nordin, Miljöpartiet
Rickard Nordin, Centerpartiet
Birger Lahti, Vänsterpartiet
Maria Weimer, Folkpartiet
Penilla Gunther, Kristdemokraterna

Till kommissionens sammanträden kommer dessutom generaldirektörerna för
Affärsverket svenska kraftnät (Mikael Odenberg), Energimyndigheten (Erik
Brandsma) och Energimarknadsinspektionen (Anne Vadasz-Nilsson) att
inbjudas.

Kommissionens arbete ska inte enbart ske i Riksdagen. I uppdraget ligger
också att medverka till en bred diskussion om energifrågorna bland alla
berörda intressenter i samhället. Arbetet ska präglas av öppenhet där tankar
om olika vägar framåt ska diskuteras och värderas inte bara inom den
parlamentariska kommissionen utan också vid externa möten och seminarier.

Energikommissonen ska redovisa uppdraget senast den 1 januari 2017.



Artikel från Miljödepartementet

Regeringen ska utvärdera de
klimat- och energipolitiska målen
till 2020
Publicerad 21 april 2015 Uppdaterad 29 april 2015

Framstegen mot de mål som riksdagen fastställt för
energi och klimat till 2020 behöver utvärderas. Därför
har regeringen bestämt att en så kallad kontrollstation
ska genomföras under 2015. Den 1 oktober 2014
överlämnade Energimyndigheten och Naturvårdsverket
sitt underlag till kontrollstationen.
De klimat- och energipolitiska målen till år 2020 är: 

Andelen förnybar energi ska vara minst 50 procent av den totala
energianvändningen.
Andelen förnybar energi i transportsektorn ska vara minst 10 procent.
Energianvändningen ska vara 20 procent effektivare jämfört med 2008.
Utsläppen av växthusgaser för Sverige ska vara 40 procent lägre än år
1990. Målet gäller för de verksamheter som inte omfattas av EU:s
system för handel med utsläppsrätter.

Myndigheternas rapport visar att tre av de fyra klimat- och energipolitiska
målen kommer att nås till 2020. Rapporten presenterar även analyser av
möjliga styrmedelsförändringar som krävs för att nå målet om effektivare
energianvändning. Underlaget innehåller utvärderingar av de styrmedel som
styr mot de fyra målen och myndigheterna konstaterar att det finns behov av
fler styrmedelsutvärderingar.

Uppdrag till Naturvårdsverket och Statens energimyndighet att utarbeta
underlag till kontrollstation 2015 för de klimat- och energipolitiska
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målen
Rapport från Naturvårdsverket och Energimyndigheten: Kontrollstation
2015 för de klimat- och energipolitiska målen

Regeringen avser att redovisa kontrollstationen i en skrivelse till riksdagen i
början av nästa år.



Artikel från Miljödepartementet

EU:s energiministrar diskuterade
energiunionen
Publicerad 05 mars 2015 Uppdaterad 27 maj 2015

På rådsmötet i Bryssel den 5 mars höll
energiministrarna en första diskussion om
kommissionens nyligen presenterade strategi för en
Energiunion med en framåtblickande klimatpolitik.
Energiminister Ibrahim Baylan representerade Sverige
vid mötet.
EU-kommissionens meddelande täcker  fem områden: försörjningstrygghet,
fullgörande av inre energimarknaden, energieffektivisering, minskade
klimatutsläpp samt forskning och innovation. Kommissionen föreslår en bred
ansats med över 40 åtgärder på dessa områden för de kommande fem åren.

Sverige välkomnade tillsammans med de flesta medlemsländer EU-
kommissionens förslag.

- Det är viktigt med synergier mellan de fem områdena och att åtgärder som
vidtas bidrar både till ökad försörjningstrygghet och minskade klimatutsläpp,
sade energiminister Ibrahim Baylan.

Hälften av den energi som produceras i EU försvinner innan den når
byggnaderna. Därför  är det viktigt med en ökad energieffektivisering och
utbyggnad av fjärrvärmen, framhöll också energiminister Baylan.
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Artikel från Miljödepartementet

Klimat- och energiramverket 2030
i fokus på energirådet
Publicerad 09 december 2014 Uppdaterad 03 juni 2015

EU:s energiministrar diskuterade EU:s ramverk för
klimat och energi till 2030. Huvudfrågan handlade om
ett nytt system för att följa upp målen på klimat- och
energiområdet. Energiminister Ibrahim Baylan
representerade Sverige vid rådsmötet i Bryssel den 9
december.
Energiministrarna diskuterade för första gången uppföljning av EU:s klimat-
och energiramverk till 2030, som beslutades på Europeiska rådet i oktober. I
fokus stod ett nytt styrsystem med nationella klimat- och energiplaner som
ska användas för att följa upp de klimat- och energipolitiska målen i
ramverket till 2030.

- Det är viktigt att så snabbt som möjligt utveckla det nya styrsystemet så att
vi kan nå målen för förnybar energi och energieffektivitet, sade
energiminister Ibrahim Baylan på mötet.

Sammankoppling av EU:s energimarknader

Sverige kunde ställa sig bakom rådets slutsatser om att fullborda en inre
energimarknad. Syftet är att koppla samman EU:s medlemsländer så att gas
och elektricitet kan flöda fritt mellan länderna.

https://www.regeringen.se/


Artikel från Utrikesdepartementet

Statsbesöket till Frankrike inlett
Publicerad 02 december 2014 Uppdaterad 18 maj 2015

För första gången på 34 år inleddes idag ett svenskt
statsbesök till Frankrike. Kungen och drottningen är i
landet på inbjudan av president Francois Hollande och
åtföljs av arbetsmarknadsminister Ylva Johansson,
energiminister Ibrahim Baylan samt närings- och
innovationsminister Mikael Damberg. Teman för
statsbesöket är innovation och forskning, handel och
investeringar, utanförskap och integration, klimat, miljö-
och energifrågor samt Sverige som en kreativ kultur-
och livsstilsnation.
Som alltid vid ett statsbesök inleddes den första dagen med
välkomstceremonier. Kungen inspekterade en hedersvakt på l'Hôtel des
Invalides och president Hollande tog därefter emot Deras Majestäter på
Elyséepalatset i centrala Paris.

En svensk företagsdelegation har också medföljt till Frankrike. För
näringslivsdelegationen och franska affärskontakter arrangerades,
tillsammans med OECD, under statsbesökets första dag ett ekonomiskt
forum på temat grön tillväxt och globalisering. Internationellt erkända
företagsledare och ekonomer deltog och diskuterade framtidens utmaningar.
Närings- och innovationsminister Mikael Damberg deltog i arrangemanget.
Inför resan till Frankrike sade han:

- Statsbesöket ger möjlighet för svenska företag att knyta nya kontakter i
Frankrike samt bygga vidare på redan starka handelsförbindelser. Jag är
angelägen om att visa upp Sverige som ett attraktivt investeringsland och jag
ser mycket positivt på förutsättningarna för ytterligare svenska satsningar på
den franska marknaden.

https://www.regeringen.se/


Zlatan Ibhrahimovic välkomnade

Integrationsfrågorna stod också på dagordningen under statsbesökets första
dag. Vid ett besök på fotbollsklubben Paris Saint-Germains hemmaarena
Parc de Princes fick kungaparet och de svenska ministrarna en presentation
av den ungdomsverksamhet som PSG Foundation bedriver för att förbättra
integrationen av ungdomar i utsatta områden i samhället bland annat genom
sport.

PSG:s Zlatan Ibrahimovic välkomnade kungaparet och ministrarna, till
ackompanjemang av fotoblixtar från fransk och svensk media.

Tisdagen avslutas med en statsbankett på Elyséepalatset. Statsbesöket
fortsätter i Paris under onsdagen för att på torsdag avslutas i Toulouse.


